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محمد رضا عارف: 

راهبرد اصلاح طلبان، کسب اکثریت 
کرسی های مجلس دهم است

 رییس بنیاد امید ایرانیان گفت: راهبرد اصلی اصلاح طلبان در انتخابات مجلس دهم، پیروزی و به دست آوردن اکثریت 
کرسی های این مجلس است.

محمد رضا عارف ترکیب مجلس نهم را فراگیر ندانست و تاکید کرد: ترکیب مجلس آینده باید فراگیر باشد و به نفع جوانان و زنان تغییر 
کند.این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام می گوید که سال 93 را سال تدوین راهبردها قرار داده ایم و سال 94 وارد فاز شناسایی 
کاندیداها و چگونگی به اجماع رسیدن، می شویم.عارف با بیان اینکه درباره ائتلاف در انتخابات به او پیشنهادهایی شده است، تصریح 

می کند که با همه بزرگان ارتباط دارد ولی اکنون زمان اجماع و ائتلاف نیست....

ایمان: معاون حمل و نقل اداره کل حمل و نقل وپایانه های 
استان قم از کاهش محدودیت سنی صدور کارت هوشمند 
برای ناوگان حمل و نقل عمومی برون شهری اعم از ناوگان 

حمل و نقل باری و مسافری خبر داد.
محمد حسن کلهری اظهار کرد: در راستای استفاده مطلوب و 

بهینه از ناوگان موجود در شبکه حمل و نقل جاده ای، حداکثر سن 
مجاز ناوگان حمل و نقل جاده ای برای صدور کارت هوشمند ناوگان 
در تمامی سطوح باری و مسافری طبق دستور العمل ابلاغی از سوی 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور افزایش چشمگیری 

داشته است....

معاون حمل و نقل اداره کل حمل و نقل وپایانه های استان قم خبر داد:

کاهش محدودیت سنی صدور 
کارت هوشمند ناوگان حمل و نقل جاده ای

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزشهای دفاع مقدس استان اعلام کرد: 

جزئیات کامل از هویت شهید گمنام پردیسان

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم:

ساخت کنار گذر پل ها ضروری است

اداره کل هوا شناسی استان قم:

هوای قم پنجشنبه غبارآلود است

آیت الله نوری همدانی در گردهمایی منطقه ای ائمه جمعه در مشهد مقدس: 

ربا اقتصاد کشور را به چالش کشیده است
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رئیس هیئت مدیره باشگاه صبای قم: 

مرفاوی در صبای قم ماندنی شد
ایمان: سرمربی مستعفی تیم فوتبال صبای قم در این باشگاه ماندنی شد.

صمد مرفاوی که بعد از دیدار مقابل راه آهن استعفا کرده بود به حضور خود در این 
تیم ادامه میِ دهد. اکبر غمخوار رئیس هیأت مدیره باشگاه صبای قم با تائید این خبر 
گفت: یکسری سوءتفاهمات وجود داشته که برطرف شده و مرفاوی از روز گذشته در 

تمرینات صبای قم حاضر شد.
وی در مورد اینکه آیا مشکل رفت و آمد مرفاوی حل شده است، عنوان کرد: 
مشکل مرفاوی حل شده و با قدرت برای دیدار خانگی مقابل استقلال خوزستان 

آماده می شویم. 

تلاش برای بازگشت صمد مرفاوی به نیمکت صبای قم یک اقدام درست از سوی 
هیئت مدیره باشگاه صبای قم بود. چرا که استعفای سرمربی در آغاز فصل و در 
شرایطی که بازی ها روز به روز حساس تر می شود و حتی یک امتیاز هم می تواند در 

پایان فصل سرنوشت یک تیم را عوض نماید، به هیچ عنوان به نفع تیم صبا نبود. 
صبای قم روز جمعه باید در یک دیدار خانگی به مصاف استقلال خوزستان برود.

صبای قم در پایان هفته هفتم لیگ برتر فوتبال با دو برد، 3 مساوی و دو باخت با 
9 امتیاز در جایگاه هشتم جدول رده بندی قرار گرفته است و استقلال خوزستان با 4 

امتیاز در رده پانزدهم جدول رده بندی است. 

رییس جمهوری با بیان اینکه اقتصاد ایران در کانون توجه بین المللی قرار گرفته است، گفت: 
جمهوری اسلامی ایران با موفقیت ممتاز خود در ثبات و امنیت منطقه و با تکیه بر سرمایه انسانی 
فرهیخته و زیرساخت های گسترده یکی از امیدبخش ترین فضاهای سرمایه گذاری در دو دهه آینده 

را نوید می دهد. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی عصر سه شنبه در همایش بازرگانان، صاحبان صنایع و کارآفرینان ایران 
و قزاقستان با اشاره به نوع نگاه دولت تدبیر و امید به مقوله اقتصاد و همکاری های اقتصادی با کشورهای همسایه به 
ویژه قزاقستان افزود: با روی کار آمدن دولت جدید دیدگاه های اقتصادی نوینی در دستور کار قرار گرفت که اهداف 
آن در بلند مدت توسعه اقتصادی کشور و در کوتاه مدت، افزایش قدرت خرید خانوارها، رشد تولید ملی و افزایش 

کافی سرمایه گذاری و بهبود فضای کسب و کار است.
وی ادامه داد: برای نیل به این اهداف دولت باید ناظر و سیاستگذار دقیقی باشد و از اقتصاد دستوری بپرهیزد 

و مجال دهد تا فعالان اقتصادی امور تصدی گری اقتصاد را در دست بگیرند تا تولید در بخش صنعت کشاورزی و 
خدمات رونق یابد. رییس قوه مجریه گفت: دولت در یکسال گذشته ضمن حرکت در این مسیر و با ایجاد و تقویت 
فضای ارامش و امید در جامعه و کاهش تورم روند مثبت اقتصادی را فراهم کرده است. روحانی افزود: در بعد خارجی 

نیز با پیگیری سیاست تعامل سازنده باب جدیدی برای گفت و گو و همکاری با دیگر کشورها گشود ه شده است.
وی تاکید کرد: در نتیجه این تحولات بهبود شرایط سیاسی و اقتصادی در داخل و ارتقاء جایگاه منطقه ای و بین 
المللی جمهوری اسلامی ایران را شاهدیم و تمایل شرکت های بزرگ بین المللی برای گشودن باب مراوده با شرکت 
های ایرانی در حوزه های مختلف به خوبی موید این مطلب است. رییس جمهوری گفت: اقتصاد ایران در کانون 
توجه بین المللی قرار گرفته و با موفقیت ممتاز خود در ثبات و امنیت منطقه و با تکیه بر سرمایه انسانی فرهیخته 
و زیرساخت های گسترده یکی از امیدبخش ترین فضاهای سرمایه گذاری در دو دهه آینده را نوید می دهد. روحانی 

افزود: تقویت همکاری ها و تعامل با کشورهای منطقه از اولویت های خاص دولت جمهوری اسلامی است....

ایران به دنبال 
امپراطوری نیست

دکتر روحانی رییس جمهوری:

اقتصاد ایران در کانون توجه بین المللی قرار گرفته است 
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علی لاریجانی رئیس مجلس:

در شطرنج دشمن بازی نمی کنیم

در اجرای آئین نامه اجرایی تبصره 3 ماده 22 قانون نظام صنفی و با عنایت 
به پایان مسئولیت هیئت مدیره محترم آن اتحادیه و لزوم برگزاری انتخابات 
جدید، بدینوسیله از کلیه اعضاء آن صنف که داوطلب عضویت در هیئت 
مدیره و بازرس اتحادیه خود می باشند تقاضا دارد با در دست داشتن مدارک 
ذیل از ابتدای وقت اداری روز دوشنبه مورخ 93/6/10 لغایت 
پایان وقت اداری روز چهار شنبه مورخ 93/6/26 به مدت 
15 روز کاری به محل هیات اجرائی بر انتخابات اتحادیه های صنفی 
مستقر در سازمان صنعت، معدن و تجارت قم واقع در 45 متری 15 خرداد 

مراجعه و نسبت به دریافت و تکمیل پرسشنامه اقدام نمایند. 

هیات اجرایی بر انتخابات اتحادیه های صنفی شهر قم

وزارت صنعت، معدن و تجارت
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم

کمیسیون نظارت قم
اطلاعیــــــــه

قابل توجه اعضاء محترم 
اتحادیه صنف کوره پزان قم

مدارک مورد نیاز جهت ثبت نام:

تـــذکر:

1 - فتوکپی پروانه کسب معتبر
2 - فتوکپی تمام صفحات شناسنامه

3 - عکس 4×6 جدید
4 - فتوکپی کارت ملی
5 - گواهی عدم اعتیاد

6 - فتوکپی مدرک تحصیلی

1 - داشتن پروانه کسب معتبر دائم
2 - داوطلب موظف است شخصا نسبت به تکمیل فرم مربوطه اقدام نماید.

3 - داشتن مدرک تحصیلی دیپلم برای افراد فاقد سابقه عضویت در هیئت مدیره  
4 - داشتن 75 سال سن در زمان ثبت نام

5 - ارائه اصل مدارک الزامی است.
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عبدالعظیم  آستان  تولیت  ایمان: 
اقدامات صورت  از  تقدیر  با  حسني 
قم  شهري  مدیریت  سوي  از  گرفته 
گفت:  آباداني  و  عمران  عرصه  در 
امیدوارم که ان شاءالله خداوند به کار 
داده  برکت  قم  در  شهري  مدیریت 
را  لازم  حمایت  هم  امر  مسئولان  و 

داشته باشند.
آیت الله محمد محمدي ري شهري 
ظهر دیروز پس از بازدید از روند اجراي 
اقدامات  کرد:  اظهار  شهري  پروژه هاي 
صورت گرفته در عرصه مدیریت شهري 
خوشحال کننده است و شاهد تحولات 
قم  آباداني  و  عمران  عرصه  در  عظیمي 
بوده ایم. وي گفت: امیدوارم که ان شاءالله 
قم  در  شهري  مدیریت  کار  به  خداوند 
امر هم حمایت  و مسئولان  داده  برکت 
لازم را داشته باشند که پروژه هایي مثل 
مترو و منوریل به سرانجام برسد. تولیت 
به  اشاره  با  حسني  عبدالعظیم  آستان 

اینکه مردم استحقاق همه نوع خدمت را 
دارند گفت: ان شاءالله خداوند متعال هم 
کمک کند و با ذهن فعالي که شهردار و 
همکارانشان دارند امیدواریم که در آینده 
نزدیک ان شاءالله کارها خیلي بیشتر از 
این که ما دیدیم پیشرفت داشته باشد. 

وي تصریح کرد: قم حرم اهل بیت است 
و بعد از حرم حضرت رضا)ع( نقطه امید 
شیعیان  همه  بلکه  ایران  مردم  تنها  نه 
ري  الله  آیت  مي رود.  شمار  به  جهان 
علمیه  حوزه  وجود  به  اشاره  با  شهري 
در شهر مقدس قم تاکید کرد: باید پیام 

اهل بیت از قم به سراسر جهان رسانده 
حضرت  جهاني  حکومت  زمینه  و  شده 
مهدي فراهم شود به همین دلیل توجه 
به این نقطه ضرورت فوق العاده اي دارد. 
وي گفت: امیدواریم در سفري که آقاي 
ان  داشت  خواهد  قم  به  جمهور  رئیس 
شاءالله این مشکلات مالي برطرف بشود 
و برنامه ریزي به گونه اي انجام شود در 
آینده نزدیک زحمات مدیریت شهري به 
ثمر بنشیند. گفتنی است، تونل غدیر، پل 
بعثت، بلوار پیامبر اعظم، زیرگذر یادگار 
امام، بوستان جوان، بوستان خانوادگي و 
تقاطع غیرهمسطح شهداي ۱۵ خرداد از 
جمله پروژه هایي بود که رئیس موسسه 

دارالحدیث از آنها بازدید کرد.
آیت الله ري شهري همچنین در پایان 
مترو  پروژه  اجراي  محل  در  بازدید  این 
قم حضور یافت و از سوي مجریان پروژه 
توضیحات لازم در خصوص روند اجرا ارائه 

شد.

ایمان: معاون حمل و نقل اداره کل 
از  حمل و نقل وپایانه های استان قم 
کاهش محدودیت سنی صدور کارت 
نقل  و  حمل  ناوگان  برای  هوشمند 
ناوگان  از  اعم  شهری  برون  عمومی 

حمل و نقل باری و مسافری خبر داد.
در  کرد:  اظهار  کلهری  حسن  محمد 
راستای استفاده مطلوب و بهینه از ناوگان 
جاده ای،  نقل  و  حمل  شبکه  در  موجود 
نقل  و  حمل  ناوگان  مجاز  سن  حداکثر 

جاده ای برای صدور کارت هوشمند ناوگان 
و مسافری طبق  باری  تمامی سطوح  در 
سازمان  سوی  از  ابلاغی  العمل  دستور 
کشور  جاده ای  نقل  و  حمل  و  راهداری 

افزایش چشمگیری داشته است.
می تواند  اقدام  این  اینکه  بیان  با  وی 
جان دوباره ای به ناوگان جاده ای غیر فعال 
استان بدهد، افزود: حداکثر سن مجاز ناوگان 
جاده ای برای صدور کارت هوشمند که در 
شهری  بین  کامیون  انواع  برای  گذشته  

۱0 سال، اتوبوس بین شهری پنج سال، 
بین  کرایه  سواری  و  مینی بوس ۱0سال 
شهری سه سال تعیین شده بود، بر اساس 
دستورالعمل جدید ابلاغی از طرف معاونت 
حمل و نقل سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای حداکثر سن مجاز  فعالیت ناوگان 
حمل و نقل جاده ای به ترتیب به 2۵سال ، 
۱۵ سال ، ۱۵سال  و ۱0 سال افزایش پیدا 

کرده است.
معاون حمل و نقل اداره کل حمل و نقل 

و پایانه های استان قم اضافه کرد: برای صدور 
کارت هوشمند برای ناوگانی که حائز شرایط 
سنی فوق باشد داشتن کارت معاینه فنی 
از مراکز معاینه فنی معتبر لازم و ضروری 
است. وی یادآور شد: به تشکل های صنفی 
کارت  صدور  با  تا  شده  ابلاغ  نیز  مربوط 
هوشمند ناوگان در اسرع وقت نسبت وارد 
کردن خودروهای مشمول این دستورالعمل 
به چرخه حمل و نقل برون شهری استان 

اقدام کنند.

هلال  جمعیت  مدیرعامل  ایمان: 
اعتباراتی که  احمر استان قم گفت: 
برای قم قلمداد می شود نباید استانی 

دیده شود.
در  دوشنبه  شامگاه  گلفشان،  محمد 
سومین جلسه شوراي هماهنگي مدیریت 
بحران که در تالار امام رضا)ع( ساختمان 
استانداری سابق برگزار شد، در سخنانی 
تشکیل  از  هدف  مهمترین  کرد:  اظهار 
کارگروه تخصصی امداد و نجات و آموزش 
همگانی،  ایجاد بستری برای ارتقا سطح 
دانش نیروهای اجرایی دستگاه ها و ایجاد 

و  امدادرسان  دستگاههای  در  آمادگی 
برای  دقیق  و  هدفمند  ریزی  برنامه 
های  ضعف  بررسی  و  مانورها  برگزاری 

احتمالی است.
ابتدای  از  کارگروه  این  داد:  ادامه  وی 
داده  تشکیل  جلسه  شش  تاکنون  سال 
است که تعداد مصوبات آن22 موضوع بوده 
است و دو بازدید میدانی در برنامه کاری 

قرار داشته است.
گلفشان گفت: یکی از موضوعاتی که با 
عنایت مسئولان استانی تحقق پیدا خواهد 
کرد برگزاری مانور آمادگی در برابر زلزله 

است که در مهرماه و در هفته کاهش بلایا 
و آثار طبیعی انجام می شود.

وی با بیان اینکه در طول برگزاری این 
مانورها، توانمندی ها و مشکلات دستگاه ها 
بررسی می شود تا در حوادث دچار مشکل 
نشویم، یادآور شد: زمان برگزاری مانورها 
و  سیستم ها  رو  این  از  است،  طولانی 
تجهیزات کنترل نمی شود و در زمان حادثه 

دچار مشکل می شویم.
برنامه ریزی برای انجام به موقع مانورها 
مدیرعامل  که  بود  موضوعاتی  از  یکی 
جمعیت هلال احمر استان قم به آن تاکید 

کرد و از حضور مدیریت بحران شهرداری 
تهران به منظور ارزیابی و داوری در زمان 

انجام مانور در مهر ماه خبر داد.
وی عنوان کرد: با توجه به گسل های 
متعدد در تهران و احتمال فعال شدن آنها، 
باید مناطق همجوار با استان قم شناسایی 
امدادرسانی  بروز حادثه  تا در زمان  شود 

موفقی صورت گیرد.
صورت  خدمات  به  اشاره  با  گلفشان 
گرفته از سوی نهادهای امدادی قم برای 
دیگر استان ها گفت: اعتباراتی که برای قم 

قلمداد می شود نباید استانی دیده شود.

معاون حمل و نقل اداره کل حمل و نقل وپایانه های استان قم خبر داد:

کاهش محدودیت سنی صدور کارت هوشمند ناوگان حمل و نقل جاده ای

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم:

اعتبارات قم نباید استانی دیده شود

ایمان: استاندار قم خواستار تخصیص 
و  ها  طرح  اجرای  برای  لازم  اعتبارات 

پروژه های استانی مدیریت بحران شد.
 حجت الاسلام و المسلمین صالحی منش  
هماهنگی  شورای  جلسه  در  دوشنبه شب 
حضور  با  که  قم  استان  بحران  مدیریت 
رئیس  و  وزیر کشور  معاون  نجار  اسماعیل 
طی  شد،  برگزار  بحران  مدیریت  سازمان 
سخنانی با اشاره به چالش هاي اصلي استان 
مسئولان  توجه  بحران  مدیریت  بحث  در 
را  این زمینه  استان در  به مسائل  کشوري 

ضروري عنوان کرد.
استاندار قم با بیان اینکه کمبود آب و گرد 
و غبار و ریزگردها در استان قم مشکل بسیار 
جدی است، خاطرنشان کرد: قم در بیشتر ایام 

سال با خشکسالی و وضعیت بد آب و هوا دست به گریبان 
بوده و همه مسوولان برای رفع این معضلات با همه توان 

تلاش می کنند.
خواستار  منش  صالحی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
تخصیص اعتبارات لازم برای اجرای طرح ها و پروژه های 
مدیریت بحران در استان شد و گفت: امیدواریم با برنامه 
ریزی جامع و منسجم زمینه ساز جلوگیری از حوادث و 

بلایای ناگوار در استان قم باشیم.
رئیس مدیریت بحران استان قم آبرسانی به همه ی 
مناطق را بسیار مهم توصیف و خاطرنشان کرد: اقدامات 

مناسب به ویژه در بحث مدیریت منابع آبی و گسترش 
فضای سبز را باید در اولویت برنامه های خود قرار دهیم.

سازمان  رئیس  و  کشور  وزیر  معاون  نجار  اسماعیل 
مدیریت بحران نیز در این جلسه با اشاره به ایجاد مرکز 
فرماندهی کنترل و مدیریت بحران کشور افزود : مهمترین 
مسئله ی پیش رو در مدیریت بحران، نظارت و پیشگیری 
برای کاهش آثار حوادث غیرمترقبه و بلایای طبیعی در 

کشور است.
معاون وزیر کشور در ادامه افزود: برای مدیریت صحیح 
و اصولی بحران در کشورمان باید برنامه جامع و همه جانبه 
با تمرکز بر مساله پیشگیری و پیش بینی را تدوین کرده و 

ضمن شناخت تمامی ظرفیت ها و توانمندی 
های موجود، امکانات و منابع را به خوبی در 

این راستا تجمیع کنیم.
وی با بیان اینکه از 43 نوع بلایای طبیعی 
که در دنیا شناخته شده است 34 مورد در 
ایران رخ داده و کشورمان در جایگاه ششم 
حادثه خیز بودن در جهان است، خاطرنشان 
حادثه  ترین  اساسی  و  مهترین  کرد: 

غیرمترقبه در کشور بحث زلزله است.
رییس سازمان مدیریت بحران کشور با 
بیان اینکه پیش بینی و پیشگیری از بلایای 
طبیعی و حوادث غیرمترقبه باید در اولویت 
داشت:  اظهار  باشد،  داشته  قرار  ها  برنامه 
از  ایمن  بر ساخت ساختمان های  نظارت 
مسائلی است که باید بیش از پیش مورد 

توجه قرار بگیرد. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود بر ضرورت ارایه 
آموزش های لازم به همه مردم و مسوولان تاکید کرد و 
گفت: نخستین و بهترین کسانی که می توانند در هنگام 
بروز حوادث غیرمترقبه کمک رسان بوده و در مدیریت 

بحران مشارکت داشته باشند، خود مردم هستند.
وی در پایان اظهار امیدواری کرد تا تخصیص اعتبارات 
و امکانات لازم زمینه ساز دستیابی به سطح مطلوبی از 
آمادگی برای پیشگیری و مقابله با حوادث غیرمترقبه و 

بلایای طبیعی و مدیریت بحران در کشور باشد.

بحران  مدیریت  مدیرکل  ایمان: 
استان قم گفت: خشکسالی قم از بحث 
کشاورزی و دامی عبور کرده است و به 

بحث هیدرولیک رسیده است.
محسن اوروجی شامگاه دوشنبه در سومین 
جلسه شوراي هماهنگي مدیریت بحران که در 
تالار امام رضا)ع( ساختمان استانداری سابق 
برگزار شد، با اشاره به حوادثی که در استان قم 
از گذشته تا سال جاری خاطرنشان کرد:  زلزله 
یکی از حادثه هایی است که در دهه ۵0، 60 و 
سال 86 در قم اتفاق افتاد که تلفات چندانی 
قدیمی  ساختمان  برخی  به  تنها  و  نداشت 
خسارت وارد شد.سیل نیز دیگر اتفاقی است 
که در دهه های مختلف در استان قم رخ داده 

و برخلاف زلزله، خسارات زیادی را به استان وارد کرده است 
تا جایی که به گفته اوروجی و به نقل از کتاب های تاریخی 
قم حاشیه رودخانه را تخریب کرده است.خشکسالی دیگر 
رخدادی است که اوروجی به آن اشاره کرد که امسال و از 
ابتدای خرداد تا تیرماه در قم آغاز شده و به اوج خود در 
چند وقت اخیر رسیده است.وی با بیان اینکه خشکسالی 
قم از بحث کشاورزی و دامی عبور کرده است و به بحث 
هیدرولیک رسیده است، افزود: اختصاص سهم آبه قم و 

انتقال از دشت ورامین لازم و ضروری است.
بحران ریزگردها در قم

مدیرکل مدیریت بحران استان قم یادآور شد: بحران 
ریزگردها نیز به نوبه خود خطری برای سلامت استان و 

ساکنان قم محسوب می شود.
وی افزود: آتش سوزی مراتع به سبب خطوط انتقال، باد 
و طوفان شن های روان با عمق ۱20 کیلومتر، کولاک و برف 
سنگین که در سال 86 به یک متر در قم رسید، یخبندان 
تا منهای 32 درجه و گرمای هوا تا ۵4 درجه، صاعقه و ... 
از دیگر حوادثی است که در استان قم در طول سال های 
گذشته رخ داده است.به گفته وی، قم در بروز بیماری های 
دامی و انسانی رتبه خاصی دارد با توجه به اینکه استان قم 
بارانداز دام کشور در دو نقطه دامشهر در جاده جعفریه و 
لبن است بروز بیماری های دامی مشاهده می شود و از سویی 
مسافرت به قم یکی از دلایل وجود بیمارهای انسانی در این 
شهر است.اوروجی گفت: خسارت به تاسیسات عمومی و 

وقوع تصادفات جاده ای و واژگونی خودرو از 
دیگر حوادثی است که در قم حادث می شود.

با  کارگروه ۱4 گانه مدیریت بحران در قم 
برگزاری جلسات و برنامه ریزی بین دستگاهی 
در قم آمادگی کمک رسانی به استان های 

معین قم را دارا است.
آموزش ایمنی به هزار پاکبان 

تا پایان سال
شهرداری قم نیز در زمینه مدیریت بحران 
اقدامات ویژه ای دارد که برگزاری دوازدهمین 
نشست مدیران بحران کلانشهرها از جمله این 
برنامه ها است. برپایی کارگاه آموزشی مدیریت 
بحران و اهدای نشان شهردار تمایز به محمد 
دلبری شهردار قم از سوی کمپین شهرهای 
تاب آور در بیت بیش از هزار شهر از حواشی برگزاری این 
نشست بود. با حضور بیش از 2۵0 هزار نماینده شهرداری 
مسئولان و ورسای بحران بیمارستان شهر، شهر قم اولین 
شهری است که ارتباط با شهرهای معین خود را آغاز کرده و 
این تعاملات در حال انجام است.برگزاری دوره های آموزشی 
ایمنی ویژه پاکبانان با همکاری ارگان هایی مانند جمعیت 
هلال احمر، آتشنشانی، اورژانس و دیگر دستگاه های ایمنی از 

دیگر اقدامات شهری در زمینه مدیریت بحران است.
این دوره ها ۱0 ساعته بوده و سرفصل های آن آموزش 
امداد و کمک های اولیه، شناخت سوانح و اصول ایمنی است 
که تاکنون 200 پاکبان از این برنامه بهره گرفتند و تا پایان 

سال نیز این رقم به هزار پاکبان خواهد رسید.

آیت الله ري شهري دربازدید از پروژه هاي شهري قم :

تحولات صورت گرفته در قم امیدوار کننده است

ایمان: مدیرعامل سازمان قطار شهري قم با اشاره به اینکه هر متر حفاري 
تونل ۲۵ میلیون تومان هزینه دارد خاطرنشان کرد: باید روزانه به این پروژه ۵۰۰ 

میلیون تومان اعتبار تزریق شود تا بتوانیم با تمام توان کار کنیم.
علي اکبر حکمت در حاشیه بازدید آیت الله ري شهري از روند عملیات اجرایي پروژه 
مترو قم اظهار کرد: پروژه مترو قم از شهریور ماه سال گذشته آغاز شده است و پس از آماده 

سازي کارگاه و نصب دستگاه حفار تي بي ام هم اکنون ۷20 متر حفاري تونل داشته ایم.
وي با اشاره به اینکه حفاري در عمق ۱2 متري در حال انجام است تصریح کرد: ظرفیت 
حفاري روزانه ۱۵ تا ۱8 متر است ولي اکنون به دلیل مسائل اعتباري با تمام ظرفیت کار 

نمي کنیم.

مدیرعامل سازمان قطار شهري قم با اشاره به اینکه هر متر حفاري تونل 2۵ میلیون 
تومان هزینه دارد خاطرنشان کرد: باید روزانه به این پروژه ۵00 میلیون تومان اعتبار تزریق 

شود تا بتوانیم با تمام توان کار کنیم.
وي با اشاره به اینکه تامین ۵0 درصد اعتبار مورد نیاز پروژه بر عهده دولت است 
تصریح کرد: از ابتداي سال تاکنون ۱0 میلیارد تومان بودجه به پروژه مترو اختصاص 
داده شده است و امیدواریم که دولت حمایت هاي لازم را در خصوص تامین اعتبار مورد 

نیاز داشته باشد.
حکمت خاطرنشان کرد: اگر اعتبار مورد نیاز به پروژه تزریق شود مي توانیم با تمام توان 

حفاري کرده و پروژه را با سرعت بسیار بیشتري دنبال کنیم.

مدیرعامل سازمان قطار شهري قم:

 براي حفاري مترو روزانه ۵۰۰ میلیون تومان اعتبار نیاز داریم

حــوادث  اخبـــار

عیادت استاندار قم 
از طلبه مضروب آمر به معروف 

ایمان :استاندار قم از ابوالحسن محمد زاده، طلبه ی جوان قمی که در پی 
امر به معروف و نهی از منکر توسط اراذل اوباش مورد ضرب و شتم قرار گرفت 

عیادت نمود.

حجت الاسلام والمسلمین صالحی منش با بیان اینکه امر به معروف و نهی از منکرات 
ازموکدات دین مبین اسلام و بر هر کسی واجب است گفت: مسئولین باید تلاش کنند 
تا این امر اسلامی در جامعه بیش از پیش فراگیر شود.حجت الاسلام والمسلمین صالحی 
منش اضافه کرد: امر به معروف و نهی از منکر وظیفه ای همگانی است و مهم ترین دلیل 
پابرجایی امروز نظام و انقلاب اسلامی پایبندی به این ارزش الهی است.حجت الاسلام 
والمسلمین صالحی منش ضمن قدردانی از عمل نیک این طلبه ی جوان خاطرنشان 
کرد: : نیروی انتظامی با تمام توان در شناسایی اراذل اوباش و تحویل آنها به مقام قضایی 

فعالیت می کند و استانداری نیز بطور جد پیگیر این موضوع خواهد بود.

توسط کارگر  امانت دار فضای سبز شهرداری منطقه هفت قم انجام شد

باز گرداندن  کیف محتوی 
وجه نقد و مدارک به صاحبش 

ایمان: یک کارگر فضای سبز  شهرداری منطقه هفت یکشنبه هفته جاری 
مبلغ 1۰۰ میلیون ریال وجه نقد و مدارکی به ارزش بیش از ۲ میلیارد ریال را 
در بوستان شهید آخوندی پیدا کرده بود بلا فاصله آنرابا هماهنگی مسئول 
فضای سبز منطقه تحویل نیروی انتظامی  و طی بررسی انجام شده به صاحب 

آن تحویل داده شد.
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه هفت، این کارگر امانتدار به نام محمد 
حسین فردوئی  که متأهل است و 24 سال سن دارد، نیمه شب شانزدهم شهریور ماه 
به هنگام امور آبیاری فضای سبز یک کیف حاوی وجه نقد و چند چک بانکی و سند 
زمین و ملک را پیدا می کند و به مسوول خود در شهرداری منطقه هفت تحویل می 
دهد.این کارگر امانت دار گفت : موارد زیادی شده که مردم گوشی و یا کیف دستی 
خود را روی صندلی های در پارک جا گذاشته که سریعا طی پیگیری ها به صاحب آن 
تحویل می دهیم .صاحب این مدارک ضمن ستودن این امانت داری ارزش این مدارک 

را بیش ۱0 سال حقوق این کارگر درستکار اعلام کرد.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم خبر داد:

فوت جوان 17 ساله به دلیل سقوط از کوه
ایمان: مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم از فوت جوان ۱۷ ساله به دلیل 

سقوط از کوه در این استان خبر داد.
عباس جعفری بیان کرد: طی ۷2 ساعت گذشته 60 عملیات آتش نشانی در قم 
انجام شد که یک فوتی و یک مصدوم برجای گذاشت.وی گفت: عملیات های آتش 
نشانی انجام شده شامل 26 حریق، 26 ایمن سازی و هشت نجات می شود. مدیر عامل 
سازمان آتش نشانی شهرداری قم عنوان کرد: ایمن سازی های انجام شده شامل هفت 
مورد صید زنبور، 2 مورد صید مار، چهار مورد قطع آژیر، 2 مورد نشت سوخت، 2 مورد 
رهاسازی گربه، پنج مورد بازگشایی درب خودرو و منزل، سه مورد بازماندن شیرآب 
می شود.وی ادامه داد: در اثر واژگونی سواری پژو در روبروی سیلو در جاده سلفچگان 
راننده مصدوم شد که نیروهای آتش نشانی فرد مورد نظر را رهاسازی و تحویل عوامل 
اورژانس دادند.وی بیان کرد: حریق ها شامل هفت مورد حریق ضایعات، سه مورد حریق 
مغازه، چهار مورد حریق خودرو، یک مورد حریق فرش، یک مورد حریق دفتر زیارتی، 
یک مورد حریق باغ، یک مورد حریق کانکس نگهبانی، یک حریق منزل، یک حریق 
کارگاه نجاری، یک حریق صندوق صدقات، یک حریق علمک گاز، 2 حریق درخت، 
یک انفجار داخل پارکینگ بر اثر نشت بنزین موتور در مقابل آبگرمکن می شود.وی 
گفت: نجات های انجام شده شامل 2 مورد گیر کردن در آسانسور، سه مورد محبوس 
شدن داخل اتاق، 2 مورد انگشتربری، یک مورد سقوط جوان ۱۷ ساله از کوه های پشت 

بوستان جوان که منجر به فوت وی شد می شود.

اداره کل هوا شناسی استان قم:

هوای قم پنجشنبه غبارآلود است
ایمان: کار شناس پیش بینی اداره کل هوا شناسی استان قم پنجشنبه 

هوای قم را غبارآلود عنوان کرد.
علی جاذبی بیان کرد: طی سه روز آینده هوای قم صاف تا کمی ابری همراه با وزش باد 
است.وی گفت: امروز و فردا سرعت وزش باد کم و اندکی غبارآلود است اما در روز پنجشنبه 
سرعت وزش باد بیشتر شده و گرد و غبار نیز بیشتر می شود.کار شناس پیش بینی اداره 
کل هوا شناسی استان قم عنوان کرد: امروز حداقل دما ۱۷ درجه و حداکثر دما 40 درجه، 
چهارشنبه حداقل دما ۱6 درجه و حداکثر دما 40 درجه و پنجشنبه حداقل دما ۱۷ درجه 
و حداکثر دما نیز 40 درجه است.وی گفت: دمای هوا تا روز شنبه بین 39 تا 40 درجه باقی 
می ماند اما از روز یکشنبه روند کاهشی خواهد داشت.جاذبی بیان کرد: سرعت وزش باد 
طی روزهای سه شنبه و چهارشنبه 4۷ کیلومتر بر ساعت و در روز پنجشنبه ۵۵ کیلومتر 
بر ساعت و جهت وزش باد نیز شرقی خواهد بود.وی با بیان اینکه سالانه روند افزایش دما 
را طی می کنیم، افزود: امسال نسبت به پنج ماهه اول سال گذشته دمای هوا یک درجه 

افزایش یافته و نسبت به دراز مدت نیز یک و نیم درجه افزایش یافته است.

مدیرکل دامپزشکی استان قم  خبرداد:

معدوم سازی ۵4 تن لاشه دام سبک و سنگین 
 ایمان :مدیرکل دامپزشکی  استان قم گفت: در پنج ماه نخست امسال، 
۵4 تن لاشه دام سبک و سنگین توسط ناظران بهداشتی این اداره کل ضبط 

و معدوم شده است.
مهدی رفیعی محمدی با اعلام فعالیت های دامپزشکی در پنج ماه نخست امسال، 
افزود: ناظران بهداشتی با حضور در کشتارگاه ها، دام ها را از لحاظ انواع بیماری ها 
کنترل و در صورت مشاهده مواردی از بیماری، دام ها را بعد از کشتار، معدوم می کنند.

وی اضافه کرد: در همین مدت، ۵2 تن انواع آلایش دام در کشتارگاه های سطح استان 
ضبط و معدوم شده است.وی با اشاره به معدوم سازی 26 هزار قطعه مرغ غیربهداشتی 
توسط ناظران بهداشتی در کشتارگاه های طیور، گفت: کارشناسان دامپزشکی بیش از 
چهار هزار مورد بازدید و مراقبت در سطح مرغداری های استان انجام داده اند.رفیعی 
ادامه داد: نمونه برداری از دو هزار و ۷00 مورد و نمونه برداری و انواع آزمایش از بیش از 
۱6 هزار مورد انواع طیور از دیگر اقدامات ناظران بهداشتی در این بخش بوده است.وی 
همچنین به ضبط و معدوم سازی 20 تن فراورده خام غیربهداشتی در سطح شهر اشاره 
و بیان کرد: در پنج ماه نخست امسال، هشت هزار مورد بازدید از مراکز عرضه فراورده 
خام دامی، قصابی و مرغ فروشی در سطح شهر صورت گرفته است.وی گفت: درهمین 
مدت تزریق انواع واکسن مورد نیاز از جمله تب برفکی، شاربن و آبله به 44۵ هزار راس 
گاو و گوساله و 833 هزار راس گوسفند و بز صورت گرفته است.مدیرکل دامپزشکی 
قم افزود: واکسیناسیون یک هزار و ۷۱۵ قلاده سگ علیه هاری، تست سل و تب مالت 
برای ۱3 هزار و ۷00 راس گاو، خونگیری از ۱3 هزار راس گاو جهت بررسی بیماری 
تب مالت، سم پاشی یک میلیون و 8۷0 هزار مترمربع جایگاه دام و ضدعفونی 300 

هزار مترمربع جایگاه دامداری نیز از فعالیت های کارشناسان دامپزشکی بوده است.

آیت الله نوری همدانی در گردهمایی منطقه ای ائمه جمعه در مشهد مقدس: 

ربا اقتصاد کشور را به چالش کشیده است
ایمان: آیت الله نوری همدانی در گردهمایی منطقه ای ائمه جمعه در مشهد 
مقدس، انقلاب اسلامی ایران را زمینه ساز ظهور امام عصر)عج( دانست و 
تاکید کرد: این انقلاب به مظلومان و مستضعفان جهان پروبال داده و آنها را 

بیدار کرده است.
به گزارش رسا، این مرجع تقلید جهان تشیع ، دیروز در دومین گردهمایی منطقه ای 
ائمه جمعه که در مشهد مقدس برگزار شد، گفت: از جمله موضوعات مهمی که در 
روایات اسلامی به آن اشاره شده و مورد تشویق و ترغیب اهل بیت)ع( است، مساله 
شناخت زمان است. این مرجع تقلید جهان تشیع با اشاره به این که شناخت زمان به 
معنای شناخت حوادث و رخداد های زمان است، افزود: تحلیل و ریشه یابی و شناخت 
زمان سبب می شود که انسان بر اساس آن رسالت خود را در مقاطع مختلف تشخیص 
دهد. وی خاطرنشان کرد: در زمان ما جریانی به عنوان انقلاب اسلامی اتفاق افتاد که 
معادلات جهان را بر هم زد، اوضاع فرهنگی را تغییر می داد و حادثه بزرگی در قرن حاضر 
و قرون اخیر بود. آیت الله نوری همدانی گفت: در شرایطی که دنیا به دو قطب شرق و 
غرب تقسیم شده بود و کسی جرأت نداشت گامی بردارد مگر این که در برابر یکی گردن 
کج کند و در برابر دیگری کمر خم کند، فقیهی فرزانه، عارفی حماسه آفرین، قهرمان 
میدان علم و قلم و بیان و فریادگری که فریاد همه فریادگران جهان را در سینه داشت 
با همتی به استواری کوه ها و دلی به وسعت دریا ها، یعنی امام خمینی)ره( قیام کرد. 
این مرجع تقلید تأکید کرد: لازم است ارکان، حوادث، برکات و آثار انقلاب، و آسیب ها 
و آفت هایی که بر سر راه آن است را بشناسیم که با توجه به این مهم، به عقیده من 
ارکان اصلی انقلاب سه چیز است؛ اسلام، مردم و ولایت فقیه. وی در تبیین ارکان اصلی 
انقلاب اسلامی افزود: دشمنان،  اسلام را که در طلوع خود تحول عظیمی را در دنیا 
ایجاد کرده بود، هدف آماج تهمت های دشمنان داده و منزوی کرده بودند و می گفتند 
دین از سیاست جداست و به آداب فردی و اخلاقی محدود شده و آزادی زنان را محدود 
کرده و دین اغنیاست، اما انقلاب اولین دستاوردش این بود که اسلام ناب را به عرصه 
زندگی مردم برگرداند. حضرت آیت الله نوری همدانی خاطرنشان کرد: امام در تبلیغات 
خود توانستند مردم را بیدار کنند و مردم استبداد  زده و استعمار  زده را هوشیار و آماده 
کرد که این کار پیامبران است که در گام اول مردم را بیدار می کردند و در گام بعدی به 
سراغ فرعون ها و نمرود ها می رفتند.این مرجع تقلید با اشاره به وظایف مسؤولان در قبال 
مردم به خطبه  اول نهج البلاغه و نیز نامه امام علی )ع( به مالک اشتر اشاره و اظهار کرد: 
حضرت خطاب به مالک می فرمایند بدان عمود و ستون دین، و اجتماع امت و سپر برابر 
دشمن همین مردم هستند پس تمام توجهت به آن ها باشد. وی با اشاره به نظام سرمایه 
داری غرب، گفت: تأکید ما در حکومت اسلامی بر این است که بانکداری اسلامی باشد 
و پول ها در اختیار کشاورزی و صنعت قرار گیرد و مراقب باشیم که ربا مخرب اقتصاد 
است. این مرجع تقلید تصریح کرد: رهبری جامعه از نظر ادیان الهی یا باید در اختیار 
پیامبران باشد، یا امام معصوم و یا قائم مقام امام معصوم که از نظر تقوا در حد بسیار بالایی 
باشد و اسلام شناس کامل و دارای توانایی مدیریت جامع باشد که نجات مردم از سلطه 
استکبار در ولایت فقیه نائب امام معصوم تعریف می شود.  وی تأکید کرد: ما باید در نماز 
جمعه ها در سه جبهه وظیفه را انجام دهیم، مردم داری و تواضع، بیان برکات انقلاب 
که یکی از عرصه های آن خود نماز جمعه است، و احیای فرهنگ جهاد و شهادت که 
عامل حماسه آفرینی های هشت سال دفاع مقدس بود و امنیتی که امروز در ایران حاکم 
است، نتیجه آن به شمار می آید. آیت الله نوری همدانی با بیان این که اعتقاد داریم این 
انقلاب مقدمه ظهور امام زمان)عج( است، اظهار کرد: این انقلاب به مستضعفان جرأت و 
پر و بال داد، به همین دلیل وسعتی جهانی دارد و باعث شد نگاه با عظمتی که مردم به 
قدرت های استکباری داشتند پایان یابد و چهره منفور استکبار به مردم نشان داده شود.

آیت الله جوادی آملی: 
تربیت شده دانشگاه اسلامی 

3 هزار میلیارد اختلاس نمی کند 
ایمان: آیت الله جوادی آملی با بیان این که باید متون دانشگاه اسلامی باشد،  
گفت: دانشجو موحّد وقتی مسئولیت بپذیرد نه بیراهه می رود نه راه کسی را 

می بندد, نه اهل اختلاس سه هزار میلیاردی می شود. 
آیت الله جوادی آملی در درس اخلاق هفتگی خود که با حضور جمعی از رؤسای 
دانشگاه ها و مراکز علمی و نیز جمعی از فرهیختگان دانشگاهی در محل روستای احمد 
آباد شهرستان دماوند برگزار شد با تاکید بر لزوم اسلامی شدن دانشگاه ها گفت: از 
مهمترین ارکان دانشگاه دین است، علوم حسّی و تجربی ممکن است تا لحظه مرگ 
انسان را تأمین کند ، اما از آن به بعد دیگر در تامین نیازهای اخروی انسان ناتوان 
است؛ اگر انسان با مُردن می پوسید این علوم رایج در دانشگاه ها برای انسان کافی بود 
اما اگر انسان با مردن از پوست به در می آید نه اینکه بپوسد یک علم دیگری نیز لازم 
است، بنابراین دانشگاه ها باید اسلامی باشد، تا جامع نیازهای انسان را بتوانند تامین 
کنند. وی با بیان این مطلب که دانشجویان امانت های الهی اند، اظهار داشت: شما اساتید 
عزیز قدر خودتان را بدانید. این دانشجویانی که امانت های الهی اند در دستگاه شما 
پرورش می یابند، اینها باید روشن بشوند که فرشته اند. تمام سرمایه انسان همان دانش 
است بنابراین امیدواریم که شما بزرگان شاگردانی تربیت کنید که با این معارف الهی 
شیرین کام باشند. وی به نتایج عملی و اخلاقی حضور نگرش دینی بودن علوم اشاره کرد 
و گفت: توجه شما عزیزان وقتی روشن بشود که در دریای توحید غرقید دانشجویان شما 
موحّد بار می آیند این دانشجو می داند که با مرگ نمی پوسد این دانشجو وقتی وارد بازار 
کار بشود و مسئولیت بپذیرد نه بیراهه می رود نه راه کسی را می بندد, نه اهل اختلاس 
سه هزار میلیاردی است نه اهل بازی های دیگر این فرد می داند و باور دارد که نمیشود 

انسان بیراهه برود و آبرویش نرود.

آیت الله جنتی: 

هیچ جریان نفاقی نمی تواند
به نظام ضربه بزند 

ایمان:دبیر شورای نگهبان با تاکید بر پیروی همگان از ولایت و بصیرت 
افزایی در مقابل فتنه ها و توطئه ها گفت: به حمدلله مقام معظم رهبری در 
مقابل فتنه و نفاق ایستاده اند و بسیجی صفتان جان برافکن گوش به فرمایشات 

ایشان هستند بنابراین این جریانات نمی تواند به نظام ضربه بزند.
آیت الله احمد جنتی ظهردیروز در  جمع ائمه جماعات ۱6 استان کشور  با ابراز 
خرسندی از حضور خود در این محفل ، افزود: خداوند را شاکریم که مقام معظم رهبری 
حالشان خوب است و عمل ایشان ساده و معمولی بوده و به گفته تیم پزشکی طی چند روز 
آینده از بیمارستان مرخص می شوند.  وی در ادامه با تاکید بر بصیرت افزایی  با بیان این 
مطلب که تعجب می کنم برخی هنوز فتنه را درک نکرده اند،  اظهارداشت: برخی مسئولان 
و اهل علم هم که نامشان بر سر زبان هاست یا متوجه نشده اند یا نخواسته اند که متوجه 
شوند، در حالی که مقام معظم رهبری حدود 200 بار از فتنه سخن گفته اند، در دیدار اخیر 
با دولت هم اشاره کردند که فتنه خط قرمز ما است. آیت الله جنتی افزود: عده ای می خواهند 
خط قرمزها را بشکنند و گمان می کنند راهشان باز شده و نقشه های بدی در سر دارند. 
وی با اشاره به ضرورت شناخت عناصر سیاسی گفت: ما باید طلعه ها و زبیرها، معاویه ها و 
عمروعاص های زمان را بشناسیم، به عقیده من یکی از چیزهایی که سبب شد حق حضرت 
علی )ع( ضایع شود این بود که منافقین شناخته نشدند بنابراین باید تاریخ برای ما درس 
عبرت باشد تا کسانی که خطر دارند در حد معمول شناخته شوند. دبیر شورای نگهبان 
گفت: به حمدلله مقام معظم رهبری در مقابل فتنه و نفاق ایستاده اند و بسیجی صفتان 
جان برافکن گوش به فرمایشات ایشان هستند بنابراین این جریانات نمی تواند به نظام ضربه 
بزند اما خطر باید دفع شود؛ اصحاب قلم، بیان و رسانه باید در این زمینه نقش بالایی ایفا 
کنند و ائمه جمعه نیز جایگاه مناسبی دارند که می توانند در این خصوص اثرگذاری بالایی 
داشته باشند. دبیر شورای نگهبان با  تاکید براینکه خطر ثروت اندوزی یکی از آن خطراتی 
است که انقلاب را تهدید می کند؛ تصریح کرد: عد ه ای کارشان جمع کردن ثروت بوده و 
زندگی شان تجملاتی شده است و با دسترسی به منابع دولتی و یا بازار به اندوختن ثروت 
برای قدرت و یا قدرت برای ثروت مشغولند که اگر این رشد پیدا کند حاکمیت سرمایه 

مطرح می شود و دیگر حکومت مستضعفان محقق نمی شود.

آیت الله اراکی عنوان کرد :

 اتحاد ضروری ترین نیاز امروز جهان اسلام 
ایمان: دبیرکل مجمع تقریب مذاهب اسلامی گفت: امروز بیش از هر زمان 
دیگری به وحدت و یکپارچگی در برابر جبهه استکبار و صهیونیسم نیاز داریم.  
آیت الله محسن اراکی روز گذشته در آیین افتتاحیه کنفرانس بین المللی "نقش 
علمای مقاومت در حمایت از مقاومت فلسطین " که با  حضور بیش از 200 تن از 
علما و نخبگان جهان اسلام امروز در محل هتل المپیک تهران آغاز به کار کرد، با 
اشاره به شرایط حساس و ویژه منطقه اظهارداشت: امروز مقاومت اسلامی فلسطین 
نیازمند حمایتی است که رژیم صهیونیستی را ریشه کن کند چراکه جهان اسلام وارد 
یک پیکار بین المللی و فراگیر علیه استکبار جهانی در دو شاخه صهیونیسم و فتنه و 
تکفیر در جهان اسلام شده است. وی با تاکید بر ضرورت حمایت های گسترده جهانی 
ازمردم مظلوم فلسطین و غزه یادآورشد: دوره پیشین دوره پایداری در برابر صهیونیسم 
بود اما بعد از شکوه مقاومتی که در غزه دیدیم باید گفت این مرحله طی شده  ولذا از 
مرحله پایداری وارد مرحله جدیدی به نام ریشه کن سازی رژیم صهیونیستی شده ایم. 
دبیرکل مجمع تقریب مذاهب اسلامی، تسلیح کرانه باختری علیه صهیونیست ها را امری 
ضروری خواند و گفت: برای پایه ریزی امت واحده اسلامی باید امکانات خود را برای 
این مرحله سامان دهیم که نخستین گام تسلیح کرانه باختری و گسترش مقاومت در 
فراتر از غزه است، امروز باید مقاومت اسلامی در سراسر جهان اسلام برای آزادسازی کل 
فلسطین خود را آماده کند و این بدان معنی است که جهان اسلام خود را وارد تمدن 

سازی جدید اسلامی و به وجود آمدن امت واحده اسلامی کرده است.

استاندار قم خواستار شد:

ضرورت تخصیص اعتبارات لازم برای اجرای طرح هاي استاني مدیریت بحران 

مدیرکل مدیریت بحران استان قم:

خطر خشکسالی در کمین قم است



3 اقتصادی

 قائم مقام وزیر راه و شهرسازی خبر داد؛

دستور ویژه روحانی برای پیگیری
 مشکلات مسکن مهر در شورای اقتصاد

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی از دستور رئیس جمهور برای مطرح شدن طرح 
مسکن مهر در شورای اقتصاد جهت رفع موانع پیشرفت آن خبر داد و گفت:  
قطعا با تاکید رهبر معظم انقلاب تکیمل پروژه های مسکن مهر تسریع می شود.

احمد اصغری مهرآبادی اظهار کرد:  مقرر شده هر هفته در استان ها مدیران وزارت راه و 
شهرسازی با مدیران وزارت نیرو جلسه داشته باشند و پیشرفت فیزیکی را صورت جلسه 

کرده و  به وزاری راه و نیرو اعلام کنند.
مهرآبادی با اشاره به اینکه برای شهرهای جدید اطراف تهران قرار شده جلساتی با حضور 
نمایندگان وزارتخانه  های راه و نیرو هفتگی برگزار شود، بیان کرد:  در این جلسات روند کار 

از نظر خدمات زیربنایی رصد شده و مشکلات احتمالی آن گزارش می شود.
وی با بیان این که عزم جدی برای تامین خدمات زیربنایی پروژه های مسکن مهر وجود 
دارد، یادآور شد: به خصوص که رهبر معظم انقلاب هم تاکید فرمودند قطعا به روند کار 

سرعت خواهد داد.
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی  با بیان این که صمیمانه باید از رهبر معظم انقلاب تشکر 
کنیم، افزود:  یکسال است که پیگیر افزایش تسهیلات و تامین خدمات زیربنایی هستیم 

که با تاکید مقام معظم رهبری قطعا کار شتاب خواهد گرفت.
مهرآبادی با بیان این که رئیس جمهوری دستور داد که موضوع مسکن مهر در شواری 
اقتصاد مطرح شود، افزود: بر این اساس مقرر شده تا مسائلی که به عنوان گره در پیشرفت 
طرح مسکن مهر است شناسایی شود که قطعا با توجه به تاکید رهبر معظم انقلاب هم 

ساخت و تامین خدمات زیربنایی پروژه های این طرح سرعت می گیرد.

عضو هیئت مدیره شورای مشترک بازرگانی ایران و آفریقا ؛

رایزنی برای فروش غذا، دارو و پتروشیمی 
ایران به آفریقا

عضو هیئت مدیره شورای مشترک بازرگانی ایران و آفریقا، این شورا را پل 
ارتباطی تجار ایران و آفریقا دانست و گفت: تبدیل این شورا به اتاق مشترک در 

گرو عملکرد اعضا و هیئت مدیره شورای مشترک ایران و آفریقا است.
مریم سلطانی اظهار کرد:آفریقا که به عنوان بزرگترین اقتصاد قاره آفریقا شناخته می شود 
در حوزه های خودروسازی، بانکداری، گردشگری و... بسیار پیشرفت داشته که در کنار آن 

دارای معادن غنی طلا، الماس و ذغال سنگ است.
وی ادامه داد: کشور آفریقا به محصولات دارویی، پتروشیمی، ماشین آلات بسته بندی و 

آبیاری و مواد غذایی نیاز دارد که تجار ایرانی می توانند این نیاز را برطرف کند.
او با بیان این که اقتصاد آفریقا در سال 20۱۱ از بین ۱83 کشور رتبه سی و چهارم را به 
دست آورده است، تاکید کرد: در چند سال گذشته رابطه تجاری ایران و آفریقا از یکدیگر 
فاصله گرفته بود که در دولت فعلی نشستی در رابطه با ارتباط تجاری دو کشور برگزار شد.

احتمال کاهش قیمت خودروهای وارداتی
فعالان بازار خودرو از احتمال کاهش قیمت خودروهای وارداتی در ماه های 

آینده خبر می دهند.
حدود سه ماه آینده سال میلادی 20۱4 به پایان رسیده و سال 20۱۵ آغاز می شود.

طبق عرف معمول خودروسازان بین المللی چند ماه قبل از پایان سال جاری میلادی، 
خودروهای تولیدی خود را با مدل سال جدید عرضه می کنند.

به این ترتیب در چند ماه آینده شاهد ورود خودروهای وارداتی مدل 20۱۵ به بازار ایران 
خواهیم بود. این در حالی است که  هم اکنون نیز تعداد خودروهای مدل 20۱4 عرضه شده 

در بازار بیشتر از تقاضای این محصولات است.
در این شرایط فعالان بازار خودرو معتقدند که با ورود و عرضه خودروهای مدل 20۱۵ 
به بازار ایران و به شرط ثبات نرخ ارز، شاهد کاهش قیمت خودروهای مدل 20۱4 عرضه 

شده در بازار ایران خواهیم بود.
البته این افراد پیش بینی می کنند که در صورت به نتیجه رسیدن مذاکرات ایران و گروه 
۱+۵ و با توجه به تاثیر مثبت این موضوع در کاهش قابل توجه هزینه های واردات خودرو به 

کشور، قیمت تمام خودروهای وارداتی کاهش قابل توجهی را تجربه خواهد کرد.

نرخ کرایه تاکسی افزایش نمی یابد
رییس اتحادیه سواری کرایه کشور اعلام کرد: این اتحادیه برنامه ای برای 

افزایش نرخ کرایه های خود ندارد.
رحمت حاج محمدعلی اظهار کرد: پس از افزایش نرخ کرایه ها در اسفند ماه 92، کرایه ها 

در طول ماه های گذشته ثابت بوده و اتحادیه فعلا برنامه ای برای تغییر آن ها ندارد.
وی با بیان این که خدمات رسانی به مسافران در دور دوم سفرهای تابستانی بدون هیچ 
مشکلی انجام شده اظهار کرد: خوشبختانه با ظرفیت فعلی ناوگان توانسته ایم، خدمات لازم 
به مسافران را در خطوط و مسیرهای مختلف ارائه کنیم و مدیریت راه ها در ایام تابستان 

کیفیت خدمات را نیز افزایش داد.
حاج محمدعلی اضافه کرد: البته اتحادیه طرح نوسازی ناوگان را نیز مانند قبل دنبال 

می کند تا کیفیت خودروهای سواری بین جاده ای افزایش یابد.
وی درباره شرایط در نظر گرفته برای تسهیل نوسازی ناوگان نیز گفت: در حال حاضر 
ستاد در ازای هر خودرویی که از رده خارج می شود، پنج میلیون تومان پرداخت می کند 
سه میلیون نیز یارانه ای کمکی به رانندگان تعلق می گیرد و مابقی نیز در قالب وامی ۱0 

میلیون با سود پایین تامین می شود.
وی خاطرنشان کرد: نوسازی ناوگان از سیاست هایی است که اتحادیه بر اجرایی شدن 
آن تاکید دارد و تا جایی منابع مالی در اختیار ما قرار گیرد تعداد بیشتری از خودروهای 

جدید را جایگزین کند.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,190,000یک مثقال طلا

967,260یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,435,000سکه بهار آزادی

9,435,000سکه امامی

4,730,000نیم سکه

2,640,000ربع  سکه

1,690,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 31,۰۰۰,۰۰۰پژو 

SLX 405 3۲,۵۰۰,۰۰۰پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 39,۵۰۰,۰۰۰پژو پارس سال

E2 90 39,۵۰۰,۰۰۰تندر 

LX 3۲,۵۰۰,۰۰۰رانا 

TU5 3۲,۵۰۰,۰۰۰رانا 

LX 31,۰۰۰,۰۰۰سمند 

LX EF7 33,۰۰۰,۰۰۰سمند 

ELX 37,۰۰۰,۰۰۰سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,500,000سایپا کارا 151

 ۲۰,۰۰۰,۰۰۰سایپا 111

 18,۵۰۰,۰۰۰سایپا 131

 19,000,000سایپا 132

SX ۲4,۵۰۰,۰۰۰سایپا تیبا 

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: دولت به دنبال 
ارائه ۲8۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات بانکی برای ورود 
به فضای کسب و کار است که طبق توافق با بانک مرکزی 
۵۰ درصد این تسهیلات به اشتغال های جدید اختصاص 

می یابد.
علی ربیعی در آیین افتتاح پروژه 232 واحدی شرکت تعاونی 
مسکن فدک ارتش جمهوری اسلامی در مشهد اظهار کرد: 
دولت به قول خود مبنی بر کنترل تورم و رساندن آن به 3۵ 
درصد در سال 92 عمل کرد و تا پنج ماهه امسال نرخ تورم در 
کشور به 2۵ درصد رسید و تا پایان عمر دولت یازدهم آرزوی 
دیرینه دولت که رساندن نرخ تورم به میانگین بین المللی است، 

محقق خواهد شد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: امروز دولت با تدبیر در 
قوانین و مقررات، برنامه ریزی در حوزه ها و تسهیلات در حوزه 
تولید، بهبود فضای کسب و کار و حمایت از تولیدات به دنبال 

کاهش نرخ تورم است.
وی تاکید کرد: دولت فکری به جز رنج مردم ندارد، رنج مردم 
و زندگی سخت آنها همواره در یاد ما هست و باید برای همه 

مردم برنامه داشته باشیم.
لزوم  بر  رهبری  معظم  مقام  تاکیدات  به  اشاره  با  ربیعی 
گسترش تعاونی ها، گفت: این موضوع را سرلوحه کار خود قرار 
داده و در زمینه فرهنگ تعاون و گسترش تعاونی ها در سطح 
جامعه تلاش می کنیم، همه باید به مواردی از توسعه دست یابند 

و این در قالب تعاونی ها ممکن است.
وی با اشاره به پیش بینی سهم 2۵ درصدی بخش تعاون 
در اقتصاد کشور در پایان برنامه پنجم توسعه اظهار کرد: در 
حال حاضر بخش تعاون در اقتصاد سهم چهار درصدی دارد و 
در کشوری که ۵6 درصد کسری رشد در برنامه پنجم توسعه 
داشته چگونه می توان از بخش تعاون انتظار چنین عملکردی 

داشت.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ضعف زنجیره ارزش آفرینی 
و ارتباطات تعاونی ها به عنوان مشکلات بخش تعاون کشور نام 
برد و افزود: اگر به دنبال جمع کردن پول های خرد برای اقتصاد 

هستیم باید از طریق تعاونی ها عمل کنیم.
تحویل 4۰۰ هزار واحد مسکن مهر توسط تعاونی ها

وی از تحویل یک میلیون واحد مسکن مهر توسط بخش 
تعاون در سراسر کشور خبر داد و تصریح کرد: ظرف دو تا سه 
ماه آینده، 400 هزار واحد مسکن مهر دیگر توسط تعاونی ها 

تحویل متقاضیان می شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضمن تقدیر از فعالان ساخت 
تعاونی مسکن فدک  واحدی شرکت  پروژه 232  احداث  و 
در مشهد گفت: قیمت تمام شده ساخت این پروژه نشان از 

موفقیت آن دارد.
ربیعی با اشاره به اهمیت ارزش و گرامیداشت هفته تعاون به 
عنوان دو بهانه اصلی از حضور در آئین افتتاحیه این پروژه گفت: 
امروز اتکاء و امید ما به همه نیروهای مسلح به ویژه ارتش است 
و اگر امروز با قدرت مذاکره می کنیم با اتکاء به کل قوای داخل 

و وحدت مردم و نیروها است.

وی خاطرنشان کرد: کشور ما هزینه های عزت و سرافرازی 
خود را داده و کسی فکر چشم داشت به این خاک را نمی تواند 

در سر بپروراند.
ربیعی گفت: از مجموع پروژه های قابل بهره برداری کشور در 
هفته تعاون 232 پروژه معادل 2۵,6 درصد مربوط به استان 

خراسان رضوی است.
وی ادامه داد: این تعداد پروژه با اعتباری افزون بر 49۵ هزار 
میلیارد تومان در حال بهره برداری است که کمتر از نیمی از این 
مقدار تسهیلات بانکی بوده و 20 هزار و ۵92 فرصت شغلی در 
این تعاونی ها در حوزه های صنعت و معدن، کشاورزی، خدمات، 

مسکن و مسکن مهر ایجاد شده است.
ربیعی با تاکید بر اینکه همه باید برای کاستن از فقر و کاهش 
آسیب ها در جامعه تلاش کنیم، گفت: چالش امروز پیش روی 
کشور اشتغال است نه درگیری بین المللی و همه مسوولان به 

دنبال غلبه بر غول بیکاری در کشور هستند.

تمام  نیمه  طرح   600 و  هزار   14
بالای 20 درصد  پیشرفت  با  صنعتی 
که  دارد  وجود  کشور  در  اکنون  هم 
برای تکمیل آنها به 60 هزار میلیارد 
تومان اعتبار دولتی نیاز است و این 
موضوعی بود که وزیر صنعت، معدن 
رییس  به  خود  گزارش  در  تجارت  و 

جمهوری از آن یاد کرد.
وزارت  برآوردهای  براساس  اگرچه   
صنعت، معدن و تجارت در مجموع برای 
این طرح ها، 105 هزار میلیارد تومان اعتبار 
نیاز است اما به گفته معاون برنامه ریزی 
از سوی  آن  درصد  اگر 40  وزیر صنعت 
سرمایه گذاران و سهامداران تامین شود، 
60 هزار میلیارد تومان باید از سوی دولت 

اختصاص یابد.
این  تمام  است  قرار  اگر  اساس  براین 
پایان  به  آینده  سال  سه  ظرف  طرح ها 
به 20 هزار  به طور قطع سالانه  برسند، 
جدید  گذاری  سرمایه  تومان  میلیارد 

نیازمندیم.
هرچند چگونگی تامین این میزان بودجه 
جای  تمام  نیمه  طرح های  اتمام  برای 
پرسش دارد اما به اعتقاد ابویی مهریزی، 
تامین این میزان منابع مالی در سال، با 
توجه به منابع صندوق توسعه ملی و منابع 
دیگر بودجه ای، سخت نیست و به راحتی 

می توان آن را تامین کرد.
  سرمایه گذاری برای

 اتمام طرح های نیمه تمام
 اولویت اصلی وزارت صنعت

انتصاب  یازدهم و  به کار دولت  با آغاز 
وزیر  عنوان  به  زاده  نعمت  محمدرضا 
صنعت، معدن و تجارت، اتمام طرح های 
نیمه تمام صنعتی به عنوان یک دغدغه در 

این وزارتخانه مطرح شد.
امور  و  منابع  مدیریت،  توسعه  معاون 
استان های وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
این خصوص می گوید: رویکرد دولت یازدهم 
واحدهای  ساخت  اقتصادی،  رونق  برای 

تولیدی جدید نیست بلکه بهبود وضعیت 
واحدهای موجود و تکمیل طرح های نیمه 
تمام صنعتی است. به گونه ای که سرمایه 
گذاری برای اتمام طرح های نیمه تمام از اهم 
برنامه های وزارت صنعت، معدن و تجارت در 

سال جاری است.
طرح های  می کند:  اضافه  یزدانی  علی 
صنعتی، تولیدی با پیشرفت فیزیکی 80 
دارند.  قرار  این طرح ها  اولویت  در  درصد 
صاحبان واحدهای تولیدی باید شیوه های 
جدیدی اتخاذ کنند و افزایش بهره وری، 
فناوری  ارتقا  و  تمام شده  قیمت  کاهش 

ساخت را مدنظر قرار دهند.
  لزوم اعمال مدیریت یکپارچه در 

واحدهای صنعتی
گرچه در سال های اخیر نبود نقدینگی و 
سرمایه در گردش، تحریم ها و قدیمی بودن 
شده  سبب  تولید  خطوط  در  تجهیزات 
فعالیت واحدهای صنعتی با مشکل مواجه 
و طرح های صنعتی نیز نیمه کار رها شوند 
اما بررسی و آسیب شناسی بخش تولید و 
صنعت کشور حکایت از آن دارد که برخی 
از مسایل و مشکلات بخش تولید کشور به 
مدیریت ها بازمی گردد چرا که مدیریت ها به 

روز نبوده است.
اقتصادی  نظران  و صاحب  کارشناسان 
و  رونق  برای  معتقدند  کشور  صنعتی  و 
توسعه علاوه بر رفع موانع و مشکلات فنی 
و مالی واحدهای تولید، باید مدیریت این 
واحدها نیز به گونه ای متحول شوند تا با 
بهبود فضای کسب و کار آنان نیز در رونق 

اقتصادی تاثیر بسزایی داشته باشند.
سیستم های  جهان  در  اکنون  هم 
تولید  بخش  مدیریت های  در  یکپارچه 
موضوع  این  که  حالی  در  است  حاکم 
بدان  یا  و  ندارد  وجود  ما  کشور  در 
به  توجه  لزوم  بنابراین  نمی شود.  توجه 
مدیریت های به روز از جمله مواردی است 
که در کنار سایر عوامل و موانع تولید باید 

بدان توجه شود.

 بزرگ، کوچک و متوسط فرقی 
نمی کند؛ واحدهای مشکل دار در 

اولویت هستند
اتمام  به  توجه  ضرورت  دیگر  سوی  از 
دوباره  بازگشت  و  تمام  نیمه  طرح های 
واحدها و صنایع کوچک به چرخه تولید، 
وزیر صنعت، معدن و تجارت را بر آن داشت 
تا از تصویب طرحی در هیات دولت برای 
ارایه تسهیلات ویژه به صنایع کوچک خبر 

دهد.
نعمت زاده اگرچه تصریح کرد که این 
طرح برای اجرا بزودی به نظام بانکی کشور 
ابلاغ خواهد شد اما گفت در لایحه حمایت 
از تولید اولویت این وزارتخانه با واحدها و 
صنایع کوچک و پروژه های نیمه تمام است 

که باید توجه ویژه به آنها داشت.
رونمایی  از  پس  کارشناسان  از  برخی 
بسته سیاستی دولت برای خروج از رکود 
اعلام کردند که در این بسته به واحدهای 
کوچک و متوسط توجهی نشده که وزیر 
صنعت در پاسخ به این انتقاد تصریح کرد 
در این بسته قید بزرگ، متوسط و کوچک 
بلکه  نشده  گرفته  نظر  در  صنایع  برای 
واحدهایی که برای خروج از رکود نیازمند 
کمک توجه ویژه هستند، بیش از واحدهای 
دیگر در اولویت قرار دارند. تهیه و تدوین 
طرح ارایه تسهیلات ویژه به صنایع کوچک 
در این راستا بوده و نشان از آن دارد که 
وزارت صنعت، معدن و تجارت نیز به عنوان 

اولویت این واحدها را مورد نظر دارد.
  تعطیلی 14 هزار واحد صنعتی در 

حوزه صنایع کوچک
وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین 
در اظهاراتی آمار عجیب و تکان دهنده ای 
را درباره میزان تعطیلی واحدهای صنعتی 

و تولیدی در سراسر کشور ارائه کرده بود.
نعمت زاده در گزارشی به هیات دولت 
در زمینه آخرین وضعیت صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتی کشور خبر داد که 14 
هزار واحد صنعتی در حوزه صنایع کوچک 

و متوسط طی سال های گذشته به دلیل 
مشکلات مختلف تعطیل و متوقف شده اند.

وی همچنین این را هم گفت که می توان 
با ارائه تسهیلاتی معادل 40 هزار میلیارد 
ریال به بخشی از این واحدها که قابلیت 
راه اندازی مجدد را دارند در کوتاه مدت 
اشتغالی معادل 11 هزار و200 نفر ایجاد 
کرد. اگرچه هیات وزیران نیز پس از بررسی 
تجارت،  و  معدن  صنعت،  وزیر  گزارش 
کمیسیون امور زیربنایی، صنعت و محیط 
زیست را مامور بررسی پیشنهادهای ارائه 
تقویت صنایع کوچک و  به منظور  شده 
شهرک های صنعتی کرد اما به غیر از وزیر 
دیگر مسئولان  تجارت  و  معدن  صنعت، 
این وزارتخانه نیز به صورت موردی به آمار 
مربوط به تعطیلی واحدهای صنعتی اشاره 

کردند.
صنایع  شده  ارائه  آمار  آخرین  طبق 
کوچک و متوسط حدود 92 درصد از کل 
صنایع کشور را شامل می شوند و اشتغال 
موجود در آنها نیز بالغ بر یک میلیون نفر 
است که این رقم حدود 45 درصد از کل 

اشتغال صنعتی کشور را در برمی گیرد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در حالی 
آمار تعطیلی واحدهای صنعتی کوچک و 
متوسط کشور را ارائه کرد که معاون وی نیز 
از آمار طرح های نیمه تمام صنعتی و معدنی 
خبر داد. به گفته حسین ابویی مهریزی در 
حال حاضر حدود 29 هزار طرح صنعتی 
و معدنی نیمه تمام با سرمایه گذاری 320 
هزار میلیارد تومانی در کشور وجود دارد 
که اگر به بهره برداری برسند یک میلیون 
و 170 هزار شغل در کشور ایجاد می شود. 
البته وزارت صنعت، معدن و تجارت از بین 
کل این طرح های نیمه تمام، به 150 طرح 
با سرمایه گذاری 180 هزار میلیارد تومانی 
و اشتغال 80 هزار نفری اولویت داده و به 
صورت مداوم وضعیت پیشرفت آنها را رصد 

می کند.
هرچند اقدامات انجام شده در مدت زمان 
فعالیت دولت یازدهم در مقایسه با کارهایی 
که باقیمانده، بسیار کم است اما به گفته 
وزیر صنعت، معدن و تجارت این اقدامات 
شروع خوبی بوده و تلاش ها همچنان ادامه 

دارد.

 نگاهی گذرا به وضعیت واحدهای صنعتی،

بزرگ،کوچکومتوسطفرقینمیکند
واحدهایمشکلدار،دراولویتهستند

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM41,500,000 

وزیر کار خبر داد؛

ارائه 280 هزار میلیارد تومان تسهیلات برای اشتغالزایی

چهارشنبه -نوزدهم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3532

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
 ۱-رأی شماره ۱3936033000۱008048 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱000992 آقا / خانم علی رئیس

 امیری فرزند رضا6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت ۱49/23 متر مربع بر روی
.قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱0۱0 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی

2- رأی شماره ۱3936033000۱00448۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱2۷4 آقا / خانم حمید 
رضا اکبریان سیروئی فرزند حسن6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 9۷/4۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۱004 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
3- رأی شماره ۱3936033000۱0060۷۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱360 آقا / خانم ولی 
شفیعی فرزند اوسط6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱242 -اصلی واقع 

در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از آقای حیدر اصفهانی نژاد.
4- رأی شماره ۱3936033000۱003444 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱03۷ آقا / خانم علی اکبر 
منفردفرزند حبیب اله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱30/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱028۱ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
۵-  رأی شماره ۱3936033000۱00۷۷9۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱292 آقا / خانم شهناز 
کلهرفرزند محمود6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱46/3 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱04۵6 -اصلی واقع 

در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
6-  رأی شماره ۱3936033000۱00۵88۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱۷24 آقا / خانم معصومه 
خلیلی منفرد فرزند حسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱23 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 

۱08۱0 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
۷- رأی شماره ۱3936033000۱0080۱9 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱۵۷2 آقا / خانم محمد 
علی دیبائی فرزند احمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۱2/0۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 

42۱۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
8-  رأی شماره ۱3936033000۱00۵93۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱300 آقا / خانم مریم 
میرزائی رباط فرزند غلامحسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۷0 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱043۵ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی از سید محمد علی اجلال.
خانم   / آقا  کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱264  پرونده  به  مربوط  شماره ۱3936033000۱004۵6۵  رأی   -9
حسنعلی افتخاری نسب فرزند علی بخش6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 84 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱0934/۵96و۱0933 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
۱0- رأی شماره ۱3936033000۱00۷۷۷4 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱4۱2 آقا / خانم محمد 
رضا افخمی فرزند حسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۵۱/49 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱04۵۵ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
۱۱- رأی شماره ۱3936033000۱008۱80 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱۵68 آقا / خانم علی 
مساوی فرزند ابوالفضل 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 80/۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱08۷۵ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد صدر الحفاظی.
۱2- رأی شماره ۱3936033000۱006998 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱۷09 آقا / خانم سید 
محسن زغیر زاده فرزند سید رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱4۱/08 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱09۱3 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
۱3-رأی شماره ۱3936033000۱00۵83۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱۷۱8 آقا / خانم سید علی 
موسوی فردفرزند سید صفا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۷۵/۷8 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱064/۱ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
۱4-  رأی شماره ۱3936033000۱0066۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱000888 آقا / خانم سید 

حسین حسینی فرفرزند سید احمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱22/9 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۱49۱/۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه جهانگیریان.

۱۵- رأی شماره ۱3936033000۱00۵899 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱۵00 آقا / خانم محمد 
حاجی میرزاییفرزند محمود3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۱6/90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۱0930 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
۱6-رأی شماره ۱3936033000۱00۵906 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱۵02 آقا / خانم طیبه 
نیکو صحبت صادقی فرزند حبیب اله 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۱6/90 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی ۱0930 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
۱۷- رأی شماره ۱3936033000۱00۵4۵3 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱442 آقا / خانم عباس 
طبای جبلیفرزند رجبعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 99/89 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۱90 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
۱8- رأی شماره ۱3936033000۱006636 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱000464 آقا / خانم گوهر 
علی پاشایی فرزند فضل اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۷2 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱243 -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم مرحمت ولی .
۱9-رأی شماره ۱3936033000۱00۷۱03 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱64۵ آقا / خانم اصغر 
داوری قمی فرزند عباس 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 93 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱0929/9 -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
20-رأی شماره ۱3936033000۱00۵22۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱000920 آقا / خانم مهدی 
داوطلب استاد قوچانی فرزند ابوالقاسم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۱۵/۷۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱034۷/2 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از معصومه فیوج
2۱-رأی شماره ۱3936033000۱003۵6۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱239 آقا / خانم محمد 
رنجبرفرزند احمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۱۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱0898 -اصلی واقع در 

بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی
22-رأی شماره ۱3936033000۱00۵629 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱000698 آقا / خانم جواد 
حسنی جمکرانی فرزند ابوالقاسم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۱8/9۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱/4۷۷ -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی از ابوالقاسم حسینی جمکرانی
23-رأی شماره ۱3936033000۱00۷24۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱64۱ آقا / خانم حسن 
منصور پورفرزند غلامعلی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱2۵/۱2 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱089۵/۱ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی
24-رأی شماره ۱3936033000۱0060۷2 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱3۵6 آقا / خانم غلامرضا 
بیگدلیفرزند اسحق علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۷4/90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱243 -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از مرحمت ولی
2۵-رأی شماره ۱3936033000۱00۵893 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱000668 آقا / خانم ابوالفضل 
اله یاریفرزند ابوالقاسم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۷4/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۱4۱ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی
26-رأی شماره ۱3936033000۱004۷۵6 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱000۷30 آقا / خانم روح الله 
حسینی جمکرانی فرزند ابوالقاسم6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 86/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱/4۷۷ 

-اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی از ابوالقاسم حسینی جمکرانی
2۷-رأی شماره ۱3936033000۱004۷۵۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱000۷29 آقا / خانم روح الله 
حسینی جمکرانی فرزند ابوالقاسم6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱2۱/6۱ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱/4۷۷ -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی از ابوالقاسم حسینی جمکرانی
28-رأی شماره ۱3936033000۱0080۷4 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱36۵ آقا / خانم احمد 
اسکندری فرزند نصراله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱63/90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱08۱۷/2 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی
29-رأی شماره ۱3936033000۱00۷8۱6 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱000830 آقا / خانم زهرا 
مرشدی مطلق فرزند حیدر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱0420 -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه الماسی از وراث غلامحسین الماسی
30-رأی شماره ۱3936033000۱008046 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱824 آقا / خانم مهدی 
رحیمیفرزند محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱2۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱060۵/342 -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی
3۱-رأی شماره ۱3936033000۱008088 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱۵29 آقا / خانم علی اکبر 
عطائی فرزند حسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 9۷/۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 88۷4/۱ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
32-رأی شماره ۱3936033000۱0082۱2 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱3۷۵ آقا / خانم ولی 
اله علی محمدی رزوهفرزند شمس اله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱0۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۱038/40 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
33-رأی شماره ۱3936033000۱004۱62 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱483 آقا / خانم عباس 
ذوقیان فرزند ابوالقاسم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۵0 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱083۵/26 -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
34-رأی شماره ۱3936033000۱008۱68 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱8۷6 آقا / خانم ابوالفضل 
باقر زاده فرزند ابوالقاسم6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 243/۷۱ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 9۵06 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی
3۵-رأی شماره ۱3936033000۱004299 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱383 آقا / خانم حسن 
فارسی فرزند رضا 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۵3/۱8 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱043۵و۱043۱ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا عسگری
36-رأی شماره ۱3936033000۱00۵۱94 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱000993 آقا / خانم حبیب 
عسگری فردویی فرزند قنبر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱34/8۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱00۵ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
3۷-رأی شماره ۱3936033000۱006۵۱4 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱0004۱0 آقا / خانم نایب علی 
خانی فرزند قربانعلی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱06/۷2 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱064/۱ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ناصر داوری مالک رسمی
38-رأی شماره ۱3936033000۱004620 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱000093 آقا / خانم جواد 
یعقوبی میراب فرزند اسد اله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60/8۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 4۱64 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.

مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه۱ قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱393/06/04
تاریخ انتشار دوم: ۱393/06/۱9
 جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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بهروان: 
پرونده بازیکنان سرباز را به کمیته انضباطی می دهیم

عض�و هیات رییس�ه س�ازمان لی�گ حرف�ه ای فوتب�ال از ارج�اع پرونده 
فوتبالیست های سرباز به کمیته انضباطی خبر داد و گفت: فهرست دیگری در 

راه است که پر از نام بازیکنان لیگ برتری است.
غلامرضا بهروان درباره فهرست اسامی بازیکنانی که کارت پایان خدمت شان ابطال شده 
است، گفت: در بین لیستی که دیشب اعلام شد، تنها سینا عشوری بازیکن لیگ برتری 
است و بقیه در لیگ برتر حضور ندارند اما فهرست دیگری در راه است که احتمالا پر از 

نام بازیکنان لیگ برتری است.
وی درب��اره اینکه آیا به این بازیکنان مجوزی ب��رای حضور در تیم های نظامی برای 
گذراندن دوره خدمت شان داده می شود یا خیر گفت: اصلا این طور نیست. اولا اکنون 
موعد نقل و انتقالات تمام شده و بازیکنان نمی توانند به تیم های نظامی و غیر نظامی 
بروند. ضمن اینکه مدیران سازمان نظام وظیفه مصر هستند که این بازیکنان به خدمت 

اعزام شوند.
عضو هیات رییسه سازمان لیگ حرفه ای فوتبال همچنین گفت: این بازیکنان چه فرقی با 
سایر جوان های مملکت دارند؟ آن ها اگر می خواهند فوتبال هم بازی کنند باید از مجاری 
قانونی و درست این کار را انجام دهند. ما پرونده همه این بازیکنان را به کمیته انضباطی 

ارجاع می دهیم چون صیانت و سلامت لیگ را خدشه دار کرده اند.
بهروان در پایان بار دیگر تاکید کرد: سازمان لیگ هیچ مجوزی به بازیکنان خاطی برای 
حضور در تیم های نظامی نمی دهد چون اساسا صدور چنین مجوزی در اختیار ما نیست 
و مدیریت تربیت بدنی نیروهای مسلح باید این کار را انجام دهد که آن ها هم موافق این 

کار نیستند.

احتمال غیبت بیت آشور مقابل سن خوزه
مدافع ایرانی ونکوور به دلیل مصدومیت ش�اید نتواند در بازی فردای تیمش 

به میدان رود.
شرایط بازی مدافع ایرانی ونکوور برای دیدار فردا بررسی می شود.

به نوش��ته س��ایت مترو نیوز کانادا، استیون بیت آش��ور مدافع ایرانی ونکوور به دلیل 
مصدومیت بازی قبلی تیمش مقابل دی س��ی یونایتد را از دست داد و حالا که ونکوور 
فردا باید با سن خوزه بازی کند، کادر پزشکی باشگاه ونکوور شرایط بازیکن ایرانی شان را 

ارزیابی خواهند کرد.
فعلا که احتمال غیبت استیون بیشتر از احتمال به میدان رفتن اوست. سرمربی ونکوور 
در مورد بیت آش��ور گفته: او از اینکه نمی تواند مقابل تیم سابقش به میدان رود بسیار 
ناراحت است و ما هم همین احساس را بابت غیبت او داریم هر چند همه چیز تا فردا 

مشخص خواهد شد.

شجاعی: 
 پیشنهاد قطری 10 برابر

 پیشنهاد تیم اسپانیایی است 
مسعود شجاعی گفته پیشنهادهای اس�پانیایی او زیر 1۰۰ هزار دلار بوده و او 

چازه ای جز قبول کردن پیشنهاد قطری اش نداشته است.
مسعود شجاعی دلیل حضورش در فوتبال قطر را توضیح داد.

بازیکن تیم ملی ایران که علیرغم داشتن پیشنهادهای اسپانیایی، ترجیح داده امسال در 
لیگ قطر بازی کند، نوشت: خیلیا میگن لاس پالماس منو کنار گذاشت چون از نظر فنی 
ضعیف بودم اما تنها دلیل کنار گذاشتن من مشکلات مالی این باشگاه بود و دستمزد به 

نسبت بالای من وگرنه از نظر آماری بهترین بازیکن فصل لاس پالماس بودم. 
مشکلات مالی گریبان گیر دیگر تیم های اسپانیایی هم شده و مبلغ پیشنهادی آن ها 
در حد 80 و ۱00 هزار دلار هست و این در حالی است که باشگاه های قطری حدود 
۱0برابر این مبلغ را پیش��نهاد داده اند و با این ش��رایط شاید تصمیمی که باب میلم 

نیست را بگیرم.
شجاعی پیش از این بارها و بارها در مصاحبه هایش تاکید کرده بود که علاقه ای به بازی 
در لیگهای عربی حوزه خلیج فارس ندارد اما گویا پیشنهاد قطری که برای او آمده آنقدر 

وسوسه انگیز بوده که شجاعی چاره ای جز قبول کردن آن نداشته است.

قلعه نویی: 
در مورد تصمیم منصوریان نظری ندارم

سرمربی استقلال در خصوص اینکه نقل قولی از منصوریان عنوان شده مبنی 
بر اینکه روی نیمکت نمی نش�یند خاطرنش�ان کرد: من در این باره نمی توانم 

صحبت کنم و باید از خود او بپرسید.
امی��ر قلع��ه نویي س��رمربی تی��م فوتبال اس��تقلال گفت: امی��دوارم هر چ��ه زودتر 

غلامحسین مظلومی به کانون گرم خانواده خود بازگردد.
قلعه نویی در خصوص نکوداشت غلامحسین مظلومی اظهار داشت: مظلومی از بزرگان 
استقلال است و امیدوارم هر چه زودتر بتواند به کانون گرم خانواده اش بازگردد و در ادامه 

زندگی موفق و سالم باشد.
وی در خصوص دیدار مقابل نفت یادآور ش��د: نفت مدیری��ت خوبی دارد و کادر فنی 
مجربی در این تیم فعالیت می کنند. بازیکنان جوانی دارد و این دیدار برای ما سخت و 

دشوار خواهد بود.
سرمربی استقلال در خصوص اینکه نقل قولی از منصوریان عنوان شده مبنی بر اینکه 
روی نیمکت نمی نشیند خاطرنشان کرد: من در این باره نمی توانم صحبت کنم و باید از 

خود او بپرسید.

مخالفت باشگاه تراکتورسازی
 با جدایی عبدالزهرا

 مدیرعامل باشگاه تراکتورسازی تبریز با جدایی علا عبدالزهرا بازیکن عراقی 
موافقت نکرد.

علا عبدالزهرا بازیکن عراقی تیم فوتبال تراکتورس��ازی به دلیل عدم انجام تعهدات 
باش��گاه در زمینه پرداخت مالی و تامین مسکن و همچنین استفاده نشدن در پست 
تخصص��ی اش که خط حمله اس��ت، اع��لام نارضایتی کرده و تصمیم ب��ه جدایی از 
تراکتورسازی گرفت. در همین رابطه این بازیکن امروز )دوشنبه( نشستی را با مدیرعامل 
باشگاه تراکتورسازی برگزار کرد که در این نشست جمشید نظمی با جدایی این بازیکن 

مخالفت کرد.
طبق اعلام نظمی معوقات مالی این بازیکن و همچنین خانه او تا هفته آینده تامین خواهد 
شد اما پست این بازیکن در زمین را رسول خطیبی سرمربی تیم تعیین می کند، عبدالزهرا 
برای جدایی از تراکتورسازی باید تمامی مبلغ پرداختی را به باشگاه بازگرداند که با این 

شرایط به نظر می رسد بازیکن عراقی ناچار است در تراکتورسازی باقی بماند.

تماس باشگاه های عربی و کره ای با سرمربی پیشین ایران؛
قطبی از ایران پیشنهاد ندارد

سرمربی پیشین تیم ملی فوتبال کشورمان از باشگاه های ایرانی پیشنهادی 
دریافت نکرده است.

 در حالی که خبرهایی در مورد تماس یک باشگاه لیگ برتری ایرانی با افشین قطبی 
مطرح شده بود، از سوی یکی از نزدیکانش اعلام شد، این مربی هیچ پیشنهاد رسمی از 
ایران دریافت نکرده است، بلکه پیشنهادهایی از کره جنوبی و کشورهای عربی دارد که 
مشغول بررسی آنهاست. براساس این گزارش، افشین قطبی در مورد مسائل فوتبال ایران 
هم تصمیم به سکوت گرفته و معتقد است با توجه به شرایط فعلی تیم ملی فوتبال و امکان 

اینکه سؤالاتی درباره تیم ملی از او پرسیده شود، بهتر است فعلاً مصاحبه نکند.

 آیا کرانچار سرمربي تیم ملي مي شود؟

هرگز عجیب نیست که بین تصمیم تازه کرانچار و تیم ملی ایران ارتباط مستقیمی 
وجود داشته باشد. بین این استعفا و آن نیمکتِ خالی.

 زلاتکو کرانچار فصل گذشته را با نتایج خوبی به پایان نبرد. سپاهانِ او نه موفق شد 
تنِ جام های تن طلا را تصاحب کند و نه راه خود را به سمت رقابت های لیگ قهرمانان 
آسیا بیاید. در آن مقطع، همه از برکناری قطعی مربی کروات این تیم حرف می زدند 
اما حقیقت پنهان در لایه اول ماجرا این بود که سپاهان در حد و اندازه های قهرمانی 
بسته نشده بود و این کشف چند بازیکن در آکادمی این باشگاه توسط کرانچار بود که 
آن ها تا روزهای آخر در کورس قهرمانی نگه داشت. پس، کرانچی در سمت اش ابقا شد 
و ستاره های زیادی به این باشگاه اضافه شدند. طلایی ها فصل را طوفانی آغاز کردند و 
بعد از پیروزی پرگل برابر استقلال، همه را به این تصور دعوت کردند که سپاهان قهرمان 
زودهنگام لیگ چهاردهم خواهد بود. قامت پروژه تازه کرانچار در اصفهان اما زیر سایه 
مساوی های متوالی شکست. او حالا از این باشگاه کنار رفته است و گفته می شود حسین 

فرکی را به عنوان جانشین اش انتخاب خواهند کرد.
در اولین روزهای ورود کرانچار به فوتبال ایران، علی پروین و تعدادی دیگر از پیشکسوتان 
پرسپولیس تاکید داشتند که از این اتفاق تعجب کرده اند و انتظار نداشته اند سرمربی 
سابق تیم ملی کرواسی حاضر به کار در فوتبال ایران شود. او در پرسپولیس فرصتی برای 
موفقیت به دست نیاورد اما در فوتبال اصفهان دوره خوبی را پشت سر گذاشت و تبدیل 
به یکی از بهترین مربی های خارجی وارد شده به فوتبال ایران شد. در شرایط فعلی 
شائبه های زیادی در مورد دلیل کنار رفتن او از این تیم مطرح می شوند . از اختلاف با 

سرپرست گرفته تا احتمال قبول پیشنهاد کار در تیم ملی ایران.
زلاتکو، بارها ابراز علاقه کرده است تا در تیم ملی ایران کار کند. بعید نیست کنار رفتن 
ساده او از سپاهان به دلیل حضور او روی نیمکت تیم ملی در آینده ای نزدیک باشد. ادامه 
حضور کی روش در فوتبال ایران این روزها تقریبا منتفی به نظر می رسد. فرکی به عنوان 
تنها گزینه جانشینی ایرانی این مربی هم حاضر به کار در تیم ملی نشده تا فدراسیون به 
دنبال یک گزینه خارجی برای هدایت این تیم باشد. کفاشیان به خوبی می داند در این 
فرصت کم تا آغاز جام ملت ها، نمی شود از مربی خارجی ناآشنا با فوتبال ایران تقاضای 
نتیجه گرفتن در استرالیا کرد. پس، کرانچار به عنوان یک مربی خارجی که فوتبال ایران 
و بازیکنانش را خوب می شناسد، شانس زیادی برای انتخاب شدن به عنوان سرمربی تیم 
خواهد داشت. این احتمال البته هنوز از حد و مرزهای گمانه زنی فراتر نرفته است اما 
هرگز عجیب نیست که بین تصمیم تازه کرانچار و تیم ملی ایران ارتباط مستقیمی وجود 

داشته باشد. بین این استعفا و آن نیمکتِ خالی.

فوتبال ایران پیش از کی روش
 فاقد استراتژی بود

مساله مربی داخلی یا خارجی در بسیاری از کشورها وجود دارد. برای مثال انگلیس که 
ادعای اختراع فوتبال را دارد هم با کاپلو ناکام شد و هم با اریکسون یا اسپانیا با دل بوسکه 
توانست به عنوان قهرمانی جام جهانی برسد و با همان دل بوسکه در جام جهانی برزیل 
بدترین نتیجه  را گرفت. همچنین همیشه می بینیم که آلمانی ها برای تیم ملی فوتبال خود 
به دنبال مربی غیر آلمانی نمی روند.این که برخی در مورد تیم ملی فوتبال ایران می گویند 
مربی ایرانی یا غیر ایرانی برای تیم ملی مناسب است احتیاج به دلیل دارد، ولی فراموش 

نکنیم که فوتبال ایران فاقد سبک است و تنها با داشتن بازیکن به جایی نمی رسیم.
 Style of the game فوتبال ایران تا پیش از کی روش فاقد استراتژی بود و با آمدن او
به فوتبال ایران وارد شد.کی روش به خاطر این که دارای سبک و استراتژی بود کل دنیا را 
گشت تا این که بازیکنی همچون قوچان نژاد را پیدا کند و دیدیم که چطور این بازیکن 
به تیم ملی کمک کرد.مربیان داخلی ما سبک بازی ندارند و شاهد آن هستیم که در جام 
قهرمانان آسیا چطور تیم های باشگاهی ایران به مشکل می خورند و حذف می شوند. در 
این بین باید دو تفاوت اساسی بین گیم )Game( و پلی  )play( در فوتبال ایران قائل 
شد و باید بگوییم که کی روش یک گیم را وارد فوتبال ایران کرد و مربیان داخلی هنوز 

فوتبال را در وضعیت پلی دنبال می کنند.
گیم به یک فوتبال با استراتژی و با برنامه گفته می شود که کار خود را با یک هدف 
مشخص دنبال می کند، ولی پلی به یک بازی بدون برنامه یا تنها متکی به بازیکن گفته 
می شود.کی روش برای فوتبال ایران در جام جهانی یک سبک دفاعی تعریف کرد و با 
همین سبک توانست تیم نایب قهرمان جام جهانی را تا دقیقه  92 متوقف کند و اگر 
به خاطر یک اشتباه فردی نبود ما حتی می توانستیم آن بازی را با یک تساوی به پایان 

برسانیم.
تیم ملی ایران در جام جهانی 2006 و در طول مربیگری برانکو چیزی به دست نیاورد. 
در جام جهانی 98 هم چیزی عاید فوتبال ایران نشد و مشابه این امر در جام جهانی 
۷8 رقم خورد. شاید برخی بگویند ایران در جام جهانی 98 سه امتیا ز گرفت و در سال 
2006 هم با یک امتیاز حذف شد، ولی باید به این نکته توجه داشته باشیم که فوتبال 
ایران در جام جهانی 20۱4 بر خلاف جام های جهانی اخیر صاحب یک استراتژی و سبک 
مشخص در سیستم  دفاعی بود.حرفی که سال های سال است بسیاری از کارشناسان بر 
آن تاکید دارند ولی اجرایی نشده بود سرانجام در جام جهانی 20۱4 برای فوتبال ایران به 

دست آمد و ما سرانجام صاحب یک سبک مشخص شدیم.
همه شاهد آن بودیم که وقتی تیم ملی ایران مقابل آرژانتین باخت همه به خیابان ها 
آمدند تا از تیم ملی ایران حمایت کنند. آن روزها برای باخت مقابل آرژانتین خوشحال 
نبودیم، بلکه برای ارائه سبک بازی زیبا مقابل تیمی که در روزهای بعد عنوان نایب 
قهرمانی را به دست آورد به خیابان ها آمدیم.تا پیش از کی روش تیم ملی ایران فاقد یک 
معماری و ساختار شخصی بود، برای اولین بار ما یک معماری دفاعی را از تیم ملی در جام 
جهانی 20۱4 دیدیم که بر روی این ساختار، سازمان ضدحمله بنا نهاده شده بود. فراموش 
نکنیم که در دیدار مقابل آرژانتین ما پنج بار به این تیم ضد حمله کلاسیک زدیم و این 

نشان دهنده یک برنامه ریزی مشخص و دقیق بود.
تیم ملی فوتبال ایران با کی روش دو برنامه مشخص یعنی ساختار دفاعی طبقه بندی 
شده و فوتبال مبتنی بر ضد حمله را دنبال کرد که نتیجه  آن یک تیم با ثبات بود که بدون 
این که سبب سرشکستگی شود از دور مقدماتی حذف شد.از دست دادن کی روش سبب 
از دست رفتن یک برنامه سه ساله می شود و این به معنی بازگشت به عقب در فوتبال 
ایران است. اگر کسی می خواهد در بستن قرارداد با کی روش دخالت کند باید بداند که این 

دخالت بدون آگاهی و دانش هزینه های بالایی برای فوتبال ایران دارد.
فوتبال ایران با کی روش از یک گرداب خارج شد و مطمئن باشید با رفتن او مجددا 
به این گرداب باز می گردیم. آمدن کی روش به فوتبال ایران یک اتفاق بسیار خوب و 
استثنایی بود و شک نداشته باشیم که اگر کی روش برود دیگر مربی همسطح او به ایران 
نمی آید.فوتبال آنقدر اهمیت دارد که باعث آمدن ۱00 هزار نفر به استادیوم می شود و در 

رقابت های جام جهانی سه میلیارد نفر را پای تلویزیون می نشاند.
کی روش مانند یک کالا در ویترین است که بر روی آن یک قیمت مشخصی زده شده 
و اگر می خواهیم او را داشته باشیم باید هزینه آن را نیز پرداخت کنیم. ما نباید فوتبال را 
با رشته های دیگر مقایسه کنیم و باید با یک مدیریت هزینه این مربی بزرگ را در فوتبال 
ایران نگه داریم. همه دیدیم که کی روش در یک فرصت محدود حدودا یک ماهه تا پیش 
از جام جهانی چقدر برای فوتبال ایران مفید واقع شد. از دست دادن کی روش به ضرر 

فوتبال ایران است و لطمه جبران ناپذیری به ما می زند.

تیم ملی والیبال ایران در نخستین بازی از مرحله دوم 
رقابت های جهانی از س�اعت ۲۲:4۵امروز با استرالیا 

دیدار می کند.
تیم ملی والیبال ایران پس از صعود به دور دوم رقابت های 
جهانی از شهر کراکوف به بیدگوشچ سفر کرد تا در این شهر 
دو مسابقه برابر اس��ترالیا و آرژانتین داشته باشد. شاگردان 
کواچ در مرحله دوم رقابت های قهرمانی جهان باید از ساعت 

22:4۵ امروز به مصاف استرالیا بروند.
ملی پوش��ان ایران در دور مقدماتی 4 پیروزی برابر آمریکا، 
ایتالیا، بلژیک و پورتوریکو کسب کردند و تنها یک شکست 
مقابل فرانس��ه داشتند. در مقابل استرالیا دو پیروزی مقابل 
کامرون و ونزوئلا و س��ه شکست برابر آرژانتین، صربستان و 
لهستان داشت. آن ها در دور نهایی به همراه ایران در جدول 
گروه E قرار دارند. اس��ترالیا که در این مرحله نس��بت به ۷ 
تیم دیگر صفر امتیاز دارد برای صعود به دور نهایی باید همه 
حریفان خود را شکست دهد. از این رو این تیم انگیزه زیادی 

برای پیروزی بر شاگردان اسلوبودان کواچ دارد.
استرالیا در 6 ماه اخیر 4 بار در مسابقه های تدارکاتی برابر 
تیم ملی والیبال ایران به میدان رفته است. آن ها در آستانه 
لیگ جهانی والیبال در تهران دو بار و در آستانه مسابقه های 
قهرمانی جهان در لهستان نیز دو بار با ملی پوشان ایران بازی 
کردند. از این جهت کادر فنی دو تیم ایران و استرالیا شناخت 

بسیار خوبی از یکدیگر دارند.
تیم ملی والیبال ایران در سال های گذشته همواره استرالیا 
را شکست داده است. با این حال علاقه مندان والیبال تلخی 
شکس��ت تیم ملی مقابل اس��ترالیا در رقابت های انتخابی 
المپی��ک 20۱2 را به یاد دارند. تیم مل��ی والیبال ایران در 
آن سال با نتیجه 3 بر یک به استرالیا باخت و در نهایت به 
واسطه ست شماری و با یک ست کمتر از راهیابی به المپیک 
باز ماند. اس��ترالیا اگرچه از تیم های طراز اول والیبال جهان 

محسوب نمی شود اما همواره بازی های پایاپای و خوبی را برابر 
والیبالیست های ایران به نمایش گذاشته است.

 نگاهی به کارنامه استرالیا، مدعی تازه وارد
والیبال در استرالیا یکی از رشته های ورزشی پرطرفدار مثل 
فوتبال یا راگبی نیست. در این کشور لیگ ورزشی والیبال 
وجود ندارد. با این حال ورزش والیبال در مدارس اس��ترالیا 
دنبال می شود. آن ها از سال های دور همواره در مسابقه های 
مختلف حضور داشتند اما هیچ گاه عناوین قابل توجهی به 

دست نیاوردند.
اس��ترالیا تاکنون در س��ه دوره رقابت های المپیک از سال 
2000 سیدنی ش��رکت کرده است که بهترین مقام آن ها 
کسب عنوان هشتم در المپیک سیدنی بوده است. همچنین 
این تیم ۵ دوره در مس��ابقه های قهرمانی جهان حاضر بوده 
و بهترین مقام آن ها جایگاه هفدهمی در رقابت های ۱998 

است.
اس��ترالیا در سال های اخیر به یکی از قدرت های قاره آسیا 
تبدیل شده است آن ها موفق شدند که در سال 200۷ برای 
نخستین بار در آسیا قهرمان شوند و به عنوان مدعی تازه وارد 
در کنار تیم های ژاپن، کره، چین و ایران ش��ناخته شوند. با 
این حال تیم والیبال اس��ترالیا در دو دوره اخیر رقابت های 
قهرمانی آسیا )20۱۱ و 20۱3( به عناوین به ترتیب چهارم 
و پنجم اکتفا کرده است. تیم ملی والیبال استرالیا در جایگاه 
دوازدهم رنکینگ جهانی قرار دارد. این تیم تاکنون به هیچ 
مدالی در عرصه جهانی دست نیافته است. بهترین افتخار تیم 
ملی استرالیا کسب رتبه ششم در لیگ جهانی 20۱4 است.

آیدان زینگل با 2 متر و ۷ س��انتی متر بلندقدترین بازیکن 
استرالیا و لوکه پری )لیبرو( با ۱80 سانت کوتاه قدترین بازیکن 
این تیم است. اکثر بازیکنان استرالیا بیشتر از 2 متر هستند 
و این تیم یکی از بلندقامت ترین تیم های حاضر در مسابقه ها 

است.

آشنایی با ایرانِ
تی��م ملی والیب��ال ایران بعد از س��ال 20۱0 هم��واره در 
رقابت های مختلف عنوان شگفتی ساز را به خود اختصاص 
داده است. تقریبا تمام تیم های بزرگ جهان به جز روسیه، در 
طول سال های گذشته برابر سروقامتان والیبال ایران شکست 
خورده اند. تیم ملی والیبال ایران در دور مقدماتی رقابت های 
قهرمانی جهان با پیروزی برابر آمریکا و ایتالیا، دو ابرقدرت این 

رشته، لقب غول کش مسابقه ها را به دست آورد.
والیبالیس��ت های ایران همچنین براب��ر تیم های بلژیک و 
پورتوریکو نیز پیروز ش��دند و تنها یک باخت مقابل فرانسه 
داشتند. حالا تیم ایران در گروه E مرحله دوم این رقابت ها با 
لهستان، آرژانتین، صربستان، استرالیا، فرانسه، آمریکا و ایتالیا 
هم گروه است اما طبق قانون مسابقه ها، نتایج مسابقه های دور 
نخست در دور دوم نیز حساب می شود، به همین دلیل ایران 
با تیم های فرانسه، آمریکا و ایتالیا در این مرحله بازی نخواهد 
کرد. در جدول رده بندی گروه E ایران فعلا با ۵ امتیاز از دور 
نخست در رده چهارم قرار دارد. شاگردان کواچ انگیزه زیادی 
دارند تا با موفقیت در 4 بازی پیش رو جواز حضور در مرحله 

سوم این رقابت ها را به دست آورند.
تیم ملی والیبال ایران اگرچه در سال های اخیر پیروزی های 
زیادی را برابر قدرت های جهان به دس��ت آورده اما هنوز در 
عرصه جهانی موفق به کس��ب مدال نش��ده است. بهترین 
افتخار تیم والیبال ایران کسب رتبه چهارم در رقابت های لیگ 
جهانی 20۱4 بود. این تیم تاکنون دو مدال طلای رقابت های 
قهرمانی آسیا را به دست آورده است. همچنین یک نقره و 
یک برنز این مسابقه ها را نیز در کارنامه دارد. تیم ملی والیبال 
ایران همچنین سه مدال بازی های آسیایی و یک برنز در این 
رقابت ها در کارنامه افتخارات خود دارد. والیبال ایران تاکنون 
موفق به حضور در المپیک نشده است و در آخرین رنکینگ 

جهانی در رده یازدهم قرار دارد.

استرالیا، اولین حریف والیبال ایران 
در دور دوم مسابقات جهانی

عضوکمیته فنی باشگاه پرسپولیس گفت: این تیم در شرایط خاصی قراردارد و 
الان زمان کمک به تیم است.

حسین عبدی به نتایج تیم پرسپولیس در هفت هفته گذشته لیگ برتر اشاره کرد و گفت 
: با توجه به شرایط تیم لازم است اعضای کمیته فنی،کادر فنی و مدیریت باشگاه گردهم 

بیایند و مشکلات تیم را بررسی و برطرف کنند.
وی افزود:پرس��پولیس درفصل جاری با توجه ب��ه محرومیت و مصدومیت های متعدد 
بازیکنان خود نتوانسته است انتظارات کارشناسان و هواداران را برآورده کند . علاوه براین با 

توجه به شناختی که از کادر فنی دارم انتظارات خودشان نیز برآورده نشده است.
کاپیتان اسبق تیم فوتبال پرسپولیس ادامه داد: تیم پرسپولیس در هفت هفته گذشته 
افت و خیز زیادی داش��ته است اما در دیدار برابر تراکتورسازی بهتر از سایر دیدارها بازی 
کرد و در حالی که بازیکنان موقعیت های متعددی را بر روی دروازه تراکتورس��ازی خلق 

کردند اما ناکام ماندند.
عبدی خاطرنشان کرد: مشکل این روزهای پرسپولیس عدم گرفتن امتیاز در بازی ها و 

فاصله گرفتن از صدر جدول است که باعث نارضایتی هواداران و کارشناسان شده است.
وی در مورد دلایل نتیجه نگرفتن پرس��پولیس درهفته های گذش��ته نیز اظهارداشت: 
پرسپولیس در زمان خوبی تمرینات خود را شروع کرد و بازیکنان این تیم نسبت به سایر 
تیم ها تنش کمتری را داش��تند اما متاسفانه قبل از فصل تعدادی از بازیکنان مصدوم و 

تعدادی ازبازیکنان کلیدی تیم از مجموعه جدا شدند.
عضو کمیته فنی باشگاه پرسپولیس ادامه داد: بدشانسی های تیم درجریان رقابت ها نیز 
ادامه یافت و تعداد دیگری از بازیکنان مصدوم و برخی نیز محروم شدند این درحالی است 

که بازیکنان جانشین برای رسیدن به هماهنگی نیاز به زمان دارند .
به گفته وی اگر این بدشانسی ها گریبانگیر تیم پرسپولیس نمی شد به طورحتم نتایج به 

گونه دیگری رقم می خورد.
وی خاطرنشان کرد : پرسپولیس با گرفتن نتیجه از این وضعیت خارج می شود و می تواند 
به روزهای خوب باز گردد .هواداران و کارشناسان منتظر شروع طوفانی این تیم برای درو 

کردن امتیازهای پیش رو هستند.
تیم فوتبال پرسپولیس در پایان هفته هفتم لیگ برتر با کسب هشت امتیاز درجایگاه نهم 

جدول رده بندی قراردارد.
تیم پرس��پولیس روز جمعه )2۱ ش��هریورماه ( با تیم نفت مسجد سلیمان در ورزشگاه 

آزادی دیدار می کند.

در روزهایی که فوتب�ال ایران حتی 
پس از جام جهانی نتوانست ستاره ای 
را تحویل فوتبال اروپا دهد و حتی دو، 
سه بازیکن حاضر در تیم های اروپایی 
نیز به تیم های عربی پیوستند، جوان 
اول فوتب�ال انزل�ی افتخ�اری بزرگ 
کس�ب کرد و به تیم اتلتیکومادرید 

اسپانیا پیوست.
سعید عزت الهی  در ابتدا از شرایط تیم 
و تمریناتش گفت: خوش��بختانه از روزی 
که به مادرید آمده ام مسئولان، کادر فنی 
و بازیکن��ان اتلتیکو برخورد ف��وق العاده 
خوبی با من داشته اند. اینجا امکانات برای 
پیشرفت بسیار عالی است و باید از شرایط 
خوبی که وجود دارد برای پیشرفت فوتبالم 

استفاده کنم.
وی اف��زود: در حال حاضر با تیم زیر 2۱ 
س��ال باش��گاه تمرین می کنم و ش��رایط 
مناسبی در تمرینات داشته ام و مربیان از 
عملکردم راضی هستند. اتلتیکومادرید در 
ح��ال حاضر یکی از بهترین باش��گاه های 
 دنیای فوتبال اس��ت و برای رس��یدن به 
تی��م اصل��ی آن بای��د مراح��ل را پله پله 
طی کرد و من هنوز به س��ن ۱8 سالگی 

نرسیده ام.
عزت الهی اضافه کرد: مسابقات تیم "ب" 
اتلتیکومادرید از روز گذشته شروع شده و 
بازی اش را 2-۱ برد، اما من فعلا نمی توانم 
برای بزرگسالان این باشگاه به میدان بروم 
چون هنوز به س��ن قانونی )۱8 س��الگی( 
نرس��یده ام و پس از ۱0 مهر که به س��ن 
قانونی رسیدم می توانم برای تیم "ب" این 
باش��گاه که در واقع بزرگسالان هستند به 
میدان بروم، اما در واقع من بازیکن تیم زیر 
2۱ سال باشگاه هستم و مسابقات این تیم 
در سطح بالایی برگزار می شود. وقتی قرعه 
کشی لیگ قهرمانان اروپا انجام می شود، 
طبق همان گروه بن��دی تیم های زیر 2۱ 
س��ال باشگاه هایی که با یکدیگر هم گروه 
ش��ده اند نیز باید با یکدیگر دیدار کنند و 
در واقع یک لیگ قهرمانان اروپا متش��کل 
از تیم های زیر 2۱ سال همان 32 تیم نیز 
برگزار می شود که سطح بسیار بالایی دارد 

و ما باید در این مسابقات که از 2،3 هفته 
دیگر آغاز می شود به میدان برویم.

وی درباره نظر مربیان اتلتیکومادرید درباه 
او گفت: در اینجا دید بسیار مثبتی به من 
دارند و برایم باارزش است که اولین ایرانی 
تاریخ این باش��گاه هس��تم. افتخار بزرگی 
اس��ت وقتی در تیمی هس��تی که نایب 
قهرمان بزرگترین مسابقات باشگاهی دنیا 
شده و تمرینات مربی بزرگی مثل سیمئونه 
و بازیکنانی مثل مانژوکیچ، آردا توران، دیگو 
گودین، گابی، گریژم��ن و دیگر بازیکنان 
ب��زرگ ای��ن تی��م را از نزدیک مش��اهده 
می کنی. مطمئنا می خواه��م خیلی زود 
پیش��رفت کنم و به تیم اصلی برسم و در 
واقع برای همین به اینجا آمده ام. پیشرفت 
در فوتبال و کسب افتخارات بزرگ اهمیت 
بیشتری برایم نسبت به مسائل مالی و ... 

دارد.
وی درباره دلتنگی و ش��رایطش در تیم 
جدی��دش گفت: مگر می ش��ود دلم تنگ 
نش��وم؟ مدت زیادی نیس��ت که به اینجا 
آم��ده ام اما من در انزلی متولد ش��دم، در 

این شهر بزرگ ش��دم و سالها در باشگاه 
محبوبم ملوان بازی ک��ردم و هیچگاه در 
جای دیگری نبوده ام. عاشق ملوان هستم. 
درست اس��ت اینجا امکانات زیادی وجود 
دارد که قابل قیاس با ایران نیست، اما من 
دلم برای عشقم ملوان و شهرم انزلی تنگ 
می شود. امکانات که نمی تواند جای عشق 
را بگیرد. دوری از خانواده سخت است اما 
من اهداف بزرگی دارم که این س��ختی ها 

جزوی از آن هستند.
وی اف��زود: هیچ موفقیت��ی به راحتی به 
دس��ت نمی آید. بازی مل��وان را به صورت 
آنلای��ن دیدم. امتی��از خوبی ب��ود که در 
اصفهان کس��ب کردیم و ب��ا پیروزی این 
هفته مقابل سایپا باید تکمیلش کنیم. با 
بچه های تیم در ارتباط هس��تم و به نظرم 
با بازگشت مصدومان به تیم شرایط بهتری 
در انتظار ملوان خواهد بود. باید به این تیم 
فرصت دهیم تا بتواند خودش را پیدا کند. 
ان شاءالله اگر این فصل سخت را به خوبی 
پشت س��ر بگذاریم سال آینده پشتوانه ی 
بس��یار خوبی از بازیکنان جوان در ملوان 

خواهیم داشت. اگر فشاری هم وجود دارد 
به این دلیل اس��ت که دل هواداران برای 
تیمشان می سوزد. نتیجه در درجه ی اول 
اهمیت ق��رار دارد اما ه��واداران مطمئن 
باشند با حمایت هایشان می توانند کمک 
زیادی به این تیم کنند تا به شرایط خوبش 

برگردد.
وی درب��اره مصاحبه هایی که از او در این 
چند وقت منتشر ش��ده است، گفت: باور 
کنید من در این مدت فقط یک مصاحبه 
تصویری با یک س��ایت داشته ام. بسیاری 
از این مصاحبه ها جعلی بوده و متاس��فانه 
در برخی مثل همین مصاحبه ای که شما 
گفتید شیطنت هم کرده اند. من هم برنامه 
90 را می دیدم و ابتدا کمی دلخور ش��دم 
که اش��اره ای به انتقال من به اتلتیکو نشد 
اما توجه داشته باشید که من در ابتدای راه 
هستم و مطمئننا آقای فردوسی پور از عمد 
چنین کاری را نکرده و بارها در برنامه اش 
به من لطف داش��ته است. اصلا زمانی که 
این مصاحبه از سوی من چاپ شد من در 
اردوی تفریحی با باشگاه بودم و در این اردو 
اجازه نداشتیم تلفن همراه با خود ببریم! 
فرصت برای این مسائل بسیار زیاد است، 

اهداف من خیلی بزرگتر است.
عزت الهی خاطرنشان کرد: باید از همه 
هواداران تش��کر کنم. آنقدر در این مدت 
برایم پیام سرش��ار از محبت فرستاده اند 
ک��ه برایم یک دنیا ارزش دارد و نمی دانم 
چطور جواب این هم��ه محبت را بدهم. 
اگر مل��وان و هوادارانش نبودند من اینجا 
نبودم. اگر در آن س��ن کم به من فرصت 
بازی در لیگ برتر نمی رس��ید و هواداران 
حمایتم نمی کردند نمی توانس��تم پدیده 
لیگ برتر ش��وم. به ه��ر حال همه ی این 
مسائل در چنین انتقالی تاثیرگذار است. 
بزرگتری��ن آرزوی��م برای تی��م محبوبم 
ملوان این است که بتواند نتایجی بگیرد 
که همه ی ملوانی ها همیش��ه خوشحال 
باشند. تماشاگران ملوان در قلب من جای 
دارند و امیدوارم با پیش��رفت در باش��گاه 
اتلتیکومادرید باعث افتخار و س��ربلندی 

مردم انزلی و کشورم ایران باشم.

 عبدی:الان زمان کمک به پرسپولیس است

سعید عزت الهی: 

در اتلتیکومادرید برایم ارزش قائلند

چهارشنبه -نوزدهم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3532

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین  بپلاک - فرعی از ۱08۱۱ 
اصلی واقع در بخش یک ثبت قم اراضی پشت دروازه قلعه که بنام وراث 
مرحوم سید حسین طباطبائی فرزند سید عابد میباشد، در جریان ثبت 
است که بعلت عدم حضور مالک بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ 
قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی خانم اشرف 
طباطبائی  احده از وراث طی وارده ۱/2۷6۷تحدید حدود پلاک مذکور 
در روز چهارشنبه مورخ 93/۷/۱6 ساعت 8/۵ الی ۱2 صبح در محل وقوع 
ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور 
و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل 
مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت 
یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته 
و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده مصوب ۷3/2/2۵ متعرض ظرف 
مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم 

دادخواست بمرجع ذیصلاح قضایی را نیز به این اداره ارائه نماید.
جعفر کاظمی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان بپلاک ۱4 فرعی از ۱۱02۱ 
اصلی واقع در بخش یک ثبت قم اراضی یزدانشهر � ۱4 متری ا بوذر غربی � 
کوچه چمران پلاک 6 که بنام حسین متقی علی آباد فرزند یداله میباشد، در 
جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده ماده ۱3 قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت 
نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای نامبرده طی وارده ۱/2۷66 �93/6/۱۷ 
تحدید حدود پلاک مذکور در روز چهارشنبه مورخ 93/۷/۱6 ساعت 8/۵ الی 
۱2 صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا 
به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر 
در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس 
بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته 
و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده مصوب ۷3/2/2۵ متعرض ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست 

بمرجع ذیصلاح قضایی را نیز به این اداره ارائه نماید.
جعفر کاظمی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم



5 علمی و سلامت

همه چیز درباره تیک های عصبی 

یک متخصص کودکان گفت: برای درمان انواع تیک عصبی در درجه 
اول باید محیط خانواده را بررسی و به اطرافیان گوشزد کرد که انتظارات 

بیش از حد از کودک نداشته باشند. 
دکتر اکبر کوشانفر با اشاره به اینکه تیک های عصبی میان پسران بیشتر از 
دختران است، گفت: این حالت ممکن است تا سن میانسالی ادامه داشته باشد. 
میزان شیوع تیک در خانواده ای که عضو مبتلا دارند، به مراتب بیشتر است. تیک 
ممکن است به دنبال یک حادثه روانی و اضطراب ناشی از حوادث خانه یا مدرسه 

به وجود آید. 
تیک چیست؟ 

کوشانفر گفت: تیک اختلالی رفتاری به دلیل ناسازگاری شخصیتی، احساس 
بی کفایتی و ناامنی، خصومت، تحریک پذیری، لکنت زبان، ترس و دلواپسی است. 
تیک نوعی پرش ناگهانی یا انقباض غیرارادی عصبی عضلانی است که در هر 

قسمت از بدن می تواند به صورت مزمن یا زودگذر در کلام یا رفتار ظاهر شود. 
این متخصص کودکان با اشاره به اینکه تیک در هنگام خواب از بین می رود، 
گفت: تیک کلامی یا رفتاری به دو شکل ساده و مرکب است و از مشخصات آن 
تکراری و ناموزون بودن آن است. تیک ساده مدت کوتاهی به طول می انجامد و بعد 

از چند هفته یا چند ماه از بین می رود. 
انواع تیک 

کوشانفر گفت: شایع ترین تیک ها، تیک چهره ای است و می تواند به انواع مختلف 
مانند پلک زدن، کشیدن ابروها، گاز گرفتن لب، چین دادن پیشانی و ... تظاهرکند. 
چرخش غیرارادی گردن در جهت های مختلف، بالا انداختن شانه ها، کشیدن دست 
به مو و سر و صورت، خم کردن زانو و حرکات اضافی در راه رفتن در رده تیک های 

گردن و اندام هاست. 
درمان انواع تیک 

کوشانفر با بیان اینکه عوامل محیطی و هیجانی از جمله مواردی شناخته 
شده ای هستند که در تشدید تیک موثر هستند، گفت: این گونه افراد در مواجهه با 
موفقیت های هیجانی و اضطراب و اختلاف های خانوادگی پرش های عصبی تشدید 

می شود و در مواقعی که در آرامش هستند، این عمل به حداقل می رسد. 
وی تصریح کرد: برای درمان این گونه رفتارها در درجه اول باید محیط خانواده را 
بررسی و به اطرافیان گوشزد کرد که انتظارات بیش از حد از کودک نداشته باشند. 
فشار آوردن روی فرد برای ترک یا کاهش این رفتارها نه تنها مفید نیست بلکه 

نتیجه عکس دارد و باعث تشدید این گونه رفتارها می شود. 
این متخصص کودکان یادآور شد: بر اساس تجربه نشان داده شده که تذکر 
مستقیم یا تنبیه کودک برای ترک رفتار عادتی به هیچ وجه موثر نیست، باید از 

شیوه تربیتی مبتنی بر تشویق استفاده شود. 
وی با تاکید بر اینکه باید در مواقعی که کودک تیک ندارد، بیشتر به او توجه 
و او را نوازش کرد، گفت: چنانچه در درمان تیک با رفتار درمانی بهبودی حاصل 
نشد، باید چالش های درمانی این گونه اختلالات عصبی را مورد تجدیدنظر داد. 
اولین روش عدم توجه مستقیم به تیک ها است که توسط خانواده اعمال می شود. 
در صورت عدم پاسخ به روش های غیرداروئی، داروهایی توسط روانپزشک کودک 

تجویز می شود. 

نی��م ت��ای علمی �  فن��اوری

»مایکل تولی« از دانشگاه هاروارد و همکارانش یک ربات پلاستیکی ابداع 
کرده اند که در مقابل آتش، سرمای شدید و ضربه ها خم به ابرو نمی آورد. 
این ربات کاملا پیچ و تاب دار بوده و طول آن 6۵ سانتی متر گزارش شده است. 

باتری این فناوری برای بیش از دو ساعت بدون شارژ مجدد کار می کند و سیستم کمپرسور 
هوای آن که به صورت الکتریکی نیرودهی می شود، حرکت کردن ربات را ممکن می کند. 

ربات های نرم از این دست برای ماموریت های تحقیقاتی و نجات یا هر نوع موقعیتی که لازم 
است یک بدنه نرم از میان فضاهای تنگ بهتر حرکت کند، ایده آل هستند . 

در آزمایش های انجام شده، ربات قادر به حرکت کردن در برف شدید و در دماهای منفی 9 
درجه سانتی گراد بود و توانست به مدت 20 ثانیه شعله های آتش را تحمل کند. این سامانه 
همچنین آب و اسید را تحمل کرد و با ردشدن خودرو از روی آن، به پایش آسیبی وارد نشد. 
تیم علمی این ربات را نقطه عطفی در تولید ربات های نرم دانست که می توانند بپرند، بغلتند 
و اشیای لطیف را بگیرند. هم اکنون، »تولی« و همکارانش به دنبال ارتقای سرعت و تحرک 
این ربات هستند و آن ها این کار را با اضافه کردن پا به ربات و همچنین برنامه ریزی آن برای 

واکنش نشان دادن به موانع یا حرکت به سوی یک هدف انجام می دهند. 

کلاهی که دنیای فوتبال را متحول می کند 
کلاه راگبی جدید شرکت آمریکایی 
»گروه ورزشی ریدل« تحت فشار بالا 
مچاله نمی شود زیرا دارای پنل های 
پلاستیکی لولایی است که در قسمت 
جلو و نزدیک بخش فوقانی آن قرار 

دارند. 
دیگر  با  بازیکن  سر  برخوردهای  در 
بازیکنان یا زمین، این پنل در جذب ضربه 

نقش مهمی ایفا می کند. 
همچنین نقاب چهره ساخته شده از فولاد ضدزنگ کلاه SpeedFlex، بخشی از ضربه را 
با استفاده از طراحی انعطاف پذیرش می گیرد و در چهار نقطه مختلف به هر یک از طرف های 
صورت متصل می شود. این آرایه امکان توزیع مناسب ضربه در سراسر کلاه را به جای 

متمرکزکردن آن در نزدیک پیشانی بازیکن می دهد. 
می توان نقاب را به سرعت برداشت و در صورت نیاز آن را دوباره به صورت متصل کرد. این 

کار فقط از طریق فشاردادن چهار نقطه اتصالی به صورت امکان پذیر است. 
سامانه ابداعی را می توان به »سیستم واکنش ضربه InSite « مجهز کرد. این سیستم شامل 
حسگرهایی در پوشش کلاه است که ضربات سنگین وارده به سر بازیکن را شناسایی می کند 

و به صورت بی سیم کادر پزشکی را در جریان می گذارد. 
کلاه مزبور ماه جاری میلادی در دسترس است. 

زحمتکش ترین روبات نظافتچی دنیا 

نسل جدید روبات های هوشمند حتی با تلفن همراه قابل ردگیری هستند.
یکی از شرکت های بزرگ تولید کننده لوازم خانگی در کشور انگلستان به تازگی یک ربات 
مخصوص نظافت و گردگیری کف و سطوح طراحی کرده است.گفتنی است، این ربات قادر به 

فیلم برداری زنده از محیط خانه است و چرخش خود و دوربین آن 360 درجه است. 
این ربات در هر 30 ثانیه یک عکس می گیرد و دارای نرم افزار مخصوص نقشه برداری از اماکن 
مختلف خانه است. این روبات در سال 20۱۵ راهی بازار می شود،  وزنی معادل 2 کیلوگرم دارد و 

هر بار شارژی باتری آن 30 دقیقه دوام دارد.

هواپیمای خانگی که در داخل
 چمدان جای  می گیرد 

یک مهندس چینی از نوعی هواپیمای "نابودنشدنی" رونمایی کرده که می توان 
آن را تا زد و به هنگام نیاز در داخل چمدان جای داد. 

می توان از این هواپیمای باد شدنی در ماموریت های مختلف استفاده کرد و در صورت 
سقوط از آسمان، آسیبی به آن وارد نمی شود.  »ژانگ بینگیان« 69 ساله در سال ۱993 با 
همکاری دانشگاه Henan Normal چین مطالعه  روی طرح هایش را آغاز کرد و ماحصل 
تلاش 20 سال وی، هواپیمایی با بدنه نرم است که در نمایشگاه بین المللی »وسایط نقلیه 
هوایی بدون سرنشین« در استان تیانجین چین به نمایش در آمد.  این سامانه هوایی که 
Sf-۱ نام دارد، دارای سرعت متوسط ۱90 کیلومتر در ساعت است و با محموله حداکثر 

2۵ کیلوگرم تا 3000 هزار متر پرواز 
می کند. موتور این فناوری، پیشرانه 
که در عقب هواپیما جاسازی شده و 
همچنین چرخ ها را نیرودهی می کند. 
کامپوزیت  از  ابداعی  وسیله نقلیه 
پلاستیکی و ماده فیبری با استحکام 
بالا ساخته شده است. انطعاف پذیری 
این هواپیمای بدین معناست که در 

صورت سقوط آن از آسمان، از برخورد با زمین جان به در خواهد برد زیرا ماده فیبری ۱0 تا 
۱۵ برابر فولاد استحکام دارد.  هزینه ساخت فناوری مزبور بین 32 هزار و 400 تا 48 هزار و 
600 دلار اعلام شده و می توان از آن در راهبری با سرعت و ارتفاع پایین، تفحص های هوایی 

و حسگری از راه دور استفاده کرد. 

ابداع رباتی با توانایی بلندکردن
 اجسام سنگین و حفظ تعادل 

دانشمندان دانشگاه ام آی تی رباتی ابداع کرده اند که اجسامی با اوزان 
مختلف را در هر یک از دست هایش نگه می دارد. 

این ربات برای صنایعی از قبیل ساخت وساز و کار در کارگاه ها کارآمد خواهد بود. 
محققان در حال مطالعه توانایی کامل ربات »اطلس« )Atlas( برای حرکت دادن 

اشیا دارای وزن های مختلف و حفظ تعادل بوده اند. 
ربات انسان نمای جدید توسط دانشگاه ام آی تی به عنوان »چالش رباتیک دارپا« 

معرفی شده و محققان هم اکنون در حال تعریف اهداف کارکردی آن هستند. 
چنانچه آن ها بتوانند سرعت و توانایی سیستم ابداعی را برای فعالیت های کوچک 

ارتقا بخشند، »اطلس« آماده فعالیت های میدانی خواهد بود. 

اگر شما هم این علائم را دارید 
به حساسیت دندانی مبتلا هستید 

استفاده از خمیر دندان برای دندان های حساس حتما باید با تجویز پزشک 
صورت گیرد.

اکبر فاضل، دندانپزشک گفت: هنگامیکه آب سرد یا گرم می آشامید یا پس از خوردن 
شیرینی یا ترشی در دندان احساس درد کنید، دچار حساسیت دندان هستید، همچنین 

درد دندان پس از استفاده از مسواک از نشانه های حساسیت دندان به شمار می رود.
وی افزود: ممکن است حساسیت دندان ذاتی خود دندان باشد، همچنین حساسیت 
دندان بر اثر انجام اعمالی در دندان مثل جراحی لثه که در نتیجه آن عفونت های اطراف 
ریشه دندان تمیز می شود، به وقوع می پیوندد. این دندانپزشک با اشاره به ایجاد حساسیت 
دندان پس از اعمال جراحی دندانپزشکی اظهار داشت: حساسیت های دندان که در اثر 
اعمال دندانپزشکی ایجاد شده پس از تماس خوب و سالم دندان با ریشه اش خوب می شود. 
در اعمال دندانپزشکی به اثر انجام کار های ترمیمی در دندان، عصب آن حساس میشود. 
این حساسیت پر خونی در دندان ایجاد می کند که به مرور برگشت پذیر است و خوب 
می  شود. فاضل تصریح کرد:  حساسیت دندان بر اثر پوسیدگی دندان نیز رخ می دهد که در 
آن حد فاصل میان لثه ی میانی دندان سبب حساسیت و درد دندان می شود، این حالت از 
طریق پر کردن دندان معالجه می شود. فاضل خاطرنشان کرد:  پس از انجام معالجات برای 
حسایت  دندان، در صورتیکه بر اثر ایجاد مشکلی در لثه یا از نوع ترمیمی باشد به وسیله 
بعضی داروها می توان حساسیت دندان را برطرف کرد یا از بعضی خمیر دندان ها برای رفع 
حساسیت  دندان استفاده نمود. این دندانپزشک ادامه داد: استفاده از خمیر دندان برای 
دندان های حساس حتما باید با تجویز پزشک صورت گیرد، تشخیص اینکه حساسیت 
دندان از چه نوعی است و به وسیله  پر کردن یا انجام کارهای دیگر معالجه می شود، بر عهده 
دندانپزشک است. توصیه ام به بیماران مبتلا به حساسیت دندان این است که برای معالجه 
حساسیت دندان به دندانپزشک مراجعه کنند، در صورتیکه حساسیت بر اثر پوسیدگی یا 
شکاف بین دندان ایجاد شده باشد، دندان پر می شود. فاضل اظهار داشت: در صورتیکه 

حساسیت دندان گذرا باشد، به توصیه دندانپزشک از ژل فلوراید استفاده می شود.

بد ترین برنامه های تلویزیونی 
برای کسانی که رژیم لاغری دارند 

بینندگان  وزن  بر  شدت  به  سینمایی  فیلم های  و  تلویزیونی  برنامه های 
تلویزیونی موثر است.

پژوهشگران دریافته اند تماشای فیلم و سریال های پرهیجان سبب تغییر اشتهای افراد 
و تمایل بیشتر آن ها به خوردن انواع اسنک و هله هوله و تنقلات فاقد ارزش تغذیه ای 
می شود. گفتنی است، پژوهشگران این نتایج را با بررسی اثر انواع فیلم ها و سریال ها با 
تم های مختلف و مقایسه خوردن انواع خوراکی های سالم و غیر سالم بین داوطلبان که 
۱00 دانشجو بودند به دست آورده اند. دانشجویان هنگام تماشای فیلم های اکشن بیشتر 

تنقلات مانند، شیرینی، آبنبات، شکلات و چیپس و پفک خورده اند. 

چه بیماری هایی باعث ریزش مو می شوند؟ 
یک متخصص پوست ومو گفت: ۵۰ درصد بیماری تیروئید با ریزش مو ظاهر 

می شود. 
دکتر فرامرز عشقی به تشریح علل ریزش مو پرداخت و گفت: ریزش مو می تواند یکی از 
نخستین علامت های بیماری های تیروئید، کبد و سرطان ها باشد؛ چراکه این بیماری ها با 
ریزش مو ظاهر می شوند. بالا رفتن هورمون های مردانه در زنان و مردان، کم خونی، کمبود 
پروتئین و مواد غذایی از دیگر علل ریزش مو به شمار می آیند.  وی در عین حال مهم ترین 
علت ریزش مو را ژنتیکی دانست و افزود: رژیم های غذایی طولانی و سخت، جراحی های 
سنگین، مسائل روحی و زایمان نیز می تواند باعث ریزش مو شود. این متخصص پوست 
و مو خاطرنشان کرد: خارش سر یکی از علائم بیماری "سبوره" است و پوست سر چرب، 
شوره و خارش نیز می تواند با ریزش مو همراه باشد.  عشقی با اشاره به اینکه هنوز تاثیر 
سیگار بر ریزش مو اثبات نشده است، یادآور شد: ریزش کمتر از ۵0 تار مو در هر شبانه روز 
طبیعی است در غیر این صورت افراد باید به پزشک مراجعه کنند. این متخصص پوست و 
مو تاکید کرد که فرد مبتلا به بیماری ریزش مو باید برای درمان به پزشک مراجعه کند. 

بدترین حالت نشستن که موجب
 سردرد می شود

سردرد نشانه بروز بیماری های مختلف محسوب می شود، ولی به طور معمول 
عوامل متعددی ممکن است باعث سردرد شود. در واقع هر مساله  به ظاهر 
کوچکی که استرس و هیجان به دنبال داشته باشد، ممکن است آغاز سردردی 

تازه باشد.
 سردرد نشانه بروز بیماری های مختلف محسوب می شود، ولی به طور معمول عوامل 
متعددی ممکن است باعث سردرد شود. در واقع هر مساله  به ظاهر کوچکی که استرس و 
هیجان به دنبال داشته باشد، ممکن است آغاز سردردی تازه باشد. درگیری در محل کار 
و جر و بحث با دوستان و همکاران یکی از شایع ترین عوامل سردرد در میان کارمندان و 
شاغلان به شمار می رود. سازوکار دقیق این پدیده هنوز مشخص نیست، ولی حساسیت 
بالای مسیرهای عصبی مغز در بروز درد  نقش دارد. نقش تغییرات آب و هوایی را نمی توان 
بر شروع سردرد نادیده گرفت. موج گرما یا سرما هم ممکن است باعث سردرد شود. 
روزهای آفتابی، تغییر فشار هوا و هوای بارانی از دیگر عوامل مهم است.  اگر سابقه سردرد 
دارید،  بهتر است در روزهای آفتابی از عینک آفتابی استفاده کنید. رایحه های تند علاوه 
بر این که در برخی افراد ایجاد حساسیت می کند، با تحریک دستگاه عصبی، شروع 
سردردهای میگرنی را نیز به دنبال دارد. روابط جنسی، مدل بستن موها و استفاده از 
سربند و کلاه های تنگ، بویژه در خانم ها، گاه باعث سردرد در نواحی پیشانی و شقیقه ها 
می شود. دم اسبی بستن موها که باعث کشیدگی بافت های رابط روی سر می شود نیز گاه 
سردرد  در پی دارد. نوع نشستن پشت میز، خم کردن گردن و تنه به سمت جلو و کج 
نشستن پشت میز بدترین حالات ممکن برای کارمندان به شمار می رود. تنظیم فاصله 
نمایشگر رایانه تا چشم و قرار ندادن گوشی تلفن بین گوش و سرشانه هنگام استفاده از آن، 
از جمله نکاتی است که رعایت آنها بروز سردرد را تا حد زیادی کاهش می دهد. مواد غذایی 
از جمله انواع پنیر مانند پنیر آبی، چدار و پارمزان به علت داشتن ماده ای به نام تیرامین، 
مصرف مواد گوشتی فرآوری  شده بخصوص انواع سرد آن، به دلیل داشتن مواد تیرامید و 
نیتریت و حذف وعده های غذایی در افرادی که مستعد ابتلا به سردرد و میگرن هستند، 

ممکن است عوامل مهمی برای مواجه شدن با این بیماری باشد.

یک سبزی مفید برای کاهش وزن
متخصصان تغذیه و سلامت می گویند: مصرف اسفناج می تواند با کنترل اشتها 

در کاهش وزن موثر باشد.
متخصصان دانشگاه لوند در سوئد دریافتند عصاره اسفناج  حاوی ترکیبی موسوم به 

»تیلاکوئید« است که تا 43 درصد شانس کاهش وزن را افزایش می دهد.
به گفته پزشکان، میل شدید به خوردن موادغذایی افراد را ترغیب می کند تا به مصرف 
مواد خوراکی ناسالم همچون فست فود ها و غذاهای شیرین روی آورند. در این مطالعه آمده 
است که وجود ترکیب تیلاکوئید در اسفناج، بدن را به ترشح هورمون سیری وادار می سازد 
و احساس گرسنگی را از بین می برد و در نتیجه فرد بهتر می تواند اشتهای خود را کنترل 
کند، عادات غذایی سالمتری داشته باشد و وزن بیشتری از دست بدهد. پرفسور »شارلوت 
ارلانسون – آلبرتسون« یکی از متخصصان این مطالعه گفت: »تحلیل های ما نشان می دهد 
نوشیدن عصاره اسفناج پیش از صبحانه میل شدید به غذا خوردن را از بین می برد و موجب 
می شود فرد در تمام روز ولع به خوردن نداشته باشد.« در این بررسی 38 زن دارای اضافه 
وزن مدت سه ماه تحت مطالعه قرار گرفتند. گروهی از این افراد هر صبح یک لیوان از این 

نوشیدنی را مصرف و گروه دیگر از ترکیب مشابه استفاده می کردند.

تبعات تغذیه نامناسب در دانش آموزان
یک متخصص تغذیه کمبود ویتامین های مورد نیاز بدن و افزایش وزن را از 
تبعات تغذیه نامناسب در دانش آموزان خواند و "میوه"را یکی از بهترین میان 

وعده ها برای مصرف دانش آموزان عنوان کرد.
دکتر مسعود کیمیاگر گفت: تغذیه نامناسب دانش آموزان باعث عدم تامین ویتامین های 
مورد نیاز بدن آنها می شود.وی با بیان اینکه در این صورت بدن دانش آموز مواد مفید 
نداشته و بیشتر کالری دریافت می کند، گفت: این موضوع به افزایش وزن دانش آموز نیز 
منجر می شود.وی با اشاره به اینکه تغذیه نامناسب در فرایند یادگیری دانش آموز نیز تاثیر 
صد در صد داشته و میزان آن را کاهش می دهد، افزود: اگر دانش آموزی تغذیه درستی 
در مدرسه نداشته باشد از ساعت ۱0 صبح به بعد تمرکز خود را ازدست می دهد.کیمیاگر 
در پاسخ به اینکه تغذیه مناسب برای دانش آموزان چیست؟ گفت: تغذیه دانش آموز باید 
با برنامه وی در مدرسه متناسب باشد. به عنوان مثال دانش آموزی که ظهر به خانه می آید 
می تواند یک میان وعده سبک مانند تنقلات غیرمضر، نان و پنیر همرا با گردو یا سبزی 
داشته باشد.وی افزود:اما تعداد میان وعده ها برای دانش آموزانی که تا بعد از ظهر در مدرسه 
هستند باید بیشتر باشد و حتی غذای گرم برای آنها آماده شود.کیمیاگر، تغذیه مناسب 
برای کودکان را میوه، نان و پنیر به همراه گردو، سبزی، یا گوجه فرنگی دانست و تاکید 
کرد: وجود میوه در میان وعده دانش آموزان بسیار مهم است و حتما باید در کنار سایر 

تنقلات وجود داشته باشد.

دیوار تصفیه کننده بدن و هوا 
دستگاهی به شکل دیوار ساخته شده است که هوای حمام و بدن انسان را از 

هر آلاینده ای پاک می کند.
به گزارش فرهنگ نیوز ، یک طراح فرانسوی به نام »آنتوآن ریکوییه« دستگاهی به شکل 
یک تکه دیوار به نام »بیز« طراحی و ساخته است که هوا و بدن انسان را تصفیه و تمیز 

می کند؛ این دستگاه در حمام قرار می گیرد و آلاینده ها را پاک می کند.
کاربر جلوی این دستگاه می ایستد و باقی مانده لاک، دئودورانت، عطر، مو و رطوبت را از 
بدن کاربر پاک می کند؛ در این دستگاه، دی اکسید تیتانیوم موجود بوده و دارای یک فیلتر 
از جلبک است که CO2 و آب خالص را جذب می کند و این در حالی است که اکسیژن 

و ید را آزاد می کند.
این دستگاه میکروب های سرویس بهداشتی و وان را از بین می برد و یک هوای پر انرژی 
در حمام ایجاد می کند؛ در واقع هوا را تصفیه می کند و کاربر می تواند مقابل آن بایستد و 

یک نسیم و هوای سالم استنشاق کند.

نجات زمین با کمک بزرگترین اتاقک مه جهان 
دانشجویان دانشگاه کالیفرنیا در ریورساید می توانند با شبیه سازی جو در 

بزرگترین اتاقک مه  جهان، نحوه شکل گیری ابرها را بررسی کنند. 
تولید یک ابر در محیط داخل اتاق آسان نیست، اما با استفاده از اتاقک مه، امکان شبیه سازی 
شرایط جوی و تولید ابر فراهم می شود.  در آزمایشگاه پردازش جوی – بزرگترین اتاقک مه 
داخلی – دانشگاه کالیفرنیا، ترکیبات شکل دهنده ائروسل و بخار آب به اتاقک دو طبقه با 
پوشش تفلونی تزریق می شود.  نورهای مشکی و یک لامپ قوسی آرگون 200 کیلووات در 
نقش خورشید عمل کرده و شرایطی مانند دما، فشار، رطوبت و گرما را شبیه سازی می کند. 

بیش از 30 ابزار ساخته شده توسط دانشجویان و محققان این دانشگاه برای اندازه گیری 
ائروسل و ویژگی های فیزیکی که منجر به شکل گیری قطرات ابر می شوند، مورد استفاده قرار 
می گیرد.  ائروسل ها اصلی ترین منبع عدم قطعیت در مدل های آب و هوایی محسوب می شوند 
و این آزمایشگاه پردازش جوی می تواند در تصحیح درک محققان از تغییرات آب و هوایی، 

همچنین بررسی کیفیت هوا و جمع آوری داده استفاده شود. 

کنترل بهتر ترافیک این بار با کمک پهپادهای ناسا
با افزایش کاربرد پهپادها در شهرها، ناسا قصد دارد برنامه مدیریت ترافیک ویژ ه ای 
طراحی کند که یک سیستم کنترل ترافیک هوایی جداگانه برای هواپیماهای بدون 

سرنشین در حال پرواز در ارتفاع 1۲۰ تا 1۵۰ متری بالای زمین محسوب می شود.
 کاربرد پهپاد ها به عملیات نظامی و شناسایی محدود نمی شود؛ از این هواپیماهای بدون 
سرنشین برای نظارت بر ترافیک جاده ای، سمپاشی در مزارع کشاورزی، تحویل آسان 

سفارش های اینترنتی از جمله کتاب و پیتزا استفاده می شود!
ناسا با هدف کنترل رشد روزافزون استفاده از پهپادها، بدنبال توسعه سیستم کنترل ترافیک 

این هواپیماهای کوچک است.
برخلاف برج مراقبت )اتاق کنترل ترافیک هوایی(، سیستم کنترل ترافیک پهپادها کاملا 
بصورت خودکار عمل می کند؛ در این سیستم از رایانه و الگوریتم های مختلف برای تعیین 
مسیر پرواز پهپادهای مختلف استفاده می شود که از برخورد آنها با یکدیگر یا برخورد با بالگردها 

جلوگیری می کند.
»پاریمال کوپاردکار« محقق ارشد ناسا تأکید می کند: درصورتیکه تنها یک پهپاد در آسمان 
یک منطقه به پرواز دربیاید، مشکل خاصی وجود ندارد، اما حضور همزمان چند پهپاد در یک 

حریم هوایی مشخص قطعا خطراتی را در پی خواهد داشت.
مراحل طراحی و آزمایش این سیستم در نزدیکی منطقه Moffat Field در کالیفرنیا 
انجام می شود. هنوز زمان دقیقی برای ورود این پهپادها به خیابانها اعلام نشده اما احتمال 

می رود تا سال 20۱۵ اولین نسل از آنها مورد بهره برداری قرار بگیرد.

رباتی که از آتش و سرما نمی هراسد 

توضیحات : روغن زیتون برای هیچ کس مضر نیست و همه افراد می 
توانند از آن استفاده کنند فقط میوه تازه و یاقوتی آن معده راسست می 

کند و ممکن است تولید استفراغ نماید
خواص میوه زیتون :

اندام مورد استفاده : میوه ، برگ ، پوست درخت 
مشخصات گیاه : درختی است که همیشه سبز و بدون خزان ، دارای گونه های 

مختلف .
الف ( olea europaeal : که همان زیتون معمولی است . درختی است بلند با 
برگهای متقابل چرمی کشیده ، کناره برگ پیچیده ، روی برگ سبز تیره با خالهای 
سفید و پشت برگ نقره ای مایل به زرد ، گل های آن سفید و میوه آن تخم مرغی 

شکل است .
ب ( Olea ferruginea : این درخت شباهت زیادی به زیتون معمولی دارد . با 
این تفاوت که برگهایش بزرگ تر و پشت برگها به رنگ قرمز است . این گونه زیتون 
در بلوچستان ، ایرانشهر دیده می شود . زیتون اغلب در اوایل خرداد شروع به گل 
دادن می کند و میوه آن در آذر و دی ماه کاملاً رسیده و دارای رنگ تیره می باشد .

خواص درمانی :
برگ و میوه : کاهنده فشار خون ، مقوی معده ، اشتهاآور ، قابض ، تسکین دهنده 
دردهای روماتیسم ، نقرس ، درد مفاصل ، تب بر ، ادرارآور ، صفرابر ، ضد دیابت " 

بهترین آن زیتون سبز است ." 
روغن زیتون : روغن زیتون به عنوان یک عامل ضد پیری و ضد سرطان ، کمی 
ملین ، یک عامل ضد انعقاد خون و انسداد شریانی ، ضد برخی بیماریهای قلبی و 
کاهنده کلسترول و توتال خون ، رفع کننده قولنج ، دل پیچه ، خارج کننده کرم 
معده ، خرد کنده سنگ مثانه ، دفع کننده سنگهای صفراوی ، رفع کننده یبوست 

ترشحات  افزایش   ، ادرار ، حیض ، عرق ، تسکین دهنده مزمن 
 ، سیاتیک   ، مفاصل  وسرین می باشد .درد 

زیتون  روغن  دارد در  وجود  شیمیایی  ترکیبات 
به  خون  تمایل  لخته شدن را متوقف می کند . که 

در  کلسترول  رسوب  شریانی جلوگیری می کند و برای از 
اولیه پیشگیری از حمله های  وقوع  از  بعد  ، حتی  قلبی 

حمله برای جلوگیری از حملات بعدی قلب توصیه می شود.
ترکیبات شیمیایی :مواد قندی ، مواد تلخ ، مواد رزینی ، موم ، تانن ، اسید گالیک 
، گلوکوزید ، اولوروپیسین ، لاکتون غیر اشباع ، اولوروپتیک اسید و روغن که عمده در 
قسمت گوشت زیتون تشکیل می شود  مایعی است به رنگ زرد مایل به سبز ، زلال 
چسبنده که شامل : اسید سیئولئیک ، اسید والئیک ، اولئین مخلوط با پاسمتین .

 طریقه مصرف :
زیتون پرورده : خوردن زیتون پرورده با غذا مقوی معده ، اشتهاآور و قابض 
می باشد. ایجاد بی خوابی می کند . اسراف در خوردن آن باعث کم خونی و لاغری 

می شود .
ماد میوه زیتون : این ضماد برای رفع پوسته شدن سر مناسب است.

عصاره زیتون : مصرف عصاره آبی رنگ زیتون ، فشار خون را پائین می آورد .
جوشانده برگ زیتون : 20 عدد ) ۵0 گرم ( برگ زیتون را شسته و در یک لیتر 
آب به مدت ۱۵ دقیقه بجوشانید و صاف شدة آن را با مقداری قند مصرف نمایید ) 
به مدت ۱۵ روز ( برای پائین آوردن فشار خون و نقرس و عوارض روماتیسم مفید 

است .
ضماد برگ زیتون : ضماد برگ زیتون برای ورمهای گرم چشم و التیام زخم سر 
که بر اثر بریدگی ایجاد شده باشد و هم چنین مخملک مناسب است . این ضماد 
مخلوط با عسل برای به تحریک  ) آماسی در بین ناخن ها ایجاد و سفید و چرکی 

می شود و به زبان انگلیسی whittow نامیده می شود ، نافع می باشد.
دمکرده برگ زیتون : ۵0 گرم از برگ ها را در یک لیتر آب دم کرده و برای 
رفع تب فنجان میل نمایید. مضمضه با آب دمکردة برگ زیتون برای تسکین درد 

دندان مناسب است . 
 صمغ درخت زیتون: این صمغ مقوی ذهن و حافظه و قوی از کندر است . برای 
سرفه مزمن و اخراج بلغم و رفع رطوبت جراحتها ) به صورت مرهم روی زخم ها 

گذارده می شود و موجب رویائیدن گوشت می شود ( مفید است .
 روغن زیتون : برای کاهش کلسترول خون یک قاشق از روغن زیتون را هر 

صبح میل نمایید .
موارد دیگر استفاده از آن را فقط نام می بریم : ۱- زغال شاخه درخت زیتون ، 
2- روغن زیتون با سیر ، 3- روغن زیتون و اسطوخودوس ، 4- لوسیون جهت رفع 

شوره ، موخوره ، خشکی پوست ، رفع چروک و...
) روغن زیتون معمولی : ۷3 درصد زیتون را اولین 
مخلوط با پالمیتین شکل می دهد بعلاوه دارای 
یک  آراشیرین  استئارین  کم  بسیار  مقداری 

فیتوستدول و غیره است.(

همه آنچه از زیتون نمی دانید
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اجتماعی6

ازصدور اولین مجوز مرکزمشاوره ازدواج تا تخفیف ۵0 درصدی مشاوره؛

ویژه برنامه های وزارت جوانان 
در هفته ازدواج 

مدیرکل دفتر ازدواج و تعالی خانواده وزارت ورزش و جوانان برگزاری 
نخستین نشست مجمع ملی خیرین ازدواج و صدور مجوز فعالیت برای 
نخستین واحدهای مراکز مشاوره ازدواج و خانواده را از جمله برنامه های 

هفته ازدواج برشمرد. 
برای  را  مختلفی  برنامه های  اظهارکرد:  خبر  این  اعلام  با  بهمنی  بهمن  دکتر 
هفته ازدواج در نظر گرفته ایم که برگزاری نخستین نشست مجمع ملی خیرین ازدواج 
کشور و اولین نشست ملی حوزه ازدواج و خانواده با حضور ۱20 استاد و صاحب نظر به 

منظور تدوین نهایی سند ملی مشاوره پیش از ازدواج از جمله آن هاست. 
مدیرکل دفتر ازدواج و تعالی خانواده وزارت ورزش و جوانان افزود: در هفته ازدواج 
مجوز فعالیت نخستین واحدهای مراکز مشاوره ازدواج و خانواده صادر می شود، علاوه 
بر آن مشاوره های ازدواج و خانواده به صورت نیم بها در مراکز مشاوره دارای مجوز 

فعالیت به مراجعان ارائه می شود. 
بهمنی در پایان اظهار کرد: هماهنگی با قوه قضاییه برای برگزاری هفته بدون ثبت 
طلاق در هفته ازدواج و هماهنگی با شورای سیاستگذاری ائمه جماعات به منظور 
تبیین سبک زندگی اسلامی – ایرانی در حوزه ازدواج و خانواده در خطبه های نماز 

جمعه در این هفته از دیگر برنامه های در نظر گرفته شده است. 
برنامه های هفته ازدواج از 6 تا۱۱ مهرماه به مناسبت سالروز پیوند آسمانی امام 

علی )ع( و حضرت فاطمه )س( برگزار می شود. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور خبرداد؛

راه اندازی مرکز مجازی آموزش آنلاین 
معلمان خارج از کشور 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور از اعزام 47۰ معلم به 
مدارس خارج از کشور خبر داد و گفت: تغییر شیوه اعزام معلمان به خارج از 

کشور نیازمند بازنگری است ولی باید با کار کارشناسی همراه شود. 
خلیل اله بابالو به اعلام برنامه های آموزش و پرورش برای مدارس خارج از کشور 
در سال جاری پرداخت و گفت: ۱0 برنامه در این زمینه طراحی شده و سیاست های 

پنج گانه مدنظر وزیر نیز در این برنامه ها گنجانده شده است. 
راه اندازی مرکز مجازی آموزش آنلاین معلمان از ابتدای مهرماه

وی با بیان اینکه مهم ترین سیاست وزارت آموزش و پرورش کیفیت بخشی به امر 
آموزش و پرروش است گفت: در راستای کیفیت بخشی حدود شش برنامه داریم که از 
جمله آن ها می توان به آموزش مجازی معلمان خارج از کشور اشاره کرد زیرا معلمان 
در برخی کشورها باید سه، چهار نوع تدریس کنند که مشکل است و دسترسی به 
استاد ندارند.  رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور با بیان اینکه با 
یک یا دو دانشگاه از جمله تربیت دبیر شهید رجایی مذاکراتی انجام شده تا مرکز 
مجازی آموزش آنلاین معلمان را راه اندازی کنیم اظهار کرد: بر این اساس اساتیدی 
از رشته های مختلف، پس از عقد قرارداد، معلمان در خارج از کشور که دسترسی به 

اساتید ندارند را تحت آموزش از طریق فضای مجازی قرار می دهند. 
بابالو در ادامه اعلام کرد:  این مرکز آموزش مجازی از ابتدای مهرماه راه اندازی شود. 
وی درباره آموزش به معلمان خارج از کشور برای کتب جدید التألیف پایه چهارم و 
هشتم گفت: برای این معلمان در تابستان طی چند هفته گذشته دوره ضمن خدمت 
برگزار کردیم. همچنین 60 نفر از معلمان به عنوان مدرس، دوره های لازم را گذراندند. 

برای 4۷0 معلم اعزامی نیز حتما کلاس ضمن خدمت برگزار می شود. 
قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به اینکه آیا شیوه اعزام معلمان به خارج 
از کشور تغییر خواهد کرد؟ گفت: این موضوع نیازمند بازنگری است ولی باید با کار 

کارشناسی همراه شود. 

نتایج نهایی کنکور اعلام شد؛

ثبت نام قبولی های کنکور در دانشگاهها از شنبه 
نتایج نهایی آزمون سراسری سال 93 از طریق سایت سازمان سنجش به 

نشانی www.sanjesh.org اعلام شد. 
در کنکور امسال بیش از یک میلیون داوطلب شرکت کرده بودند که در نهایت 466 

هزار و 888 نفر پذیرفته شدند. 
دکتر خدایی رییس سازمان سنجش آموزش کشور زمان ثبت نام پذیرفته شدگان 
در دانشگاه ها را از 22 تا 2۵ شهریور اعلام و گفت: از آنجایی که ممکن است برنامه 
زمانی برخی دانشگاه ها متفاوت باشد، به پذیرفته شدگان توصیه می شود ابتدا به سایت 

دانشگاه مورد نظر مراجعه کرده و از زمان بندی ثبت نام دانشگاه آگاه شوند. 
خدایی همچنین اظهار کرد: کارنامه آزمون سراسری 93 از 26 شهریور در سایت 
سازمان سنجش قرار می گیرد و در صورتی که داوطلبان به کارنامه خود اعتراض دارند 

می توانند اعتراض خود را از طریق سایت سازمان سنجش منتقل کنند. 

نحوه حمایت از بیمه شدگان در برابر 
حوادث و بیماری ها اعلام شد

سازمان تامین اجتماعی اعلام کرد: بیمه شدگان و خانواده آنها از زمانی که 
مشمول مقررات قانون تأمین اجتماعی قرار گیرند، در صورت مصدوم شدن 
بر اثر حوادث یا ابتلا به بیماری، می توانند از خدمات درمانی سازمان تأمین 

اجتماعی بهره مند شوند.
بر اساس قانون تأمین اجتماعی، بیمه شده و افراد خانوده اش)همسر، فرزندان، پدر 
و مادر( که تحت تکفل او باشند، می توانند به عنوان بیمه شده تبعی از خدمات درمانی 
استفاده کنند. بر این اساس، مستمری بگیران سازمان تأمین اجتماعی)بازنشستگان، 
ازکارافتادگان وبازماندگان( و مقرری بگیران بیمه بیکاری نیز تحت پوشش خدمات 
درمانی این سازمان هستند. لازم به ذکر است که، تعهدات درمانی این سازمان شامل 
همه خدمات کلینیکی، پاراکلینیکی، بیمارستانی،کمک ها و معاینات طبی و معالجات 
مربوط به دوران بارداری، زایمان و پس از آن و همچنین توانبخشی و تحویل وسایل 
کمک پزشکی)اروتز و پروتز( است که در چارچوب مصوبات شورای عالی بیمه خدمات 

درمانی کشور و هیأت وزیران قابل ارائه است.

کلام عرب

مقصود ازکلام عرب بیان مطالب و اندیشه هایی است که در ذهن گوینده خطور می کند 
تا عاملی برای همکاری و همیاری مردم و وسیله ای برای آسان ساختن امور زندگی 
آنان باشد.چنین مطالب و اندیشه ها پیوسته بدون هیچ حد و مرزی در حال تجدد 
است لذا صورت های کلام که دلالت کننده بر آن افکار و اندیشه هاست دائما در تجدد 
و دگرگونی و آماده و خازع برای نیرو های اختراع و ابتکار می باشد.البته متناسب با آنچه 
که مقام و حال شنونده ایجاد می کند لذا گاهی شکل و صورت کلام به بالاترین حد 
بلاغت می رسد از جهت ایجاد لفظ، همراه با سلامت معنا و حسن بیان و لطف اشاره 
و رساندن مقصود کلام و بکار بردن درست کلمات که در نتیجه ذوق ها و روح ها بدان 
شادمان شود و برای حفظ و ضبط آن  فعال و با نشاط گردد تا بر اثر آن بار گران 
صورت های کلام بر گوینده آسان و کلام در روح شنونده  تاثیری بسزا و نیکو داشته 
باشد و استدلا ل بوسیله آن میسر گردد و نیز به لحاظ آنکه این صورت های کلام رونق 
و رواجی برای مقاصد و مطالبی که گوینده در خلال گفتار خود می آورد ایجاد کند 
و سخن را مورد قبول شنونده ساز این صورت و شکل کلام همان است که مثل یا 

حکمت گفته می شود.
مثل کلامی است رایج در میان مردم که در آن مطلبی آورده شده است و مقصود از 
آن تشبیه کردن حال کسی است که درباره او این مثل نقل شده است به حال کسی 
که ابتدا این جمله را به لحاظ او آورده اند و حکمت سخنی است دلنشین که متضمن 

دستور و حکمی است که در عالم واقع درست و مسلم است.
جمله هایی حکمت آمیز:

۱-محل سقوط شخصیت های بزرگ زیر برق های طمع است.
2-هرکس که از راههای هموار عبور کند از لغزش ها در امان می ماند.

3-بهترین مردن زیر سایه شمشیرهاست.
4-زخم زبان دردآورتر از زخم نیزه هست.

۵-عتاب و سرزنش قبل از کیفر است.
6- بهترین ثروت قناعت است.

۷-قطع رابطه از خویشاوند ایجاد اندوه می کند.
8- رازی کردن همه مردم هدفی است که بدست نمی آید.

9-نخستین گام در راه عاقبت اندیشی مشورت است.
۱0-چه بسا شتاب که کندی و تاخیر در کار را به بار می آورد.

۱۱-هر انسان آزاده ای آنچه را که وعده کند به کار می بندد.
۱2-شر و فساد را رها کن تا شر و فساد تو را رها کند.

۱3- هر کس که قدرت و غلبه یابد از دست او گرفتار می شود.
۱4-برادر واقعی تو کسی است که در یاری به تو ایثار و فداکاری کند.

۱۵-هر شر و فتنه ای شنیدنش تو را کفایت می کند.

خلاقیت های دردسر ساز!
هر کودکی اخلاقیات و روحیات منحصر به فرد خود دارد. برخی کودکان خلاقند، برخی 
منضبط و... . اما خلاق بودن کودکان علاوه بر جنبه های مثبتی که دارد گاهی اگر در مسیر 

درست قرار نگیرد، تبعاتی به همراه دارد.
گاهاً نظریاتی داده می شود مبنی بر اینکه کودکان خلاق، کم آموزند و یا برعکس. در حالی 
که کودکان کم آموز، همیشه خلاق نیستند و کودکان خلاق هم همیشه کم آموز نیستند. با 
وجود این، به نظر می رسد تعداد زیادی از کودکان بسیار خلاق، در کلاس های عادی عملکرد 
خوبی ندارند. والدین این کودکان بسیار خلاق، بارها با کمال غرور می گویند که کودکان آن ها، 
»همیشه برخلاف جریان آب شنا می کنند«.بعضی کودکان بسیار خلاق، به دلیل ایجاد برخی 
مشکلات در مدرسه، نامشان سر زبان ها می افتد.  شاید در ذهنتان این سوال مطرح شده 
باشد که آیا مدرسه توانسته برنامه های مناسبی برای پرورش خلاقیت آن ها تنظیم کند؟ شاید 
هم شما به عنوان پدر یا مادر، مسبب بروز این مشکل باشید؟ وقتی شاهد ناخرسندی کودک 
تیزهوش خود هستید، شاید فکرکردن به این سوال ها، مدام شما را کلافه کند. کودکان 
کم آموزی که از خلاقیت چشمگیری برخوردارند، ویژگی های مشابهی هم دارند.  نمره های 
ضریب هوشی آن ها، اغلب بالاتر از حد متوسط تا حد عالی )بیشتر بین ۱20 تا ۱30( است. 
نمره آزمون خلاقیتشان، معمولاً ۷۵ از ۱00 است و با رسیدن به نوجوانی، نوعاً به 90 نمره 
از ۱00 می رسد. آنها بیشتر دلشان می خواهد شخصیت غالب داشته باشند تا شخصیت 
وابسته. به همین دلیل است که آن ها بیشتر اصرار دارند که اعضای خانواده، افراد مدرسه و 
فعالیت های همسالان خود را تحت کنترل خود بگیرند. به نظر می رسد آن ها قصد دارند که 
توجه دیگران را به خصلت بی نظیر خود جلب کنند. این بچه ها معمولاً اذعان می دارند که 
از متفاوت بودن لذت می برند؛ اگرچه بعضی، به دلیل همین تفاوت هایشان، احساس تنهایی 
خواهند کرد. کودکان کم آموز خلاق، به اندازه کودکان بیش از حد موفق خلاق، خیلی زود از 
جانب حداقل یکی از والدین خود، پیامی درباره اهمیت خلاقیت دریافت می کنند. تحسین 
دستاوردها و کارهایی که کودکان انجام می دهند، باعث می شود که این پیام را به راحتی درک 
کنند. آن ها یاد گرفته اند که وقتی کاری غیر عادی انجام داده یا اگر عقیده ای سرگرم کننده یا 
متفاوت داشته باشند، مورد توجه قرار می گیرند. اگر چنین چیزی به عنوان انگیزه ای شخصی و 
مثبت برای خلاق بودن، ملکه ذهن آن ها شود، لزوماً به سوی کم آموزی گرایش پیدا نمی کنند. 
 شاید این کودکان در مقطع دبستان، دانش آموزانی موفق باشند؛ اگرچه حرف هایی می زنند 
که پیشاپیش، نشانه هایی از تقابل با خلاقیت را آشکار می سازد. مثلاً شاید از خسته کننده 
بودن کتاب های درسی و معلمانی که آن ها را دوست ندارند، شکایت کنند. امکان دارد والدین 
با کودکان خود، علیه یکی از معلمان متحد شوند و درصدد توجیه خواسته های آن ها برای 
کم کردن حجم تکالیف و داشتن فرصت بیشتر برای ابراز وجود فردی برآیند.  کودکانی که 
در سن دبستان هستند، از همان ابتدا با یکی از والدین، علیه سیستم مدرسه متحد می شوند 
و قدرت کنترل اوضاع را به دست می آورند. برنامه آموزشی مدرسه از نظر این کودکان و والد 
هم پیمان آن ها، در زمینه ایجاد علاقه و خلاقیت، نامناسب است. البته این اتحاد، لزوماً اثر 
بدی بر آموزش کودک نمی گذارد. شاید این اتحاد سودمند هم باشد؛ البته اگر بزرگسال و 
کودک در ارزیابی مسأله واقع بین باشند و برنامه آموزشی با ویژگی های فردی تطبیق داده 
شود و سپس از کودک انتظار  رود که با این تغییرات خود را سازگار کند.  نوجوانان مخالف با 
فشارهای ناخواسته ای روبرو هستند. سیستم ارزش گذاری درونی، آن ها را به سوی خلاقیت 
فرا می خواند. آنان این پیام را به این نحو تعبیر می کنند که سازگار نباش. در ابتدای دوران 
نوجوانی، والدین متوجه کم آموزی کودکان خود هستند و می کوشند از طریق گفت و گو، 
اهمیت دستیابی به موفقیت را برای فرزندانشان شرح دهند. به تعبیر کودک، این پیام مفهوم 
سازگاری را در خود دارد. در طول سال های قبل از نوجوانی، کودکان کم آموز خلاق، نوعاً در 
دورانی به سر می برند که اصلاً احساس شادمانی نمی کنند، بلکه گاهی به نظرشان می رسد 
که والدین، آموزگاران و همتایان آن ها، قدرشان را نشناخته اند. با رسیدن به دوران دبیرستان، 
مخالفت به نحو ثابت و استواری، جزئی از شیوه زندگی وی می شود. مخالفتی که از اتحاد با 
یکی از والدین بر علیه یکی از آموزگاران شروع شده، جنبه وسیع تری می یابد و به مخالفت 
برعلیه یکی از والدین یا هر دو والد یا تک تک معلمان تبدیل می شود. اتحاد به نفع خود، 
جنبه های متفاوتی پیدا می کند. با وجود این، مناسب ترین گروه هم پیمان، گروه همسالان 
مخالف و متفاوت است. کودکان کم آموز خلاق ما، بالاخره از جانب دوستانی که آن ها نیز 
ناسازگاری را ارزش می دانند، پذیرفته می شوند. ایشان به گروه همسالان خود که آشکارا 
ناسازگار هستند، می پیوندند و با آن ها هم پیمان می شوند. هدف مشترکشان این است که تا 

جای ممکن، با آن چه والدین و آموزگاران انتظار دارند، تفاوت داشته باشند. 
مرز باریکی بین سازگاری و خلاقیت وجود دارد. وقتی کودکان خلاق برای خلاق بودن، 
آن قدر تحت فشار درونی قرار بگیرند که خلاقیت شخصی فقط برایشان جنبه ضدیت داشته 
باشد، خطر از دست دادن فرصت پیشرفت در زمینه استعداد منحصر به فرد خود را می پذیرند. 
اگر شما در نقش والد و آموزگار، بتوانید قدرت خلاقیت آن ها را پرورش دهید و از هموار کردن 
راه فرار یا اجتناب از قبول مسئولیت به نام خلاقیت اجتناب کنید، این کودکان خلاق می توانند 

به روشی سودمند، استعداد باارزش خود را در جهت تشریک مساعی سوق دهند. 
 در ادامه پیشنهادهایی برای والدین ارائه شده است:

۱. یک والد تحت هیچ شرایطی نباید به بهانه خلاقیت، با یک کودک بر علیه والد یا آموزگار 
دیگر متحد شود. 2. کودکان را تشویق کنید که حداقل در یکی از زمینه های خلاقانه، همواره 

مثمرثمر باشند و به آن ها یاری دهید تا برای کار درخشان خود، مخاطبی در نظر بگیرند.
3. الگوها یا مربیان موفق مناسبی را در زمینه خلاقیت کودکان بیابید.

4. محیطی بیابید که در آن، همسالان فرزندتان، خلاقیت و موفقیت را با هم در آمیخته اند. 
این امر باعث می شود که این کودکان احساس آرامش ناشی از پذیرش از سوی جوانان موفق 
و خلاق دیگر را هم درک کنند. ۵. انگیزه درونی کودک را تشویق کنید. این کار را با تشویق 
او به شرکت در رقابت با دیگران انجام دهید. 6. با بهره گیری از قدرت خلاقیت، نقاط ضعف او 
را بهبود بخشید. ۷. با به کارگیری تلاشی خلاقانه، کودکان را تشویق به انضباط فردی کنید.

بچه باید از دیوار راست بره بالا!
چالش های فیزیکی، کودکان را به مسئولیت پذیری، دقت و هوشیاری تشویق می کند. 
علاوه بر آن، این چالش ها فرصت زیادی را برای تفکر خلاق و مسأله گشایی فراهم می کند.

کودکان برای حفظ سلامت جسمی و روحی خویش به تمرین های فیزیکی نیاز دارند. با 
حرکت و تربیت بدنی، مهارت های فضایی، جسمی و بدنی کودکان پرورش پیدا می کنند. 
کودکان هم چنین از طریق بازی های جسمی، مهارت های لازم برای همکاری با دیگران 
مانند دوست یابی، ساختن بازی های جدید، اظهار وجود کردن در صحنه های مشارکت و 
رقابت با دیگران را کسب می کنند. چالش های فیزیکی، کودکان را به مسئولیت پذیری، دقت 
و هوشیاری تشویق می کند. علاوه بر آن، این چالش ها فرصت زیادی را برای تفکر خلاق و 
مسأله گشایی فراهم می کند.  فعالیت های جسمی روزمره مانند شستشو، انجام تمرین های 
پرورش اندام، دویدن در پیست دو و میدانی ممکن است نیازمند هیچ تلاش شناختی نباشد، 
اما یک برنامه تربیت بدنی موثر و مفید، ذهن و جسم را در یک زمان درگیر کرده، فرصت هایی 
را برای طراحی عمل ایجاد خواهد کرد )مانند برنامه ریزی و طرح حرکات هنری و نو، حرکات 
متوالی ژیمناستیک(، و راهبردهایی را نیز مورد توجه قرار می دهد )مانند گذر از مسیرهای 
مشکل و مانع دار، و ورود به یک تیم ورزشی(.  راهبردی که اغلب در فعالیت های ناظر به حل 
مسأله نادیده گرفته می شود، ارزش تکرار و تمرین ذهنی اعمال فیزیکی است که می خواهید 
آن ها را انجام دهید. چنان چه در هنگام رو به رو شدن با یک مسأله فیزیکی این راهنمایی 
صورت گیرد که »اول در مورد آن فکر کن!«، در آن صورت تفاوت زیادی در عملکرد فرد 
مشاهده خواهد شد. همه فعالیت های فیزیکی می توانند از یک جلسه آماده سازی ذهنی 
شروع شده و از آن بهره مند شوند. این جلسه آماده سازی ذهنی می تواند شامل موارد زیر 
باشد: - فرد در مورد کاری که می خواهد انجام دهد با خودش صحبت کند، از نظر ذهنی 

آماده شود، و هدف کاری که می خواهد انجام دهد برایش روشن و آشکار باشد.
- تجسم پیامدها؛ کودک اتفاق هایی را که ممکن است در زمان انجام کارهایی مانند بالا 
رفتن از دیوار، شوت کردن به سمت دروازه یا شیرجه رفتن در آب رخ دهد در ذهن خود 
تجسم کند. تصویر ذهنی کاملی از کل نمایش رفتار فیزیکی که با موفقیت صورت گرفته 

است را در ذهن خود بسازد. یک نتیجه کامل را تجسم کند.
- یک فعالیت فیزیکی که فقط یک کار روزمره نباشد، نیازمند پردازش ذهنی است؛ البته 
به شرط این که فرد قصد داشته باشد آن فعالیت را به بهترین شکل انجام دهد. هدف باید 
متمرکز کردن توجه کودک باشد. یعنی قبل از انجام هر نوع تلاشی برای رسیدن به یک 

هدف، ذهن را باید روی هدف های مورد نظر متمرکز کرد.
موارد زیر پرسش هایی هستند که با استفاده از آن ها می توان ذهن کودک را روی هدف 

مورد نظر متمرکز کرد:
- شما قصد دارید چه اقدامی انجام دهید؟

- دلیل شما برای این کار چیست؟
- هدف شما چیست؟

هدف ما از طرح این پرسش ها، تجزیه و تحلیل اجزاء تشکیل دهنده عمل نیست. داشتن 
چنین هدفی به یک مدل آموزشی ناقص می انجامد؛ زیرا فرد روی اشکال های ممکن 

تمرکز می کند.
زمانی یک شاعر گمنام این نکته را به شکل زیر بیان کرد:

هزارپا کاملاً خوشبخت بود تا این که قورباغه ای با ریشخند به او گفت: »سعی کن بفهمی 
در موقع راه رفتن کدام پا به دنبال پای دیگر حرکت می کند؟« 

سوال قورباغه ذهن او را در تلاطمی گرفتار کرد.او گیج و پریشان در چاله ای افتاد. با خود 
فکر می کرد چگونه از آن چاله فرار کند. خود بدن در قالب الگوهای کامل حرکتی بهترین 
ایده ها را پیدا می کند. به جای این که ذهن خود را با دستورالعمل ها انباشته کنید روی 
نتیجه های عمل تمرکز کنید. فکر کردن پیش از انجام کار این ارزش را دارد که باعث می شود 
کودک بتواند بر نتیجه های عمل خود تمرکز کند. اگر کودک به جای این که قبل از انجام 
عمل راجع به پیامدهای کار خود بیاندیشد، در هنگام انجام کار به این مورد فکر کند کاری 
ناقص ارائه خواهد داد. اگر قبل از پایان تفکر درباره عملی، اقدام به انجام آن کند دیگر قادر 
به درست فکر کردن نخواهد بود. کودک را با کارهای غیر اساسی خسته نکنید. فعالیت های 
کودکی که پُر تنش و ناآرام است بسیار بی ثمر می شود. در صورتی که فشار بیش از حد به 
کودکان وارد کنیم عملکرد آن ها ضعیف می شود. همیشه در آغاز کار فکر کنید، چالش ها را 

مورد سنجش قرار دهید، فکر خود را متمرکز کنید، آن گاه از فعالیت لذت ببرید.

رئیس انجمن جمعیت شناسی ایران با عنوان این 
مطلب که کشور ما در پنجره جمعیتی و فرصت 
طلایی قرار دارد، گفت: بیش از 7۰ درصد جمعیت 
کشور بین 1۵ تا 64 سال قرار دارند و نزدیک به یک 
سوم جمعیت نیز افراد ۲۵ تا 4۰ ساله هستند. خیل 
عظیمی از جوانان که اگر توانمند شوند، تحصیلات، 
کنند،  ازدواج  و  باشند  داشته  مسکن  و  شغل 
می توانند یک جهش اقتصادی در ایران ایجاد کنند.

دکتر محمد میرزایی گفت: اصل جامعه بر جمعیت استوار 
است در واقع حضور جمعیت به جامعه هویت می بخشد. 
البته نگرش به جمعیت از نظر تاریخی در طی سالهای 
گذشته تغییر یافته است. در سال ۱300 جمعیت ایران به 
۱0 میلیون نفر هم نمی رسید ولی در حال حاضر جمعیت 
نزدیک به 80 میلیون نفر است یعنی در طی 93 سال 
جمعیت 8 برابر شده است. این جهش رشد جمعیت آهنگ 

رشد جمعیت را نیز مهم کرده است.
از  بعد  سرشماری  اولین  که  سال ۱36۵  گفت:  وی 
انقلاب انجام شد جمعیت ایران ۵0 میلیون نفر بود. این 
رقم مناسب بود ولی آن چیزی که باعث نگرانی دستگاه 
برنامه ریزی دولت شده تعداد جمعیت نبود بلکه آهنگ 
رشد جمعیت بود. یعنی آهنگ رشد جمعیت کشورمان 
طوری بود که جمعیت هر 20 سال یک بار با رشد بالای 
3 درصد دو برابر می شد. به نحوی که اگر این رشد ادامه 
پیدا می کرد جمعیت کشور به جای ۷8 میلیون نفر در 
حال حاضر، ۱30 میلیون نفر می شد. اگر همان رشد ادامه 
پیدا می کرد 20 سال بعد 260 میلیون، 40 سال بعد ۵20 
میلیون و 60 سال بعد جمعیت به بیش از یک میلیارد نفر 

می رسید.
رئیس انجمن جمعیت شناسی ایران به مفهوم رشد 
انفجاری جمعیت پرداخت و افزود: رشد انفجاری جمعیت 
یعنی اینکه در یک مدت کوتاهی جمعیت دو برابر شود. 
شتاب  و  جمعیت  رشد  شدن  انفجاری  دلایل  از  یکی 
بی سابقه آن کاهش مرگ و میر و افزایش امید به زندگی 
بوده است. در کشور ما تا ۱00 سال پیش از هزار نوزادی 
که متولد می شد بیش از 300 کودک تا یک سالگی فوت 
می کرد. خوشبختانه در حال حاضر تعداد مرگ و میر 

نوزادان به 20 در هزار رسیده است.
کشورهای پیشرفته نیز با رشد صفر و منفی 

جمعیت مواجهه هستند
به دلایل عدم  ایران  انجمن جمعیت شناسی  رئیس 
فرزندآوری در جوامع کنونی به خصوص کشورمان اشاره 
کرده و گفت: در بستر توسعه، شهرنشینی وانتقال از اقتصاد 
کشاورزی به معیشت شهری تقاضای فرزند آوری هم کم 
می شود البته تقاضای عاطفی نسبت به کودکان همیشه 
هست. اگر در گذشته هر خانواده ای بیشتر از دو تا سه 
فرزند داشت، به دلیل کمک در کار مزرعه بوده و یا اینکه 
از ۱0 فرزند تنها 4 نفر زنده می ماندند ولی در حال حاضر 
شرایط کاملا فرق کرده است و چنانچه در خانواده ای 
۱0 فرزند به دنیا بیاید تقریبا همه آنها زنده می مانند. در 

اینجاست که لازم می شود تعادل ایجاد شود.
به گفته وی، هزینه فرزندان در حال حاضر در چارچوب 
در  است.  تبدیل شده  بحث محوری  به یک  خانواده ها 
گذشته انتقال ثروت از فرزندان به پدر و مادر بود ولی 
اکنون ثروت از والدین به فرزندان انتقال می یابد. در گذشته 
کودکان از ۷ الی 8 سالگی در مزارع کشاورزی کار می کردند 
و منشا درآمد برای والدین بودند. در حال حاضر ۷0 درصد 
جمعیت، شهرنشین هستند ولی ۵0 سال پیش این موضوع 
کاملا معکوس بود. در جامعه شهری والدین فرزندانشان را 
تا سنین بالا حتی بعد از ازدواج حمایت می کنند. بنابراین 
هزینه فرزندان بر روی معادله فرزندخواهی تاثیر بسیاری 
دارد. میرزایی ادامه داد: مبحث انتقال جمعیت مهمترین 
چارچوب نظری در جمعیت شناسی است. انتقال جمعیتی 

یعنی اینکه جمعیت ها در بستر توسعه اقتصادی اجتماعی، 
در شرایطی که مرگ و میر و زاد ولد در آن بالاست در 
ابتدا با کاهش مرگ و میر مواجه می شوند و بعد از این 
مرحله به منظور ایجاد تعادل پاسخ جمعیتی کاهش مرگ و 
میر و کاهش باروری خواهد بود.همانگونه که رشد انفجاری 
جمعیت خوب نیست رشد صفر و منفی جمعیت هم خوب 
نیست. اگر رشد جمعیت جامعه ای صفر یا منفی شود باید 
در جهت افزایش آن تلاش کنند. در حال حاضر کشورهای 
پیشرفته صنعتی به خصوص اروپا نزدیک به 80 سال است 
که با رشد جمعیت صفر و منفی در چالش بوده و سیاست 

تشویقی پیش گرفته اند.
وی اظهار داشت: از سوی دیگر زمانی که باروری کاهش 
می یابد بالا بردن آن کار ساده ای نیست. البته در کنار 
تعداد مطلق جمعیت و آهنگ رشد آن، ساختار سنی 
جمعیت یعنی توزیع سنی و جنسی جمعیت نیز بحث 
بسیار مهمی است که کارشناسان جمعیتی به آن اهمیت 

می دهند.
کشور ما در پنجره جمعیتی و فرصت طلایی قرار دارد

رئیس انجمن جمعیت شناسی ایران گفت: »خوشبختانه 
کشور ما در پنجره جمعیتی و فرصت طلایی قرار دارد 
یعنی بیش از ۷0 درصد جمعیت کشور بین ۱۵ تا 64 
سال قرار دارند و نزدیک به یک سوم جمعیت بین 2۵ تا 
40 ساله هستند. خیل عظیمی از جوانان که اگر توانمند 
شوند، تحصیلات، شغل و مسکن داشته باشند و ازدواج 
کنند می توانند یک جهش اقتصادی را در ایران ایجاد 
کنند و همان اتفاقی که در ژاپن، چین و کره افتاد را شکل 
دهند. شاید مصداقی از تاثیر پنجره جمعیتی موفقیت های 

چشمگیر جوانان ورزشکار در سالهای اخیر باشد.
رشد منفی جمعیت در صورت ادامه باروری 

زیرسطح جانشینی تا ۵۰ سال دیگر 
میرزایی افزود: در سطح کلان مشکل نداریم ولی در 
سطح خرد با چالش مواجه هستیم. موضوعات کلان به 
دولت و سطح خرد به خانواده مربوط می شود. در سطح 
خرد ما با باروری زیرسطح جانشینی مواجه هستیم. اولین 
بار انجمن جمعیت شناسی ایران این چالش را ۱4 سال 
پیش یعنی در سال ۱3۷9 مطرح کرد و علت آن به دلیل 

آهنگ رشد بالایی بود که در دهه 60 با آن مواجه بودیم.
به گفته وی، یک دهه است که میل کاهش به میزان 
باروری کل، بر روی ۱,8 ثابت مانده است. یعنی جامعه 
متوجه شده که از این تعداد پایین تر خطرناک است. یعنی 
هر زن به طور متوسط 2,۱ فرزند بیاورد. یعنی هر ۱0 زن 
2۱ فرزند، اینکه باروری به زیرسطح جانشینی رسیده است 
در سطح باروری خرد چالش بوده و به خانواده مربوط 
می شود. این جمعیت شناس تاکید کرد: از طرفی نباید 
این موضوع را فراموش کرد که رشد منفی اقتصادی در 
دهه ۱380 باعث افزایش سن ازدواج در کشور شده و بر 
باروری تاثیر منفی گذاشته است. در حال حاضر سن ازدواج 
در آقایان 28 و در خانمها 24 است که بسیار بالاست در 
حالی که در گذشته سن ازدواج در خانمها ۱8,۵ و در آقایان 
22,3 بود. اگر از رکود اقتصادی خارج شویم، به شما قول 
می دهم که سن ازدواج کاهش می یابد که باروری بالای 
سطح جانشینی را در پی خواهد داشت. بنابراین بهتر است 
به جای تشویش جامعه در این زمینه برنامه ریزی دقیقی 
انجام دهیم. باید به این نکته توجه کرد که باروری زیرسطح 
جانشین اگر ۵0 سال دیگر یعنی ۱430 ادامه یابد با رشد 
منفی جمعیت مواجه می شویم در حالی که با تشویق و 

تسهیل ازدواج می توان این مشکل را حل کرد.
توجه و رفع مشکل جوانان بحران جمعیت را 

برطرف می کند
میرزایی اظهار داشت: علاوه بر توجه به مسائل جمعیتی 
پنجاه سال آینده لازم است که وضعیت فعلی جوانان از 
نظر تحصیلات عالی، شغل، مسکن، ازدواج و... توجه جدی 

شود و برنامه اقتصادی پنج ساله را به خوبی پیش ببریم تا 
در ۵0 سال آینده دچار مشکل نشویم. در واقع با توجه به 
برنامه های پنج ساله به خودی خود مشکل ۵0 سال آینده 

نیز حل خواهد شد.
افراد غیرمتخصص و  اینکه متاسفانه  به  اشاره  با  وی 
مفهوم  با  را  سالخوردگی  فردی  مفهوم  غیرکارشناس 
جمعیت شناختی آن که جنبه صرفا آماری دارد به اشتباه 
یکسان تلقی کرده اند، گفت: از نظر فردی بسته به شرایط 
جامعه، فرد 6۵ تا ۷0 ساله را سالخورده می نامند در حالی 
که از نظر آماری جمعیتی که بیش از 40 درصد آن زیر ۱۵ 
سال باشد را جوان و جمعیتی که بیش از ۱۵ درصد آن 
بالای 6۵ سال باشند را سالخورده می نامیم. یک عده تصور 
می کنند که جمعیت سالخورده یعنی همه افراد سالخورده 

می شوند در حالی که اینگونه نیست.
رئیس انجمن جمعیت شناسی ایران با اشاره به اینکه در 
حال حاضر سالخورده ترین کشور دنیا با 20 درصد جمعیت 
بالای 6۵ سال ژاپن است که 60 درصد جمعیت آن در 
سنین ۱۵ تا 64 سال یعنی در سنین فعالیت قرار دارند و 
از همه کشورها بهتر زندگی می کنند، گفت: درست است 
که ۱۵ درصد جمعیت کشور ما در سال ۱430 بیش از 
6۵ سال دارند ولی تمام محاسبات ما نشان می دهد که 
در همان سال بیش از ۷0 درصد جمعیت ۱۵ تا 64 ساله 
هستند. میرزایی گفت: باید مراقب باشیم که باروری از 
مرگ و میر پایین تر نرود در غیر این صورت با رشد منفی 

جمعیت مواجه می شویم.
اقدام اخیر مجلس مغایر با مسیرهای کلی رهبری بود

رئیس انجمن جمعیت شناسی ایران در خصوص طرح 
اولیه مجلس در زمینه اعمال حبس برای انجام اقدامات 
پیشگیری از بارداری، این چنین گفت: »مقام معظم رهبری 
یک مسیر ۱4 گانه ای را در ارتباط با جمعیت ارائه دادند 
که بسیار منطقی و معقول است. به زور نمی شود که مردم 
را بچه دار کرد. این موضوع مغایر با مسیرهای کلی است 
که رهبری اعلام کردند. مسیر رهبری بر مبنای مثبت و 
تشویقی است در حالی که اعمال چنین قوانینی کاملا 
بر مبنای تنبیه است. همچنین لایحه ای که قرار است 
در مجلس مطرح شود باید کار کارشناسی و برنامه ریزی 
دقیقی بر آن انجام شود. برنامه ریزی باید از یک منطق 
خوب برخوردار باشد و دیدگاه های کارشناسی و تخصصی 
در آن مدنظر قرار گیرد. خوشبختانه تلاش هایی که شده 
بسیار نتیجه بخش بوده و نشان آن مسیر ۱4 گانه ای است 
که رهبری اعلام کرده اند که نشان می دهد تعمق کافی 
بر روی این مساله صورت گرفته و امیدواریم که با همین 
تعمق و اعتدال بتوانیم مسائل جمعیتی را شکل داده و به 

خوبی پیش ببریم.«
آلودگی هوا، ریزگردها و مسائل زیست محیطی 

پیامد رشد انفجاری جمعیت
میرزایی به ارتباط مسائل زیست محیطی و جمعیت 
اشاره کرد و گفت: »درست است که باید به آینده توجه 
کنیم ولی گذشته را هم باید به یاد داشته باشیم. بسیاری 
از افراد فراموش کرده اند که جمعیت ایران 93 سال اخیر 
8 برابر شده است. پیامد رشد انفجاری جمعیت شهرنشینی 
افراطی، آلودگی هوا، ریزگردها و مسائل زیست محیطی 
است. در حال حاضر در زاینده رود فوتبال بازی می کنند. 
این موضوع یک فاجعه ملی به حساب می آید. پس باید 
این مسائل را مدنظر قرار دهیم. در حال حاضر با بحران 
آب مواجه هستیم که اگر این روند ادامه یابد یک یا دو 
دهه دیگر دچار کم آبی می شویم. به گفته وی، نمی گویم 
که همه این موارد فقط مربوط به جمعیت است اما به 
جمعیت هم مرتبط است. در واقع ما به یک آهنگ متعادل 
رشد جمعیت نیاز داریم که بتوانیم با همه مسائل زیست 
محیطی، اقتصادی، اجتماعی و توانمند کردن افراد کنار 
بیاییم. در حال حاضر قدرت در کیفیت است. جمعیت چند 
میلیونی می تواند طراوت و شادابی لازم را ایجاد کند که 
جمعیت کشورمان به ۱00 میلیون نفر هم خواهد رسید 
ولی باید به فکر کیفیت هم باشیم. در حال حاضر در اروپا 
از 48 کشور تنها 2 کشور است که جمعیتشان از ما بیشتر 
است. پس فقط تعداد جمعیت مهم نیست بلکه ما باید همه 
جوانب را در نظر بگیریم. میرزایی گفت: هر خانواده هر تعداد 
فرزند که دلش می خواهد باید داشته باشد و این نظر قطعی 
من است. این موضوع خصوصی ترین تصمیمی است که 
افراد می گیرند و خواست درونی خانواده ها بر اساس دلایل 

اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی است.
به گفته این جمعیت شناس، اگر علاقه مندیم که از 
باروری زیر سطح جانشینی خارج شویم مشکل کسانی 
نیستند که ازدواج نکرده اند و یا دیر ازدواج می کنند. اگر 
سن ازدواج تعدیل، ازدواج تسهیل و جوانان شغل داشته و 
نگرانی مسکن نداشته باشند و حداقل سن ازدواج 2 سال 
کاهش یابد باروری بالای سطح جانشینی می شود. بنابراین 
همه صاحب نظران، روشنفکران، فرهیختگان باید تلاش 
کنند تا جامعه را به سمت تعادل ببریم تا یک آهنگ موزون 

و متناسبی از حرکت جمعیتی روبه جلو را داشته باشیم.

رئیس انجمن جمعیت شناسی ایران:

ایران در فرصت طلایی پنجره جمعیتی قرار دارد

در جامعه ای که درصد بیکاری زیاد 
فرهنگی  عارضه  شغلی"  "چند  است 

محسوب می شود 
بودن چند  تکرار مزموم  از فرط  اما حالا 
شغلی، قباحت آن ریخته است و کم کم به 
تشخص و فرهیختگی و منحصر به فرد بودن و 
بی همتایی تعبیر می شود که نه تنها بی قانونی 
را تفسیر و تاویل می کند بلکه ضرورت آنرا 
تاکید و گوشزد می کند که اگر اینگونه نباشد 
نظام اداری کشور دچار نقصان بلکه فرو پاشی 
می شود! پس بی آنکه در مزمت آن سخن 
بگوئیم برخی مختصات افراد صاحب مشاغل 
متعدد که به تسامح به "ابن مشغله" یا "ابو 
مشاغل" نیز معروفند را یادآور می شویم تا 
در صورت مشاهده یا کشف این شواهد به 

موقعیت این افراد پی ببریم
امور  مصادر  از  یکی  در  که  مواقعی  در   
شوند  "دیده"  کنند  می  ظاهر شوند سعی 
انگار مجلس ترحیم است و مستحب است 
صاحب عزا آنها را رویت کند.  همواره با تواضع 
همراه با تکبر پنهان که در رفتار کلامی و غیر 
کلامی شان موج می زنند با مخاطبان برخورد 
می کنند چیزی شبیه کلام معروف!" محض 
ریا، جهت اطلاع "  معمولا از میان شغل های 
بر  آنرا  فقط چندتای  تا-  بسیار شان چند 
می گزینند و بقیه را پنهان و نهان می کنند. 
این شغل ها البته منحصر به فرد است که فقط 

"کیفیت حضور" همان ها را می طلبد. 
 مدام تکرار می کنند از یک جا "حقوق" 
برای رضای خدا و  بقیه  دریافت می کنند 

فی سبیل الله انجام می شود.
کافی  وقت  و  زمان  نبود  از  اغلب  آنها   
کاش  کنند  می  آرزو  مدام  و  ناخرسندند 
بیش  را  داشتند چون خود  بیشتری  زمان 

فعال می دانند.  مدعی اند کار یک هفته را 
از  انجام داد پس  در چند ساعت می شود 
همکاران انتظار دارند در خلال روزهای هفته 
عصاره کارها را برای امضاء نهایی آماده کنند 
تا ظرف چند ساعت همه چیز انجام شود.   
وقتی ضرورت ها وجوب ملاقاتی را تایید کند 
گهگاه خیلی ملایم و ظریف به ساعت اتاق 
نیم نگاهی می اندازند تا شاید شما متوجه 
نزنید. آخر  گذر زمان شوید و زیاد "حرف" 
وقت نیست و جلسات پشت سر هم و "مطب 

وار" است و مسئولیت بس سنگین. شما نباید 
حق دیگران را ضایع کنید.  معمولا موبایلشان 
کار نمی کند یا خاموش است یا هدایت شده 
به دفتر مرکزی است که یک منشی دارد. 
همیشه هم منشی می گوید "ابن مشغله" 
همانجا هستند و مشغول رتق و فتق امور و 
جلسات مستمر کوتاه و دقیق و پی در پی که 
آدم دلش می سوزد این همه مسئولیت چگونه 

توسط یک نفر انجام می شود.
 هرجا هستند باید "رئیس" باشند. به ندرت 

می پذیرند که یک پله پایین تر از موقعیت 
ریاست کل مسئولیتی بپذیرند مگر در مواردی 
که جابجایی صورت گیرد مثلا در مدیریت 
دیگری، آن فرد رئیس، ذیل و زیردست ایشان 
باشد.   خنده رو، سرحال و پرانرژی می نمایانند. 
اصلا خسته نمی شوند. احترام همه کس را 
نگه می دارند و سعی در راضی کردن همه 
دارند با اغلب افراد چاق سلامتی و خوش و 

بش می کنند. آنها بغایت متواضعند.
قائم مقام" دارند یعنی کسی که اغلب کارها 
انجام می دهد بی آنکه  را تا حد مشخصی 
"نشانی" داشته باشد. اساسا قائم مقام را آنها 
اختراع کرده اند تا در نبودشان همه امور به 
راحتی پیش برود اما برای اینکه این شائبه 
خدای نخواسته پیش نیاید که قائم مقام خود 
قادر است مدیریت کامل را نیز بپزیرد؛ نه به او 
بخشی از کار را به صورت مشخص می سپارند 
و نه مسئولیت کامل اداره را به وی می دهند. 
این توافق نانوشته بین مدیر و قائم مقام به طور 
غیر کلامی رد و بدل می شود که "دیگران" 

معمولا متوجه نمی شوند. 
 پشتشان گرم است. تکیه گاه مناسبی دارند 
و گاهی مثلا لوله بخاری را نشان همکاران و 
مدیران میانی می دهند که معنی اش این 
است که خیال باطل در سر نپرورانند که قادر 
به تصدی مسئولیت مدیر هستند. سرنخ ها 
دست خودشان است.  با "توسعه و تحول" 
مخالفند. معتقدند همین امور روزمره انجام 
شود کافی است بقولی سری که درد نمی کند 

چرا دستمال ببندند.
 در خصوص حضور دیگران در سر کار غیر 
از خودشان به شدت حساسند. حضور کارکنان 
حیاتی است حتی اگر کار نکنند. مهم ایجاد 

نظم در آمد و شد است.

ویژگی چند شغله ها 

آگهی ابلاغ وقت دادرسی 
آگهی ابلاغ وقت دادرسی و نسخه دوم دادخواست و ضمائم به خوانده مجهول المکان : 

حمید رضا آقا  بابایی و روح الله عبدالهی قمی 
خواهان : بانک توسعه وتعاون با وکالت علی اکبر فهیمی 

خواسته : مطالبه وجه سفته
در تاریخ ۱393/0۵/2۵ خواهان دادخواستی به طرفیت خواندگان فوق و شرکت بالار 
صنعت خاوران، عباس احمدی ، اصغرصانع ، حسین گیوه چیان ، علی احدی و خانم 
کبری بابکی به شرح خواسته مطالبه وجه سفته به این شعبه تقدیم نموده که تحت 
شماره 930383 ثبت و جلسه رسیدگی برای مورخ ۱393/08/0۷ ساعت 9 صبح تعیین 

گردیده است که با توجه به مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان و موا 
فقت دادگاه و مستندا به ماده ۷3 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب یک نوبت و در یکی از 
روزنامه های کثیر الانتشار آگهی می شود � شما می توانید از تاریخ نشرآگهی جهت اعلام 
آدرس و دریافت نسخه دوم دادخواست و ضمائم به دفتر این دادگاه واقع در قم خیابان 
ساحلی � جنب زندان ساحلی � دادگاه های حقوقی شهرستان قم �  طبقه همکف ،  شعبه 
چهاردهم مراجعه و یا در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه حضور بهم رسانید. 

بدیهی است در صورت عدم حضور  دادگاه غیابا رسیدگی و اتخاذ تصمیم خواهد نمود.
مدیر دفتر شعبه چهاردم دادگاه حقوقی شهرستان قم � علی وفایی

سعید  عبداللهی
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رییس جمهوری با بیان اینکه اقتصاد ایران در کانون توجه 
بین المللی قرار گرفته است، گفت: جمهوری اسلامی ایران 
با موفقیت ممتاز خود در ثبات و امنیت منطقه و با تکیه بر 
سرمایه انسانی فرهیخته و زیرساخت های گسترده یکی از 
امیدبخش ترین فضاهای سرمایه گذاری در دو دهه آینده را 

نوید می دهد. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی عصر سه شنبه در 
همایش بازرگانان، صاحبان صنایع و کارآفرینان ایران و قزاقستان با 
اشاره به نوع نگاه دولت تدبیر و امید به مقوله اقتصاد و همکاری های 
اقتصادی با کشورهای همسایه به ویژه قزاقستان افزود: با روی کار 
آمدن دولت جدید دیدگاه های اقتصادی نوینی در دستور کار قرار 
گرفت که اهداف آن در بلند مدت توسعه اقتصادی کشور و در کوتاه 
مدت، افزایش قدرت خرید خانوارها، رشد تولید ملی و افزایش کافی 

سرمایه گذاری و بهبود فضای کسب و کار است.
وی ادامه داد: برای نیل به این اهداف دولت باید ناظر و سیاستگذار 
دقیقی باشد و از اقتصاد دستوری بپرهیزد و مجال دهد تا فعالان 
اقتصادی امور تصدی گری اقتصاد را در دست بگیرند تا تولید در 

بخش صنعت کشاورزی و خدمات رونق یابد.
رییس قوه مجریه گفت: دولت در یکسال گذشته ضمن حرکت 
در این مسیر و با ایجاد و تقویت فضای ارامش و امید در جامعه و 
کاهش تورم روند مثبت اقتصادی را فراهم کرده است. روحانی افزود: 
در بعد خارجی نیز با پیگیری سیاست تعامل سازنده باب جدیدی 

برای گفت و گو و همکاری با دیگر کشورها گشود ه شده است.
وی تاکید کرد: در نتیجه این تحولات بهبود شرایط سیاسی و 
اقتصادی در داخل و ارتقاء جایگاه منطقه ای و بین المللی جمهوری 
اسلامی ایران را شاهدیم و تمایل شرکت های بزرگ بین المللی برای 
گشودن باب مراوده با شرکت های ایرانی در حوزه های مختلف به 

خوبی موید این مطلب است.
رییس جمهوری گفت: اقتصاد ایران در کانون توجه بین المللی 
قرار گرفته و با موفقیت ممتاز خود در ثبات و امنیت منطقه و با 
تکیه بر سرمایه انسانی فرهیخته و زیرساخت های گسترده یکی 

از امیدبخش ترین فضاهای سرمایه گذاری در دو دهه آینده را نوید 
می دهد. روحانی افزود: تقویت همکاری ها و تعامل با کشورهای 
منطقه از اولویت های خاص دولت جمهوری اسلامی است و در 

این راستا توسعه مناسبات دوستانه با قزاقستان جایگاه خاصی دارد.
وی ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران و جمهوری قزاقستان علاوه 

بر همکاری های دوجانبه ظرفیت قابل توجهی برای همکاری در قالب 
ساختارهای منطقه ای ازجمله اکو، سازمان همکاری های اسلامی، 

سیکا و دیگر موقعیت ها را دارند.
وی اضافه کرد: توسعه همکاری مشترک در این چارچوب می 
تواند در شرایطی که بی ثباتی و ناامنی کل منطقه را تهدید می کند 

موجب افزایش ضریب امنیتی برای تمامی کشورهای منطقه باشد.
و  ایران  عمیق  اشتراکات  تردید  بی  گفت:  جمهوری  رییس 
قزاقستان به عنوان دو کشور دوست، از لحاظ تاریخی و فرهنگی و 
جغرافیایی و اقتصادی در این بخش از قاره کهن آسیا سرمایه بزرگ 

ما برای ساختن آینده ای پربارتر است.

 ایمان :رییس مجلس شورای اسلامی گفت: جمهوری 
اسلامی ایران نه در خلیج فارس و نه در خاورمیانه دنبال 
دست نشانده نیست، اگر به نیروهای مقاوت کمک می کنیم 
دنبال امپراطوری نیستیم بلکه دنبال خاتمه دادن به جریان 

صهیونیسم در منطقه ایم. 
علی لاریجانی در همایش بین المللی علمای اسلام در حمایت از 
فلسطین گفت: پس از مساله ی سوریه و داعش غربی ها هم احساس 
خطر کردند اما در این شرایط کیسینجر حرف دیگری می زند که 
"خطر ایران بیشتر از داعش است،  در این سخن یک تفکر نهفته است 
که حضور این تفکر و تاثیر آن بر کشورهای منطقه می تواند از ایران 

امپراطوری بسازد". 
وی ادامه داد: چه دلیلی دارد که ایران دنبال امپراطوری باشد 
در حالی که تفکر انقلاب اسلامی ضد امپراطوری است، انقلاب 
اسلامی برای وحدت امت اسلامی به وجود آمد، دغدغه ی انقلاب 
اسلامی عزت مسلمانان است، انقلاب اسلامی دنبال روشنگری 
در دنیای اسلام برای جلوگیری از فریب خوردن مسلمانان از 

غرب است. 
نماینده ی مردم قم در بخش دیگری از سخنانش گفت: امام پایه 
گذار بیداری اسلامی در چند دهه اخیر بودند و برکات تفکر ایشان 

شرایط امروز خاورمیانه را تحت تاثیر قرار دادند. 
وی ادامه داد: در این خصوص، کتب و مطالب زیادی نوشته شده 
است،در جنگ های 33 روزه و جنگ غزه شرایطی که از سوی رژیم 
صهیونیستی تحمیل شد موجب تغییر شرایط این رژیم و تغییر 

شرایط فلسطینیان شد. 
وی برگزاری همایش بین المللی علمای اسلام در حمایت از 
مقاومت فلسطین را یک فرصت استثنایی دانست که همیشه این 

فرصت وجود نخواهد داشت. 
به گفته ی لاریجانی، اتحادیه علمای مقاومت یکی از راههای 

کمک به حل مساله ی فلسطین است. 
وی در توضیح این سخنانش گفت: امت ها بیدارند و حرکت فکر 
اسلامی در بین آنها بیدار است و می توان از نقش علمای اسلام به 
بهترین شکل استفاده کرد، اگر این ماموریت تحقق یابد هیچ گاه 

لباس ذلت بر تن ملت اسلام نمی رود. 
بررسی  و  شناسی  آسیب  خواستار  پیشنهادی  در  لاریجانی 
باید دید کدام  افزود:  چالش های گذشته در جهان اسلام شد و 
رویکردها ناجی ملت فلسطین است، کدام یک از ۱8 طرح سازش 
موفق از کاردرآمد و کدام یک از گرایش های ملی گرایی در جنگ با 

رژیم صهیونیستی موفق بود. 
لاریجانی داستان یک قرن اخیرفلسطین را داستان پرغصه ای 

دانست که عبرت های مختلفی در خود دارد. 
وی ادامه داد: در بررسی شرایط گذشته فلسطین چند نکته قابل 

بررسی است؛ ابتدا باید روشن کرد که مساله ی فلسطین محدود 
به یک جغرافیایی خاص نیست، پشت تشکیل رژیم صهیونیستی 
نامشخص است، مساله رژیم صهیونیستی در بین دول غربی به ویژه 
انگلیس شکل گرفت و هدف آن ساماندهی منطقه ی مسلمانان بود، 
آنان فکر می کردند که اگر اتحاد جهان اسلام محقق شود اروپا منزوی 
می شود به همین دلیل طرح ریزی ایجاد رژیم صهیونیستی را انجام 

دادند. 
وی ادامه داد: یک اندیشمند غربی می گوید اگر خاورمیانه به 
وسیله ی صهیونیست ها در اختیار انگلیس ها قرار بگیرد راه هموار 
راندن  بیرون  فقط  صهیونیستی  رژیم  تشکیل  تئوری  می شود، 
فلسطین از محل سکونت نبود بلکه به دلیل ظرفیت ملل مسلمان باید 
وضعیتی در کشورها به وجود آید تا مانع از همبستگی و پیوستگی ای 

کشورها شود. 
لاریجانی ادامه داد: نباید عده ای بگوید مساله فلسطین مربوط به 
ملت عرب یا مسلمانان است، بلکه کل کشورهای اسلامی شامل آن 
می شوند،. متاسفانه گرفتار برخوردهای تاکتیکی با مساله ی فلسطین 
هستیم، به دلیل درک نادرست این موضوع راهبردهای نادرستی 
اتخاد شده است و برخی از کشور گشایی ها در خاورمیانه به بستری 

برای نفوذ غرب در خاورمیانه مبدل شده است. 
رئیس مجلس شورای اسلامی با نقد جریان های ملی گرا گفت: 
این جریان ها اگر در طول تفکر اسلامی قرار بگیرند می توان بین امت 
اسلام اتحاد به وجود آورد، در غیر این صورت اثر گذاری شان برعکس 

می شود؛ گرایش های ملی گرای دست ساز در عمل نتوانستند مساله 
فلسطین را حل کنند، حتی ملی گرایی رضا شاه و آتاتورک موجب 

گسترش تفرقه در جهان اسلام شد. 
توانستند  مصدق  و  ناصر  فقط  داد:  ادامه  قم  مردم  نماینده 
حکومت های ملی به وجود آورند که البته دوره ای کوتاهی عمر کردند. 
لاریجانی با بیان اینکه تاریخ گذشته نشان می دهد که لشگرکشی 
ها عامل نفوذ بیشتر غرب در جهان اسلام بوده است گفت: باید توجه 
داشت امروز تجربه ی تاریخی از مسیرهای پیموده شده در جهان 

اسلام داریم که باید آن را به دقت بشناسیم. 
به گفته ی لاریجانی، فقدان استراتژی درست در کشورهای غربی 
متناسب با سطح تهدید دیگر عامل رفع نشدن مشکلات فلسطینیان 

است. 
وی ادامه داد: استراتژی کشورهای غربی تناسبی با تهدیدات 
نداشته است، غلبه تفکر تازه عملا قدرت های کشورهای مهم عربی 
را به صفر رساند، در جنگ اکتبر ۱9۷3 اعراب خوب شروع کردند 
و رژیم صهیونیستی غافلگیر شد و کل کشورهای اسلامی نفت را 
تحریم کردند ولی انور سادات به یکباره ایستاد، بین می خواست از 

حالت نه جنگ و نه صلح خارج شود. 
وی ادامه داد: سادات سازمان آزادی بخش فلسطین را دعوت 
کرد و خواسته آمریکا و شوروی را برای گفت و گو با حضور مصر ، 
اردن، رژیم صهیونیستی و فلسطین به اطلاع آنان رساند؛ نتیجه تفکر 
سازش سادات در بین کشورهای اسلامی به سازش سازمان آزادی 

بخش فلسطین منجر شد. 
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان این که احیای تفکر اسلامی 
در منطقه و انقلاب اسلامی جان تازه ای به حرکات های اسلامی داد 
گفت: انقلاب در سال ۱9۷9 در ایران اتفاق افتاد و ایران از دست غرب 
خارج شد؛ انقلاب ایران از سوی یک سیاست مدار رژیم صهیونیستی 
به زلزله ای در جهان غرب توصیف شد و موجب ایجاد موج جدیدی 

در فلسطین شد. 
وی افزود: این که امروز مقاومت در لبنان و فلسطین تاثیر زیادی 
بر سرنوشت خاورمیانه دارد به دلیل پیروی از تفکر انقلاب اسلامی 
است، البته نقش برخی از گروه های مبارز اسلامی نیز بی تاثیر نبود 

ولی تاثیر چندانی هم نداشت. 
لاریجانی تاکید کرد: زنده شدن جریان فکر اسلامی از ایران آغاز 
شد به همین دلیل مشاهده می کنید که ایستادگی مردم غزه زیر 

بمب باران ها اتفاق می افتد. 
نماینده ی مردم تهران با بیان این که در کشورهای اسلامی 
دولت ها یا خنثی هستند و یا مخالف حرکت ملت فلسطین هستند 
گفت: دراین دوره در کشورهای اسلامی دولت ها یا خنثی هستند 
یا مخالف حرکت ملت فلسطینند؛ با وارسی شرایط منطقه به این 
نکته می رسیم که بلوغ سیاسی در بین ملت مسلمان وجود دارد 
و اگر روش های سازش، ملی گرای ساختگی و معامله با رژیم 
اسلامی  تفکر  این  اماد  است  نبوده  بخش  نتیجه   صهیونیستی 
ملت های مسلمان است که در برابر رژیم صهیونیستی مقاومت 
کردند؛ البته سرکوب انقلاب های اسلامی و ایجاد بحران های داخلی 
درون کشورهای اسلامی برای تحلیل بردن انرژی ملل مسلمان از 

سوی غرب دنبال می شود. 
رئیس مجلس شورای اسلامی، جریان های تکفیری را برای اسلام 
و مسلمانان دانست وافزود: با شکل یافتن جریان های تکفیری بر سر 
اسلام و مسلمانان بلا نازل کرد، تجاوز به زنان و قتل عام انسانها 

موجب وهن اسلام است. 
نماینده مردم قم با اشاره به تغییر شرایط خاورمیانه گفت: به همان 
میزان که شرایط دنیای اسلام به ویژه پس از جنگ اخیر در سوریه 
و غزه تغییر کرده، باید قبول کرد که مکر و حیله در دنیای غرب نیز 
تغییر می کند؛ پس از مسائل سوریه و داعش غربی ها هم احساس 
خطر کردند اما یک سیاستمدار کهنه کار امریکایی خطر ایران را بیشتر 
از داعش معرفی می کند؛ او معتقد است داعش یک گروهک سیاسی 
است، اما ایران یک جریان فکری در جهان اسلام است که در پی 

امپراطوری است. 
رئیس مجلس شورای اسلامی در پایان اظهار داد: در شطرنج 
تاکتیکی  و  بازی های کوچک  دنبال  و  نمی کنیم  بازی  دشمن 
نیستیم، انقلاب اسلامی یک راه است و همانا راه سربلندی جهان 

اسلام است. 

 نایب رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه تحریم ها علیه ملت ایران 
اقدامی ظالمانه است ، گفت: اگر غربی ها بر این حرکت ظالمانه خود پافشاری 

کنند، تحریم ها را دور می زنیم. 
محمدرضا باهنر درنخستین همایش کشوری تعاون و ساماندهی کارگران ساختمانی 
در تالار شهیدان نژاد فلاح کرج افزود: تحریم یک کار ظالمانه و ضد حقوق بشری و اهرم 
زورگویی توسط استکبار جهانی علیه ملت های مستقل است که ما اگر بخواهیم از این 

تحریم ها عبورمی کنیم.
وی ادامه داد : ملت ما نشان داده هر جا که متمرکز شده موفقیت های بالایی داشته 

است.
وی بیان کرد: اگر چه نفت و کشتیرانی در محور تحریم ها قرار دارد ، اما عمده فشارهای 
دشمن بر حوزه فناوری های نوین مانند نانو و بایو تکنولوژی متمرکز شده که خوشبختانه 

بیشترین و پرقدرت ترین پیشرفت کشور ما در همین زمینه ها است.
باهنر گفت : امروز ایران اسلامی به رغم تحریم ها در بخش های نظامی مانند ساخت 
موشک های دور برد ، هواپیماهای بدون سرنشین و سایر بخش ها در جهان پیشرفت های 

ارزشمندی دارد و این نشان از قدرت فناوری و خلاقیت مردم این آب و خاک را دارد.
نایب رییس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: در یک کلام تحریم های ظالمانه و ضد 
حقوق بشری باید برطرف شود و اگر این روند کنار گذاشته نشود، همه آنها را دور می زنیم 

و این تحریم ها برای ما به یک سکوی پرش و اوج گرفتن، تبدیل می شود.
باهنر در بخش دیگری از سخنانش ، روند سیاست ها و همکاری دولت یازدهم با 
مجلس شورای اسلامی را خوب توصیف کرد و گفت : اگر چه برخی برنامه ها تحت تاثیر 
تحریم های ظالمانه قدرت های استکباری است اما نباید برخی تصمیم ها و بی برنامه گی 
ها را متاثر از تحریم ها بدانیم. وی تاکید کرد: رفع همه مشکلات کشور به مجموعه ای از 

اراده ها نیاز دارد.
نایب رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اهمیت اقتصاد مقاومتی گفت: این 
رویه به ما هشدار داد در کشورمان امکانات زیادی مانند معادن ، جنگل ها و غیره داریم و 
این سرزمین وسیع و پهناور است که برخی از کشورها اروپایی حتی به اندازه استان البرز 
وسعت و منابع ندارند. باهنر ادامه داد: کشور ما دو هزارو ۵00 کیلومتر ساحل دارد و مهم 
تر از همه، نیروی انسانی با اراده داریم که هر زمان اراده کنیم ، درجای جای کشور کارهای 

بزرگ انجام می دهیم.
وی بر اطاعت از قانون و قانون پذیری تاکید کرد و گفت: برای نظم دهی به امور باید 
همه مطیع قانون باشیم، اگر قانونی اعمال شود و همه افراد جامعه از آن متضرر شوند باید 

آن را تغییر یا اصلاح کرد.
نایب رییس مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: اکنون اراده مجلس بر آن است که هیچ 

قانون جدیدی تصویب نشود، لیکن نقص قوانین گذشته برطرف شود.
وی افزود: در سالهای پس از پیروزی انقلاب ۱0 برابر قبل از انقلاب در مجلس قانون 

تصویب شده است و ما الان قوانین را ساماندهی می کنیم.
باهنر گفت : برخی قوانین مربوط به قشرهای مختلف تصویب شده که باید اصلاح شوند.

وی ادامه داد: قوانین مربوط به کارگران ساختمانی و تشکل های ساختمانی از این گروه 
هستند، بیمه کارگران ساختمانی از قوانینی است که مجلس آن را تصویب کرده لیکن 

دولت ها به علت مشغله کاری به فکر اجرای این قانون نبودند.
نایب رییس مجلس شورای اسلامی افزود:سازمان های بیمه ای کشور نیز به بهانه نبود 
ساختار قانونی، بیمه کارگران را اجرا نکردند که باید بسترهایی که مجلس و دولت فراهم 

کرده اند این افراد از آن بهره مند شوند.
وی ادامه داد: باید بسترهای لازم قانونی و امکاناتی دراختیار قشر کارگر قرار گیرد که 

البته در استان البرز در این زمینه شاهد شروع خوبی هستیم.

دکتر روحانی رییس جمهوری:

اقتصاد ایران در کانون توجه بین المللی قرار گرفته است 

علی لاریجانی در همایش بین المللی علمای اسلام در حمایت از فلسطین: 

ایران به دنبال امپراطوری نیست

محمدرضا باهنر نایب رییس مجلس: 

غرب کوتاه نیاید، تحریم ها را دور می زنیم 

اخبــار
آیت الله هاشمی شاهرودی:

ادعای آمریکا برای مقابله با داعش 
و گروه های تکفیری کذب است 

نایب رییس اول مجلس خبرگان رهبری ادعای آمریکا برای مقابله با داعش 
و گروه های تکفیری را کذب و نفاق دانست. 

آیت الله هاشمی شاهرودی نایب رییس اول مجلس خبرگان رهبری در دیدار با 
جمعی از روحانیون و ائمه جماعات تهران خاطرنشان کرد: همه حرکت های تکفیری 
و فتنه گری های پس از پیروزی انقلاب اسلامی و تحقق بیداری اسلامی در کل جهان 
اسلام توسط شیطان بزرگ آمریکا و حکومت های دست نشانده آن در منطقه ایجاد شده 

و حمایت می شود.
وی افزود: ادعای آمریکا برای مقابله با داعش و گروه های تکفیری کذب و نفاق 
است و آمریکا و دیگر دست نشانده های آن در منطقه می خواهند خود را از جنایات 
وحشیانه آنها مبرا کنند و آنها را نتیجه طبیعی بیداری اسلامی و تفکر اسلامی در جهان 
قلمداد نمایند و چهره نورانی اسلام را که دین عدل و قسط و انسانیت و وحدت است 

را سیاه نمایی نمایند. 
وی تصریح کرد: امروز شیطان بزرگ از این گروه های تفکیری و فتنه گری های طائفی 
و قومی و مذهبی به عنوان ابزار بر علیه مقاومت و بیداری اسلامی و تجزیه جهان اسلام و 
حمایت از رژیم غاصب اسرائیل استفاده بهینه می کند و هیچگاه با آنها مقابله نخواهد کرد.

وی خطاب به روحانیت تصریح کرد: روحانیت امروز لازم است روح اسلام و روح 
اندیشه های امام راحل و شهدای بزرگ روحانیت را در تاریخ درک کرده و برای احیای 
آن در حوزه ها و دانشگاه ها محافل فرهنگی رسمی و غیررسمی کشور مخصوصا خطبا 
و مداحان اهل بیت در مراسم مذهبی عاشورایی در تبلیغ ترویج روح اسلام و انقلاب 
استفاده کنند که این مهم نیاز به برنامه ریزی جامعی دارد و امید است ان شاءالله با همت 

و تلاش مروجین شریعت ناب اسلامی به اجرا در آید.  
از بهبودی  این مراسم آیت الله هاشمی شاهرودی ضمن شکرگزاری  پایان  در 
مقام معظم رهبری از عمل جراحی اخیر، شفای کامل معظم له را از درگاه احدیت 

مسئلت کرد. 

سید حسن خمینی:

امام)ره( را همانطور که بود، بشناسانیم 
جمعی از مدیران و دست اندرکاران شبکه مجازی »آستان« شب دوشنبه با 

حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن خمینی دیدار کردند. 
به گزارش  ایسنا، در این دیدار که در حرم مطهر بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی برگزار 

شد، حجج اسلام سیدیاسر و سیدعلی خمینی نیز حضور داشتند. 
سیدحسن خمینی در این دیدار ضمن مطرح کردن توصیه هایی به فعالان رسانه ای 
حاضر در مراسم، بر لزوم شناساندن ابعاد شخصیتی امام خمینی)ره( به نسل سوم و 

چهارم تاکید کرد. 
یادگار امام اظهار کرد: حتماً شنیده اید که می گویند امام)ره( برای غلبه بر هوای نفس 
خود، بر روی هندوانه نمک می پاشیدند و می خوردند. این کار عقلانی نیست. امامی که 
من می شناختم اینطور نبود و چنین کاری نمی کرد. باید امام را همانطور که بود به نسل 

امروز و آینده بشناسانیم. 
وی در ادامه خطاب به گردانندگان سایت آستان، گفت: باید مراقب باشید که درگیر 
روزمرگی نشوید و نشاطی را که لازمه یک رسانه پویاست، حفظ کنید. آگاه سازی جامعه 
در کنار گردآوری نسل های جدیدتر جامعه حول نام و نشان امام، از اهدافی است که باید 

در این سایت دنبال شود. 
سیدحسن خمینی اضافه کرد: درباره موضوعات مهم روز، از کارشناسان، همراهان و 
دوستداران امام سوال کنید که اگر امام امروز در قید حیات بودند، نظرشان درباره فلان 
موضوع چه بود. ایرادی ندارد اگر در این راستا نظرات متنوع، متفاوت و گاه مخالفی با 

یک موضوع بیان شود. مردم باید از نظرات مختلف آگاه شوند. 
پیش از سخنان نوه امام)ره(، مسئولان شبکه مجازی آستان - وابسته به معاونت 

فرهنگی حرم امام خمینی)ره( - گزارشی از فعالیت های خود ارائه کردند. 

محمد رضا عارف: 

راهبرد اصلاح طلبان، کسب اکثریت
 کرسی های مجلس دهم است

 »محمد رضا عارف« رییس بنیاد امید ایرانیان می گوید راهبرد اصلی اصلاح 
طلبان در انتخابات مجلس دهم، پیروزی و به دست آوردن اکثریت کرسی های 

این مجلس است.
این سیاستمدار اصلاح طلب در گفت و گو با ایرنا ترکیب مجلس نهم را فراگیر 
نمی داند و تاکید می کند که ترکیب مجلس آینده باید فراگیر باشد و به نفع جوانان 
و زنان تغییر کند.این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام می گوید که سال 93 را 
سال تدوین راهبردها قرار داده ایم و سال 94 وارد فاز شناسایی کاندیداها و چگونگی 
او  به  انتخابات  در  ائتلاف  درباره  اینکه  بیان  با  می شویم.عارف  رسیدن،  اجماع  به 
پیشنهادهایی شده است، تصریح می کند که با همه بزرگان ارتباط دارد ولی اکنون 

زمان اجماع و ائتلاف نیست.
رییس بنیاد امید ایرانیان، زمان اجماع را نیمه اول سال آینده و زمان ائتلاف را نیمه 
دوم سال آینده می داند و تاکید می کند که بطور همزمان اجماع و ائتلاف را در دستور 

کار داریم.
عارف معتقد است حمایت اصلاح طلبان از دولت به نفع کشور است و حضور 
بالای مردم را در انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی موجب پیروزی اصلاح 

طلبان می داند. 
را  ها  استان  درون  سیاسی  تغییرات  مصاحبه،  این  از  دیگری  بخش  در  او 
پاسخگوی مطالبات مردم نمی داند و تاکید می کند شرایط فعلی، بهترین فرصت 
برای تثبیت وضعیت سیاست داخلی و مدیریت سیاسی کشور است.او همچنین 
درباره موضوع تفکیک جنسیتی می گوید که این اقدام هیچ نفعی، جز حساس 

کردن جنس مخالف ندارد.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

جلسه هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مصوب ۱390/9/20 با حضور امضاءکنندگان زیر در وقت مقرر در دبیرخانه هیات 
تشکیل و پرونده کلاسه ۱39۱۱۱443000۱00۱۱66 مربوط به تقاضای آقای احمد 
ملکوتیان مبنی بر صدور سند مالکیت نسبت به قسمتی از پلاک شماره ۱096۱ اصلی واقع 
در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم تحت بررسی است. هیات پس از مطالعه پرونده 
و ملاحظه تقاضای اولیه و مستندات و تطابق نقشه ارائه شده با سوابق پرونده و بررسی 
پاسخ وضعیت ثبتی ختم رسیدگی را اعلام و به شرح زیر مبادرت به صدور رای می نماید. 

رای هیات
با توجه به تقاضانامه ارائه شده و مستندات ضمیمه شامل )طی سند رسمی به شماره 
6۷394 مورخ 8۷/2/22 دفترخانه ۱۱ قم( و ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس 
منتخب ۱4298 – ۱393/4/9 و پاسخ وضعیت ثبتی ۱96۱۱ – ۱393/۵/۱۵ که حکایت 
از احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و انتقال ملک از مالک رسمی به متقاضی 
داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد تقاضا احراز گردیده و بررسی های محلی کارشناس 
که حکایت از عدم تعارض و بلامنازع بودن تصرفات متقاضی دارد. لذا مالکیت آقای احمد 
ملکوتیان به شناسنامه شماره 2 کد ملی 44۵99۱۱82۵ صادره تفت فرزند محمد علی در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 3۷4/8 متر مربع پلاک شماره ۱096۱ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم تائید و رای خود را با حدود ذیل صادر می نماید. 
شمالا: به طول ۱9 متر دیواریست به زمین قسمتی از باقیمانده پلاک ۱096۱ اصلی. شرقا: به 
طول ۱9/08 متر دیوار به دیوار به خانه قسمتی دیگر از باقیمانده پلاک ۱096۱ اصلی. جنوبا: 
در دو قسمت – اول: به طول ۱۷/28 متر درب و دیواریست به کوچه 8 متری دوم: به طور 
پخی به طول 2/40 متر درب و دیواریست به تقاطع کوچه 8 متری و خیابان ۱6 متری. غربا: 
به طول ۱8/۷۷ متر درب و دیواریست به خیابان ۱6 متری. در اجرای بند ت ماده ۱ و۵ قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 8 آئین نامه اجرائی 
آن مقرر می دارد اداره ثبت اسناد و املاک وفق مقررات پس از طی تشریفات ثبتی نسبت به 

صدور سند مالکیت ملک مورد اشاره به نام متقاضی مذکور اقدام نماید. 
نوبت اول 93/6/19 - نوبت دوم 93/7/3
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
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نامحرمانه نخستین روزنامه استان قم

اختلافات پایداری ها عمیق تر می شود
گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمین محسن غرویان عضو سابق موسسه امام خمینی )ره( 
در خصوص شائبه اختلافات درونی جبهه پایداری در قم و تهران تاکید کرده است: زمانی که بنده 
در موسسه امام خمینی بودم هنوز جبهه پایداری مطرح نبود اما آنچه که من می دانم این است یک 
نوع انحصار گرایی و انحصار طلبی در حقانیت در حوزه سیاسی در این جریان وجود دارد که بنده 
تعبیر افراطیون را برای این ها به کار می برم.وی  ادامه داده است:افراطیون جبهه خاصی هستند که 
در جامعه شناخته شده اند و مردم با آن ها آشنایی دارند که خودشان را بر حق می دانند و دیگران 
را باطل ،خود را دین دار می دانند،بقیه را بی دین و این نگاه منجمد انحصارگرایانه نتیجه قطعی اش 
تفرقه است.غرویان اضافه کرده است: اینکه خود را بر حق بدانی و دیگران را منحرف و گمراه و بی 
دین و ضد انقلاب و غیر خودی و سایر القابی که داده می شود حاصلش بن بست در مسائل سیاسی 
و اجتماعی خواهد بود و نتیجه اش جذب حداقلی و دفع حداکثری است یعنی عکس آنچه که رهبر 
معظم انقلاب فرموده اند.وی در خصوص اظهارات مختلف درباره وحدت در شاخه تهران و قم این 
جبهه گفته است: این نمونه ها را از سالها قبل حس و پیش بینی می کردم و می دیدم که به این جا 

می رسند و این اختلافات در آینده شدیدتر هم خواهد شد.

دانشجویان بسیجی برای سلامتی رهبر انقلاب روزه می گیرند 
گفته می شود : دانشجویان بسیجی دانشگاه های سراسر کشور به شکرانه سلامتی امام خامنه ای 
ارواحنا له الفداه و برای شفای کامل و عاجل معظم له روز پنجشنبه 20 شهریور93 را روزه می گیرند. 
همچنین دانشجویان بسیجی همراه با آحاد مردم قدرشناس و ولایت مدار، ضمن حضور پرشور در 

نماز جمعه سراسر کشور ، برای نعمت وجود وسلامتی ایشان، نماز شکر بجای می آورند. 

می خواهند اصولگرایی را گروگان بگیرند
گفته می شود: کاظم جلالی رییس فراکسیون رهروان ولایت گفته است: مشکل ما در جریان 
اصولگرایی این است که عده ای می خواهند اصولگرایی را گروگان خود بگیرند. وی ادامه داده است 
:این عده می گویند اصولگرا و ولایتمدار ما هستیم و دیگران اگر موضع ما را تکرار کردند و ما را قبول 
داشتند اصولگرا هستند. جلالی در ادامه افزوده است: اصولگرایی فردگرا و معتدل بیشتر به دنبال 
محوریت دکتر لاریجانی است تا بتواند سامان خود را حفظ کند. رییس فراکسیون رهروان ولایت 
افزوده است: آقای لاریجانی هم به دنبال پاسخگویی به این گرایش هست، دارند فکر می کنند در 
چه قالب هایی می توانند این پاسخگویی را تنظیم کنند. جلالی در پاسخ به این سوال که آیا در 
بررسی ها ممکن است به تشکیل حزب برسند، گفته است: غیرممکن نیست، ولی هنوز به یک قالب 

مشخص نرسیده اند.. 

آن سر دنیا هم گشت ارشاد وجود دارد 
گفته می شود: غلامعلی حداد عادل گفته است: اگر چیزی قانونی شد، این قانون باید رعایت 
شود و اگر عده ای خواستند عامدانه قانون را پشت سر بگذارند، با آنها برخورد خواهد شد. در کشورهای 
دیگر هم با برهنگی برخورد می کنند و اختلاف بر سر حد آن است. اگر کسی بخواهد در ایران اسلامی 
هنجارها را به هم بزند و ارزش ها را منکر شود قانون با او برخورد می کند اما باید توجه کنیم که در آن 
سر دنیا هم گشت ارشاد وجود دارد منتهی حدش با ما فرق می کند ولی اصل موضوع فرقی نمی کند.

نباید تحت تاثیر بلندگوهای شرقی و غربی قرار بگیریم
گفته می شود: حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه ای معاون اول قوه قضاییه با اشاره به 
اینکه دولت نباید در لوایح قضایی که قوه قضاییه ارائه می کند دخالت کند، اظهار داشته است: نباید 
تحت تاثیر فضاسازی ها و جوسازی های بلندگوهای شرقی و غربی قرار بگیریم. موی یکی از ارکان 
قوه قضاییه را قانون عنوان کرد و گفته است: اگر ما طبق قانون عمل نکنیم نه تنها نمی توانیم با ظالم 
برخورد کنیم چه بسا خودمان هم ظالم باشیم. یک قاضی زمانی می تواند به حق قضاوت کند که 

ملتزم به قانون باشد.

شهرام جزایری فعلا باید در زندان باشد
گفته می شود: علی اصغر جهانگیررییس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی در مورد ادعای 
شهرام جزایری مبنی بر اتمام دوره محکومیت اش گفته است: اینکه متهمی معتقد باشد که مدت 
محکومیتش تمام شده کفایت نمی کند. این مسئله را باید مقامات قضایی اعلام کنند. اگر فردی به 
اتهام دیگری بازداشت نشده باشد حتی یک ساعت هم وی را در زندان نگه نمی داریم.جهانگیر در 
پاسخ به این سوال که چقدر از محکومیت جزایری باقی مانده است گفته است: برابر موضوعی که 
قبلا وجود داشت محکومیت او باید ظرف همین روزها تمام می شد ولی باتوجه به پیگیری هایی که 
از دادگستری تهران داشتیم آنها نظرشان این است که فعلا او در زندان باشد.رئیس سازمان زندان ها 
در خصوص آخرین وضعیت آتش سوزی زندان شهرکرد نیز گفته است: ما گزارش این موضوع را 
به رئیس قوه قضاییه دادیم و اگر سهل انگاری از سوی مجموعه ما صورت گرفته باشد با آن برخورد 

خواهیم کرد.

جزئیات تخلف مالی دانشگاه ایرانیان
گفته می شود: غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس با بیان اینکه شکایت حمید بقایی از دادستان دیوان محاسبات مظلوم نمایی است، گفته 
است: بقایی در حالی از مسئولان شکایت می کند که تمامی مراحل تقاضا، موافقتنامه، حواله، سند و 
واریز وجه ۱6 میلیارد تومان به حساب دانشگاه ایرانیان قبل از ثبت قانونی دانشگاه در 26 مرداد سال 
92 انجام شده است. وی در زمینه استفاده از خودروهای نهاد ریاست جمهوری از سوی مسئولان 
دولت قبل نیز گفته است: با پیگیری های مجلس یازده خودرو از 26 خودروی تقریبا گران قیمت 
بخش تشریفات نهاد ریاست جمهوری که توسط برخی مسئولان دولت گذشته استفاده می شد به 

نهاد عودت داده شد.

یک میلیون و 3۰۰ هزار دانش آموز اول دبستانی
گفته می شود: سید حمید حسینی مشاور معاون وزیر آموزش پرورش، گفته است: دوشنبه 
3۱ شهریور روز شکوفه ها است و ۱ میلیون و 300 هزار دانش آموز سال اولی داریم که این موضوع 
از لحاظ ترافیکی از حساسیت بیشتری برخوردار است؛ با توجه به اینکه در این روز والدین دانش 
آموزان به همراه دانش آموزان در مدارس حضور پیدا می کنند، باعث افزایش ترافیک خواهد شد. وی 
در ادامه بیان کرده است: در همین راستا، از سه شنبه اول مهر ماه همزمان با بازگشایی مدارس ۱3 
میلیون دانش آموز، یک میلیون کارکنان آموزش پرورش در مدارس حضور دارند و بر همین اساس 

۵0 درصد جمعیت کشور درگیر بازگشایی مدارس هستند.

اخبـــار
مراسم گرامیداشت روز داور 

در استان قم برگزار شد
برگزاری  از  قم  استان  فوتبال  داوران  کمیته  دبیر  ایمان: 
گرامیداشت روز داور ، با حضور مسئولین هیئت فوتبال استان  

قم ،  پیشکسوتان داوری و داوران فعال قم خبر داد.

مهندس داود نعمتی اظهار داشت: در حال حاضر حدود ۵0نفر داور 
رسمی فوتبال و فوتسال در استان قم مشغول به فعالیت می باشند که 
برخی از آنان در لیگ های کشوری قضاوت می نمایند و علی صفایی نیز 

در لیگ برتر فوتبال کشور مشغول به فعالیت می باشند.
وی از برگزاری کلاسهای داوری درجه سه  در شهریور ماه سالجاری 
برای جوانان استان قم خبر داد و افزود: علاقه مندان به امر داوری می 
تواندد جهت ثبت نام و شرکت در کلاسها به کمیته داوران فوتبال استان 

قم واقع در ورزشگاه شهید حیدریان مراجعه نمایند.
گفتنی است، در این جلسه که به میزبانی هیئت فوتبال استان قم 
برگزار شد آقایان کریم بهرامی، احمدی و منصور صفایی به عنوان رئیس 
هیئت فوتبال استان قم، دبیر هیئت فوتبال و رئیس دپارتمان داوری به 
ایراد سخن پرداخته و به اصول و الزامات داوری مانند داشتن علم داوری، 
کسب تجربه ، جوانگرایی، آمادگی بدنی ، رعایت نظم و انظباط ، انجام 

قضاوتهای صحیح و ... اشاره نمودند.
همچنین در پایان مراسم با اهدای جوایزی  از سه تن از داوران فعال 
استان به نمایندگی از سایر داوران تقدیر به عمل آمد. لازم به ذکر است 
سپتامبر  اول  روز   )AFC(فوتبال المللی  بین  فدراسیون  تقویم  طبق 

مصادف با دهم شهریور ماه روز داور نامگذاری شده است.

رئیس شورای اسلامی استان قم:

موجودی ما فقط 
8 میلیون و ۵۰۰ هزار تومان است

ایمان: رئیس شورای اسلامی استان قم از بوجه 68 میلیونی 
این شورا در یک سال اخیر خبر داد و گفت: موجودی شورای 

اسلامی استان قم 8 میلیون و ۵۰۰ هزار تومان است.
علی اصغرابوالحسنی برگزاری انتخابات هیئت رئیسه شورای اسلامی 
استان و شهرستان قم را دارای سلامت مطلوبی دانست و با اشاره به 
برگزاری 28 جلسه توسط این شورای در سال گذشته اظهار کرد: در 
میان این آمار پنج جلسه به صورت فوق العاده برگزار شده است. وی 
اضافه کرد: دیدار با علی لاریجانی رئیس مجلس و دیگر نمایندگان مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی، حجت الاسلام محمدصادق صالحی منش 
استاندار قم و حجت الاسلام علی بنایی معاون سیاسی امنیتی استاندار 
قم و هماهنگی برای دیدار شورای عالی اسلامی کشور با مراجع تقلید 
بخشی از اقدامات شورای اسلامی استان قم است. رئیس شورای اسلامی 
استان قم بازدید از مجلس شورای اسلامی، فرودگاه قم و اطلاع رسانی 
برنامه ها از طرق سایت و سامانه پیامکی را از دیگر اقدامات شورای مذکور 
برشمرد و بیان کرد: نمایندگان این شورا در جلسات استانی حضور یافته 
و با مسئولان همیاری مناسبی دارند. وی به تقدیر از مدیران استانداری 
به سبب خدمت رسانی مناسب به زائران کریمه اهل بیت )ع( اشاره کرد 
اقدامات  قم  استان  اسلامی  شورای  مذهبی  مناسبت های  در  گفت:  و 
قابل توجهی انجام داده است. ابوالحسنی پیگیری مصوبات شورای های 
مختلف و نظارت بر پروژه های عمرانی را از دیگر وظایف شورای مذکور 
برشمرد و تصریح کرد: اعضا این شورا باید از روند پیشرفت پروژه های 
عمرانی آگاهی کاملی داشته باشند. وی نداشتن ساختمان را یکی از 
مشکلات شورای استان قم دانست و یادآور شد: طبق پیگیری های انجام 
شده در ساختمان جدید استانداری چهار اتاق به شورای اسلامی استان 
قم اختصاص داده شده است. احداث پارک جنگلی دستجرد یکی از 
دغدغه های شورای استان بود که در این راستا اقدامات مطلوبی نیز انجام 
گرفته است. رئیس شورای اسلامی استان قم با اشاره به این که محوریت 
فعالیت های شورا اسلامی استان قم تلاش در زمینه اقتصاد مقاومتی است 
و تاکنون بسیاری از مشکلات مردم و مسئولان توسط این شورا برطرف 
شده است، خاطرنشان کرد: قیمت برخی از اقلام در بازار به صورت بسیار 
نامناسبی رو به افزایش بود اما با پیگیری های این شورا این روند متوقف 
شد. ابوالحسنی تاکید کرد: شهرداری باید در حد امکان با روستا ها و 
بخش های مختلف همکاری داشته باشد و با استفاده از امکانات خود 
سبب گسترش آن ها شود. رئیس شورای اسلامی استان قم از بودجه 
68 میلیونی این شورا در یک سال اخیر خبر داد و عنوان کرد: موجودی 
شورای اسلامی استان قم 8 میلیون و ۵00 هزار تومان است. وی گفت: 
شورای اسلامی شهر قم 2۱ میلیون تومان باید به حساب شورای اسلامی 

استان قم واریز کند اما تاکنون فقط ۵ میلیون تومان واریز کرده است.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم خبرداد:

کسب مدال نقره مسابقات ملی مهارت 
ویژه معلولین توسط جوان قمی

از کسب  ایمان: مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم 
مدال نقره مسابقات ملی مهارت ویژه معلولین توسط جوان قمی 

خبر داد.
دکتر احمد عطارنیا ضمن اعلام این خبر اظهار داشت:امسال برای 
نخستین بار مسابقات ملی مهارت ویژه معلولان در کشور برگزار شد 
که استان قم موفق به کسب مدال نقره گردید. عطارنیا با اشاره به اینکه 
نخستین مسابقات ملی مهارت ویژه معلولین همزمان با برگزاری مرحله 
کشوری پانزدهمین مسابقات ملی مهارت  با مشارکت سازمان بهزیستی 
روز پنج شنبه، مورخ ۱3 شهریور ماه سال جاری در مرکز آموزش فنی و 
حرفه ای شهید خدایی استان البرز برگزار شد، بیان داشت: مرحله استانی 
این مسابقات مورخ ۱۷ مرداد ماه سال جاری برگزار که در این مرحله از 
مسابقات ۱088 معلول به رقابت پرداختند که 2 نفر از قم در رشته های 
کارورword و طراحي گرافیک رایانه اي به مرحله کشوری مسابقات 
ملی مهارت ویژه افراد دارای معلولیت راه  یافتند. مدیرکل آموزش فنی 
و حرفه ای استان در ادامه بیان داشت: اولین دوره مسابقات ملی مهارت 
 ،wordویژه معلولین در رشته هاي؛  طراحي گرافیک رایانه اي، کارور
خیاطي و کنده کاري روي چوب برگزار شد که طی آن میثم روشن فکر 

از استان قم در رشته  کارورword به مدال نقره دست یافت. 

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزشهای دفاع مقدس استان اعلام کرد: 
جزئیات کامل از هویت شهید گمنام 

پردیسان قم
مقدس  دفاع  ارزشهای  نشر  و  آثار  حفظ  مدیرکل  ایمان: 
استان قم جزئیات بیشتری از هویت شهید بزرگوار "محمد علی 

مبارک"، تنها شهید گمنام .پردیسان قم را اعلام کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
علی  "محمد  اینکه شهید  اعلام  با  احمد حسینی  قم،  استان  مقدس 
مبارک" اهل فلاورجان استان اصفهان است، گفت: شهید "مبارک" فرزند 
فتح الله، رزمنده بسیجی ۱9 ساله متولد ۱33۷/۷/3 است.وی افزود: این 
شهید سرافراز در اسفند 63 در شرق جزیره مجنون به شهادت رسیده و 

پیکر مطهر وی پس از سالها در تفحص بدست آمده است.
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم ابراز کرد: 
پس از انجام آزمایش های ژنتیک، مشخصات این رزمنده شهید از سوی 
مرکز تحقیقات ژنتیک انسانی به این اداره کل اعلام و تمهیدات لازم برای 

انجام اقدامات بعدی فراهم شد. 

ایمان: مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: 
راههای استان قم به دلیل موقعیت خاص علی رغم 
در  موثری  بسیار  نقش  جغرافیایی،  کم  محدوده 
ارتباطات کشور به ویژه در شمال و جنوب و جنوب 
غرب ایفا می کند و کریدور ارتباطی 17 استان است.

 مهندس محسن بهشتی ، در سومین جلسه شوراي 
هماهنگي مدیریت بحران که در تالار امام رضا)ع( ساختمان 
استانداری و با حضور مهندس اسماعیل نجار معاون وزیر 
ورئیس سازمان مدیریت بحران کشور  برگزار شد سخنان 
خود در زمینه کارگروه زلزله را با توضیح در زمینه راه های 
استان آغاز کرد و گفت: براساس سالنامه آماری سال 92 ، 
راه های قم دارای رتبه اول دربین استان های کشور و در 
زمینه حمل بار بیشترین میزان تناژ را دارد، این موضوعی 
بود که بهشتی به آن اشاره و خاطرنشان کرد: همین امر 

موجب استهلاک راه ها و پل های استان می شود.
وی با بیان اینکه در بحث راه ها بیشترین مشکل متوجه 
پل ها است، گفت: 66 پل در راه های مواصلاتی استان 
وجود دارد که فاقد کنار گذر هستند اگر اعتبارات به موقع 
تخصیص داده نشود و اتفاقی رخ دهد از آنجایی که پل ها 
راه دسترسی هستند ، بخشی از راه کشور قطع خواهد شد.

مدیر کل راه و شهرسازی استان با اشاره به اهمیت 
حفظ و نگهداری راه های استان خاطرنشان کرد: نباید به 
راههای استان، استانی نگاه شود، این راه ها نقش ملی دارند 
و در مواقع بحران و زلزله برای سایر استان ها، خدمات 

رسانی انجام میشود.
به گفته بهشتی، استان قم استان زلزله خیزی است  و 

دو سه گسل فعال وجود دارد، اگر میزان زلزله سال 86 
کمی بیشتر از آنچه که اتفاق افتاد بود با بحرانی شبیه به 

زلزله بم  مواجه بودیم .
وی ادامه داد: از ۱2 هزار و ۷00 هکتار محدوده شهر 
قم ،هزار و ۷۵2 هکتار بافت فرسوده است که در دل این 
میزان 220 هکتار مربوط به سکونتگاه های غیر رسمی 
است که وضع بسیار نامناسبی دارد و 240 هزار از جمعیت 
قم در این بافت های فرسوده و سکونتگاههای غیر رسمی 

سکونت دارند که نیاز است دستگاههای مربوط باید نظارت 
بیشتری داشته باشند.

وي با اشاره به طرح ها ومطالعات ریز پهنه بندي انجام 
نیاز در استان قم و معین بودن استان قم  شده ومورد 
براي شهري مانند تهران در صورت بروز زلزله ،بار دیگر 
بر ضرورت توجه به اختصاص اعتبارات در جهت حل این 
مسائل و مشکلات تاکید کرده وخواستار توجه بیشتردولت 

به استان قم شد.

ایمان: رئیس سازمان بسیج سازندگی استان قم 
گفت: شرکت کنندگان در اردوهای جهادی علاوه بر 
انجام کارهای به گونه ای فرهنگ سازی کنند که از دل 
اهالی مناطق محروم اردوی جهادی تشکیل شده و 

خودشان مشکلاتشان را بر طرف کنند.
با حضور در جمع  سید حسین فرهادی ظهر دیروز 
خورشید،  مسافران  جهادی  اردوی  جهادگر  دانشجویان 
قم که در  دانشجویان مجتمع شهاب دانش  از  متشکل 
روستای علی آباد نیزار حضور دارند با اشاره به اینکه جوانان 
بسیجی جهادگر امروز بالاتر از بسیجیان دوران جنگ هستند 
اظهار کرد: زمان جنگ تحمیلی با توجه به شرایط و حال و 
هوای آن، اقشار مختلف مردم با نیات مختلف به جبهه های 
جنگ می رفتند، ولی امروز آن جو در جامعه وجود ندارد و 
اگر کسی در قالب اردوی جهادی کار جهادی انجام دهد به 
واسطه دید معنوی و روحانی است که در خود دارد. وی با 
اشاره به فرمایش مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه تحریم ها 
و فشارهای اقتصادی دشمن آخرین تیر آنها برای فشار به 
نظام اسلامی است ادامه داد: باید توجه داشت با اینکه امروز 
دیگر از جنگ نظامی، توپ، تانک و موشک خبری نیست 
ولی دشمن در جبهه دیگر که جبهه اقتصادی است در حال 
نبرد است. رئیس سازمان بسیج سازندگی استان قم با اشاره 
به اینکه دشمنان در سال های اخیر بر شدت تحریم های 
اقتصادی افزوده  است بیان کرد: تحریم ها به حدی رسیده 
است که به قول خودشان فلج کننده است، آنها به دنبال 
براندازی نظام هستند تا ریشه اسلام را بخشکانند. فرهادی 

با اشاره به ابلاغ سیاست های اقتصاد مقاومتی توسط مقام 
معظم رهبری ابراز کرد: رهبری در شعار امسال از عزم ملی 
و مدیریت جهادی یاد کردند و تنها گزینه ای که می توان در 
معنای عزم ملی به کار برد واژه بسیج است و مدیریت جهادی 
نیز همین کاری است که شما به صورت خالصانه و برای رضا 
خدا و به منظور خدمت رسانی و محرومیت زدایی انجام می 
دهید. وی با تاکید بر اینکه جهادگران باید در حفظ روحیه 
جهادی مراقبت کنند بیان کرد: مقام معظم رهبری خطاب به 
قشر جهادگر دانشجو فرمودند هم بر روی خودتان کار کنید و 
هم بر روی جامعه هدفتان، عمده برنامه اردوهای جهادی این 
است که شما در آینده از مدیران این مرزو و بوم خواهید بود 
و سرنوشت مملکت به دست شما رقم خواهد خورد و اینکه 
امروز با نیت خالص از درد محرومین از نزدیک آشنا می شوید 
در آینده که مدیریتی در کشور را عهده  دار شوید  قطعاً 
مشکلات محرومین را با تمام وجود لمس کرده و در صدد 
رفع آن خواهید بود. رئیس بسیج سازندگی استان قم ادامه 
داد: هدفتان از حضور در اردوی جهادی صرفاً انجام وظیفه 
نباشد، بلکه باید با این نیت بیایید که فرهنگ خدمت رسانی را 
در آحاد جامعه نهادینه کرده و از لحاظ معنوی و فرهنگی هم 
بر روی مردم کار کنید و طوری فرهنگ سازی کنید که از دل 
اهالی مناطق محروم اردوی جهادی تشکیل شده و خودشان 
مشکلاتشان را بر طرف کنند. فرهادی در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به اینکه امروز جنگ تمام عیار اقتصادی 
بین ما و دشمنان اسلام و انقلاب وجود دارد گفت: دشمن 
هر چه در توان دارد در این جنگ به کار بسته تا ملت ایران 

را به زانو دربیاورد و هدف دشمن از تحریم و ایجاد گرانی در 
کشور نارضایتی مردم است؛ آنها درست تشخیص دادند که تا 
وقتی مردم پشت نظام هستند آسیبی به کشور نخواهد رسید 
و لذا در پی حذف پشتوانه مردمی نظام هستند. وی با تاکید 
بر اینکه بیان واقعیات مشکلات اقتصادی کشور برای مردم 
از رسالت های بسیجیان جهادگر است ابراز کرد: در درجه 
اول مردم باید متوجه شوند عمده مشکلات اقتصادی کشور 
به واسطه تحریم های دشمنان است و پس از آن نیز باید 
فرهنگ اقتصاد مقاومتی در میان مردم ترویج شود. رئیس 
سازمان بسیج سازندگی استان قم با اشاره به اینکه سپاه و 
بسیج در اجرای اقتصاد مقاومتی پیش قدم بوده است گفت: 
ما در دوازده عرصه تولیدی تسهیلاتی را به متقاضیان اعطا 
می کنیم که قالب آنها فعالیت های تولیدی خرد از جمله 
دامداری، کشاورزی، زنبورداری، احداث گلخانه و پرورش 
قارچ است که به امنیت غذایی کشور کمک می کند و در 
سرجمع کشوری عددهای بزرگی در کمک به تولید ملی 
را رقم می زند. فرهادی در پایان با اشاره به اینکه وظیفه ما 
تلاش برای اجرای اقتصاد مقاومتی و بازگشت به سبک 
زندگی اسلامی است خاطرنشان کرد: جهادگران باید ضمن 
شناسایی افراد در مناطق محروم آنان را با تسهیلات سازمان 
بسیج سازندگی در زمینه تولید آشنا کرده و آنان را به نواحی 
مقاومت بسیج برای اخذ مشاوره و اخذ تسهیلات اقتصاد  
مقاومتی راهنمایی کنند. در ادامه این نشست دانشجویان 
جهادگر به ارائه نظرات و پیشنهادات خود به منظور رفع 

مشکلات پیش روی اجرای اقتصاد مقاومتی پرداختند.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم:

ساخت کنار گذر پل ها ضروری است

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان قم:

جهادگران بسیجی، فرهنگ کار جهادی را نهادینه کنند


